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PRIPRAVE NA PARLAMENTARNO RAZPRAVO 0 SPORAZUMU MU) STRANKAMI

Andreotti obljublja določitev rokov 
za izvajanje dogovorjenega programa

Prvi spor med delom KD in levičarskimi strankami ob vprašanju 
prenosa pristojnosti od države na deželne in krajevne uprave

RIM, 5. — Načelniki, parlamen
tarnih skupin so se sestali, da bi 
se dogovorili o poteku razprave, ki 
*®. bo pričela 12. julija in se bo za
ključila z odobritvijo programske
ga sporazuma med strankami, ki ta
ko ali drugače podpirajo obstoj An- 
dl-eottijeve vlade.

Morda bo spregovoril za uvod v 
razpravo demokristjanski podtajnik 
falični, čeprav si o tem »procedu
ralnem* vprašanju še niso vsi enot- 
*"• Nekateri -se namreč boje, da bi 
v Primeru Andreottijevega poročila 
glasovanje v parlamentu bilo pre- 
c®j «podobno» glasovanju zaupnice 
v}adi. To pa bi avtomatično pome
talo vladno krizo ali pa sestavo no- 

Parlamentarne in vladne večine, 
kl se je KD otepa kot najhujše ne
žnosti.

V neuradni noti iz palače Chigi 
*o vsekakor pojasnili, kakšno je za
držanje Andreottijeve vlade do do
govorjenega programa. Andreotti 
Namerava na osnovi tega dogovor
nega programa oblikovati nov »ro
kovnik*, podoben onemu, s katerim 
j® njegova vlada lansko poletje za
vela delati. V tem »rokovniku* naj 

bile navedene dogovorjene rešit- 
Ve in način, kako ylada namerava 
Predlagati parlamentu odobritev teh 
tešitev. Pri tem pa kaže, da An- 
dreotti ponovno pripisuje parlamen
ti «osrednjo vlogo* pri usmerjanju 
vlade, saj poudarja tudi, da bo pro
gram dela in «rokovnik* izdelal še- 
:® Po razpravi v zbornicah, ker bo 

Posegov mogoče razumeti z več
ja Poglobljenostjo, kako in kaj jc 
treba reševati.

Kakšno vlogo si torej Andreotti 
Pridržuje? Očitno je, da sedaj ne 
sme ~ zaradi zadržanja KD — spre
meniti političnega ravnotežja. Zato 
Se ne govori več o predlogu za skli
cevanje periodičnih sestankov tajni
kov strank, kakor tudi ne o premo- 
stitvi sistema, po katerem je KD 
fudila vladi zaupnico in svoje gla- 
®°vc, medtem ko so se ostale stran
ke vzdržale glasovanja.

«Kar zadeva zaupnico,* piše gla
silo PSI ..Avanti”, «se ne bo spre
menilo nič.* Poslanec Vittorelli, ki 
Je uvodnik napisal, poudarja, da je 
<vlada bila korektno nevtralna* do 
sporazumevanja med strankami, ko- 
bkor ni bila niti jabolko spora. Prav 
Je tudi, da Andreotti ne bo posegel 
Prid v razpravo, ker gre pač za 
^sporazum med strankami v parla
mentu, neglede na to, kar misli vla- 
ž. Če bo vlada ta program osvo
ji*0. bo prav, vendar bo vsekakor 
°branjen temeljni odnos med parla
mentom in vlado?

Kakorkoli že, brez konfliktov tu- 
tokrat ne gre. V tem primeru je 

Postalo jabolko spora vprašanje de
kleta 382 o prenašanju državnih pri
stojnosti na deželne uprave. Ta de- 
ktet .je namreč posebna medparla
mentarna komisija, ki ji predseduje 
komunist Guido Fanti, zavrnila in 
žila vladi, ker se ni strinjala s 
Predlogi ministra Morlina. Komisija 
Je izdelala tudi svoje smernice, o 
katerih bo morala vlada odločati.

Ne^ gre za malenkost, pač pa za 
vprašanje, ali je v Italiji možna »re
brni3 državnega ustroja*. Zato sta 
K"! in KD sklicali svoje organe, 
;®r začeli razpravljati prav o 
tem vprašanju. Tu pa so se vnele 
Polemike. Minister Donat Cattin je 

očital Fantinijevi komisiji, da 
Predlaga ukrepe, ki so v nasprotju 
2 ustavodajnimi smernicami, po 
mnenju bivšega ministra Guia pa 
J® ta ukrep »plazeča kolektivizacija 
sjeer svobodnih družbenih dejavno- 
sti». Vodstvo demokrščanske parla
mentarne skupine je na svoji seji 
določilo, katere so ,«meje, preko ka- 
erih vlada ne sme*. Vprašanje je 

daje sprožilo kar 53 poslancev KD. 
Istočasno pa je KPI sklicala posve 
'ovalno komisijo, ki se ukvarja : 
'Vnašanji avtonomije krajevnih u- 
Prav.

Na sejj komisije je Cossutta po- 
udarii, da je prenos pristojnosti od 
države na deželne in krajevne upra 
v® prvi m veliki uspeh levice na 
nedavnih pogajanjih s KD. Zato pa 
•1® prav to vprašanje «preizkusni 
kamen*, "ki bo pokazal, ali demo- 
kristjani zares mislijo uresničiti do
govorjeni program, ali pa jim služi 
!e za »premirje*. Če bi vlada spreje
ta točke dogovorjenega programa o 
j®želni decentralizaciji in poobla
či.1*1) pristojnostih bi se morala 
'erjetno spopasti z delom KD. Če 
Pa bi sledila trmasti volji dela KD.

izzvala konflikt z deželami in 
tevico. To pa bi hudo prizadelo An
dreottijeve namene trajati do konca 
feta 1978.

CANDIDA CURZI

meriškega kongresa meni, da bo 
KPI «ostala za nedoločen čas o- 
srednja italijanska politična sila*. 
Stanley Sloan, ki je avtor tega dela 
študije meni nadalje, da KPI ne bo 
nikoli imela v Italiji absolutne ve
čine.

Pač pa se Sloanu zdi realistična 
perspektiva »zgodovinskega kompro
misi*. V tem primeru Sloan meni, 
da bi KPI imela eno tretjino mest 
v ministrskem svetu in podpredsed
nika vlade. Sloan našteva tudi mi
nistrstva. ki bi jih najverjetneje za
upali italijanskim komunistom: de
lo, socialno skrbstvo, zdravstvo, 
javna dela.

Kako pa bi v takem primeru re
agirala NATO? Sloan meni, da bi 
sodelovanje KPI v italijanski vladi 
verjetno ustvarilo določene težave, 
vendar pa bi nikakor ne bilo konec 
NATO, kakor tudj ne EGS.

Nevarnost, ki jo Sloan sluti pa je, 
v tem primeru «sprememba pravnih 
aspektov privatne lastnine* ter, v

zunanji politiki, večje «težnje k ak
tivnemu nevtralizmu, nacionalevro- 
peizmu in torej večjo samostojnost 
do ZDA*.

Pobude za okrepitev 
odnosov med EGS 
in severnimi državami

LUKSEMBURG, 5. - Na zaseda
nju evropskega parlamenta v Lu
ksemburgu so odobrili resolucijo, s 
katero pozivajo izvršno komisijo 
da sestavi do konca leta poročilo 
s predlogi in pobudami za dosego 
najširšega sodelovanja med deveti
mi članicami EGS ter švedsko, Nor
veško, Islandijo in Finsko. Obenem 
so priporočili izvršni komisiji v 
Bruslju, naj čimprej odgovori na 
dokument, ki so ga izglasovale dr
žave članice EFTA (evropskega tr
ga za svobodno izmenjavo),
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Z GOVORI PREDSTAVNIKOV ZDA IN SZ

Poletno zasedanje 
o razorožitvi v Ženevi
Predsednik ZDA Carter zagotavlja, da se bo za
vzel tudi za omejitev konvencionalnega orožja

ŽENEVA, 5. — Tukaj se je danes 
začelo tradicionalno poletno zaseda
nje razorožitvene konference. Kon
ferenca se je začela brez navzočno
sti glavnega tajnika Združenih na
rodov Waldhedma, čeprav je bil da
nes v Ženevi. Politični opazovalci 
pravijo, da se tajnik OZN ni hotel 
udeležiti konference zaradi zavlače
vanja pogajanj med ZDA in So 
vjetsko zvezo, ki se nočeta odloči
ti, da bi sestavili stvarni dnevni red 
in s tem dali pobudo za uspešna po
gajanja.

Edina današnja važna točka, ugo
tavljajo v Ženevi, je bila poslani
ca, ki jo je naslovil Carter na pred
sednike konference, ki pa se v 
glavnem omejuje na vprašanja, ki 
so že na dnevnem redu in poudarja 
važnost, ki jo vvashingtonska vlada 
daje pogajanjem za odpravo vseh 
jedrskih poskusov in kemičnega o- 
rožja.

Ameriški predsednik pravi, da so 
na ženevski konferenci od njenega 
začetka leta 1963 uspeli doseči ne
kaj zanimivih rezultatov, kot so na 
primer pogodba proti širjenju jedr
skega orožja, konvencija o biolo
škem orožju in pogodba, ki se na
naša na prepoved spremembe eko
loškega značaja. Carter zagotavlja, 
da bodo ZDA storile vse, da se za
vre oboroževalna tekma z jedrskim 
orožjem in da se doseže svetovni 
sporazum o omejitvi konvencional
nega orožja.

Konferenca se je začela z govori 
dveh sopredsednikov, in sicer ame
riškega predstavnika Fisherja in so 
vjetskega predstavnika Lcacijeva, 
ki nista povedala nič posebnega in 
sta se omejila le na izjave o > »dobri 
volji* obeh delegacij. Zanimiv pa 
je bil poseg švedskega predstavni
ka, ki je v okviru dosedanjih nasto
pov švedske delegacije zahteval, da 
je treba sprožiti pobudo za začetek 
pogajanj za odpravo vseh jedrskih 
poskusov.. Švedski predstavnik je de 
jal, da ni res, da ni mogoče ugoto 
viti, kje. je kdo napravil kak je
drski poskus.

katerega je sovjetski predsednik se
daj odgovoril. O «incidentu» pred 
televizijskimi kamerami niti besede.

Ameriški kongres 
o perspektivah KPI

tVASHINGTON, 5. — Ameriški 
kongres je predstavil te dni «študijo» 
o evropskih komunističnih partijah. 
6re za 326 strani obsežno knjigo, ki 
osje podrobne analize in predvideva
la o vlogi najpomembnejših ev
ropskih komunističnih partij: Itali
je. Francije, Portugalske in Španije.

K« zadeva Italijo cštudija* a

Brežnjev odgovoril 
na Carterjevo pismo

MOSKVA, 5. — V sovjetskih čas
nikarskih krogih menijo, da je »in
cident* s televizijsko poslanico ame
riškega veleposlanika na predvečer 
praznika ZDA 4. julija le nov do 
kaz, da gresta ZSSR in ZDA v ob
dobje večjega zaostrovanja odno 
sov.

V krogih ameriškega veleposlani
štva poudarjajo, da veleposlanik 
Toon ni hotel sprejeti sovjetske cen
zure njegovega televizijskega go
vora, zato pa,je državna televizija 
raje na naglo organizirala neka, 
razgovorov z ameriškimi turisti na 
moskovskih cestah in jih oddajala.

Tradicija, da ameriški veleposla
nik naslavja televizijski pozdrav 
sovjetskim državljanom ob priliki 
ameriškega državnega praznika se 
je začela uveljavljati pred tremi 
leti.

Zdi se, vsekakor, da se kljub 
ohladitvi odnosov, dialog med vele
silami nadhljuje. V Moskvi so spo
ročili, da je Brežnjev povabil ame
riškega veleposlanika na razgovor 
v zvezi s pismom, ki mu ga je 
baje maja naslovil Carter in na

V POSLANSKI ZBORNICI

Začetek razprave 
o obnovi Furlanije

Nad tri tisoč milijard za obnovo 
po potresu prizadetih struktur

RIM, 5. — Medtem ko je senat o- 
dobril zakonski odlok, po katerem 
bo prebivalstvo po potresu prizadete 
Furlanije predložilo davčno prijavo 
za zadnji dve leti konec 1977, je po
slanska zbornica začela razpravlja
ti o «okvirnem zakonu* za obnovo 
Furlanije.

Zakon, ki je bil izdelan s sodelo
vanjem poslancev in senatorjev iz 
naše dežele predvideva strošek 2800 
milijard v petih letih za obnovo pro
duktivnih in stanovanjskih struktur 
Furlanije. Denar bo vlada skušala 
dobiti s pomočjo mednarodnih poso
jil, investiran pa bo na osnovi na
tančnih in podrobnih načrtov za po
samezne veje gospodarstva in vrste 
struktur. V ta namen bo ustanovlje
na posebna parlamentarna komisija 
(15 senatorjev in 15 poslancev), ki bo 
nadzorovala uresničevanje načrtov 
in naložb sredstev, kar bo v pri
stojnosti deželne uprave Furlanije - 
Julijske krajine in krajevnih uprav. 
Od predvidenih 2800 milijard jih 
bo 300 naloženih v nekatere pomem
bne infrastrukture (železnica Videm 
- Trbiž, ceste preko Tablja) in za 
ustanovitev videmske univerze ter i 
okrepitev struktur tržaške. V ta na
men je poročevalec Giglia dejal, da 
bo vlada izdelala podroben načrt v 
roku pol leta.

Zakon predvideva tudi posebne 
davčne in kreditne olajšave za pro
izvodne investicije na po'dročju, ki 
ga je prizadel potres. Zato računa
jo, da bo skupna vrednost posegov 
v Furlaniji znašala 3.050 milijard.

Uvodoma je predsednik zbornice 
Ingrao ponovil solidarnost parla
menta s prizadetim prebivalstvom 
in izrazil upanje, da bodo predvide
ni ukrepi zares pripomorii k dvigu 
tako prizadetega področja.

Razprava bo trajala do četrtka, 
ko bodo predvidoma glasovali. To
krat so posegli Fioret (KD), ki jc 
poudaril, da je zakon sad skupnih 
hapoi-ov vseli strank, Baracetti 
(KPI). ki je bil mnenja, da bo za
kon. dal novega zagona Furlaniji in 
bo lahko preprečil nov val izselje
vanja ali nove oblike razkroja fur
lanske družbene skupnosti.

Castiglione (PSI) je poudaril, da 
je zakon »okvir*, v katerem bo lah
ko dežela Furlanija - Julijska kraji
na pokazala, kaj zmore. Zakonski o- 
snutek so nato podprli še Tberalec 
Costa (izrazil je zaskrbljenost, bi 
naložb kapitala ne razp"šiii v ne
potrebne dejavnosti, in socialdemo
krat Scovacricchi, po katerem jc za
kon poroto in organski. Ascari Rac 
cagni (PRI) pa je bil mnenja, da 
je zakon b i izdelan s potrebno na
glico. (st.s.)

RIM. 5. — Medministrski odbor 
za cene se bo sestal jutri dopoldne 
in sestavil dokončni sklep o po
dražitvi sladkorja, o kateri je žc 
razpravljal izvršni odbor. Poleg

nekaterih drugih upravnih vprašanj, 
bo medministrski odbor proučil spre
membo cen zemeljskega plina za 
domačo porabo.

V Catanzaru zaslišali gen. Malettija 
o pokolu v milanski Kmetijski banki

Kmalu premoščena 
vladna kriza 
na Nizozemskem

HAAG, 5. — Pooblaščeni pred 
sednik vlade Joop Den Uyl je danes 
sklenil sporazum s predsedniki so
cialistične, demokrščanske in demo
kratske stranke, ki imajo večino v 
parlamentu. Sporazum predvideva 
poleg sestave koalicijske vlade tudi 
preosnovo zemljiškega prava, ki 
naj omogoči bolj učinkovit boj pro
ti špekulacijam s stavbišči. Poobla
ščeni predsednik bo sedaj nadalje
val pogajanja s predsedniki strank 
o dogovoru glede sodelovanja de
lavcev v upravnih svetih proizva
jalnih podjetij in njihovo udeležbo 
pri delitvi družbenih dobičkov.
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ARETIRANI PREMIER ALI BHUTTO IN VODITELJI OPOZICIJE

DRŽAVNI UDAR V PAKISTANU 
VOJSKA PREVZELA VSO ODLAST

Zdi se, da je general Ziaul Haque presekal gordijski 
vozel večmesečnega spora med vlado in opozicijo

ISLAMBAD. j. — Prejšnjo noč sc 
je vojska polastila oblasti v Paki
stanu. Državni udar je izvedel novi 
načelnik glavnega štaba pakistan
ske vojske general Mohamed Ziaul 
Haquc, ki je dal aretirati doseda
njega predsednika vlade Zuflikarja 
Ali Bhutta in nekaj voditeljev opo
zicije. Menijo, da je p"av dejstvo, 
da se Bhutto in opozicija niso do
končno dogovorili o premostitvi spo
ra, ki že več mesecev pretresa Pa
kistan. kjer so st. vrstile množične 
protivladne demonstracije in krva
vi spopadi s policijo, dalo povod za 
državni udar.

Zgodilo sc je prejšnje noči, ob 
dveh. Posebni oddelki vojske so ob
kolili glavne javne zgradbe, preki
nili telefonske in telegrafske zveze 
znotraj države in s tujino in se po
lastili radijske postaje. Istočasno so 
drugi vojaški oddelki pozaprli pred
sednika vlade, nekaj ministrov in 
nekatere vodtelje opozicije PNA 
(pakistansko nar. ino zavezništvo), 
ki je Bhutta obtoževala, da je pona 
redi, rezultate nedavnih volitev in 
glasno zahtevala ponovitev volitev

Povišanji' plač 
na Madžarskem

BUDIMPEŠTA, 5. - Madžarska 
vlada je sklenila povišati plače ne
katerim delavcem, kj delajo v po
poldanskih in nočnih izmenah. Na 
osnovi tega sklepa . j bodo s 1. ju
lijem plače povišale od 20 do 40 v 1 
sto. Poleg tega bodo povišali plače 
učiteljem in profesorjem nižjih in 
višjih srednjih šol za 18 od sto, ne- 
učnemu šolskemu osebju pa za 12 
od sto. To povišai.je stopi v veljavo 
1. septembra. Vlada je določila tu
di povišanje plač vsem uslužbencem 
kulturnih ustanov za 20 od sto s 1. 
oktobrom. Prav za toliko se bodo s 
1. oktobrom povišale plače uslužben
cem zd-avstvenih ustanov. Skupno 
bo deležnih povišanja olač milijon 
200 tisoč delavcev. '

SINDIKALNE POBUDE ZA GOSPODARSKE NALOŽBE NA JUGO

EGS ni prepovedala gradnje
železarskega središča v Kalabriji

»

8. t.m. splošna stavka kovinarjev - Boj za zaposlitev v Neaplju
načrte za gradnjo železarskega sre
dišča v Gioia Tauro.

Kot smo že omenili, bodo imeli 
tudi v Kalabriji 8. julija splošno 
stavko, obenem pa bo štiriurna vse
državna stavka vseh kovinarjev, 
da podprejo zahteve prebivalstva 
na Jugu po industrializaciji svojih 
zaostalih krajev. V podporo prebi
valstva v Kalabriji bedo stavkali 
tudi gradbinci, poljski delavci ib 
delavci živilske industrije.

Sindikalna federacija CGIL, CISL 
in UIL pa je dala pobudo, da se 
zaostri boj za zaposlitev v Neaplju 
in sosednjih pokrajinah. Sindikalni 
predstavniki tega južnega predela 
zahtevajo izvajanje posebnih zako
nov za povečanje zaposlitve, izva
janje zakona o zaposlitvi mladine, 
kakor tudi večjo udeležbo držav
nih podjetij pri industrializaciji 
Juga.

RIM, 5. — Po zadnjih vesteh, 
da je tudi posebni odbor Evrop
ske gospodarske skupnosti, ki se 
ukvarja z nadzorstvom nad proiz
vodnjo železarske industrije v e- 
vropski deveterici priporočil italijan
ski vladi, naj ne gradi novega že
lezarskega središča v Gioia Tauro 
v Kalabriji, je danes vsedržavna 
federacija kovinarskih delavcev 
sporočila, da se bodo delavci o- 
dločno zavzeli, da bo železarsko 
središče v Gioia Tauro zgrajeno. 
Sindikalna federacija kovinarjev 
pravi, da morajo vlada in vsi osta
li pristojni organi spoštovati svoje 
obveznosti do prebivalstva v Kala
briji. Poleg tega sindikat ugotavlja,' 
da so načrti za to veliko železar
sko središče v skladu s potrebami 
razvoja proizvajalne 7,mogljivosti.

Sindikalna federacija kovinarjev 
poudarja, da je treba skrbeti za 
povečanje izvoza železarskih proiz
vodov, da se uravnovesi vrednost 
uvoza surovin, ki jih železarstvo 
potrebuje. Zato sindikat pravi, da 
so bili načrti za novo železarno v 
Gioia Tauro sestavljeni na osnovi 
najnovejše tehnologije, ki lahko o- 
mogoči Italiji, da se postavi v ko
rak z ostalimi industrializiranimi 
državami.

Vodstvo federacije kovinanrskih 
delavcev izjavlja, da so v nekate
rih krogih namenoma sprožili kam
panjo proti Gioia Tauro. da bi 
zavrli industrijski napredek in s 
tem gospodarski in proizvajalni 
razvoj za najmanj 10 let, kar bi o- 
dločujoče vplivalo na celotno že
lezarsko industrijo. Posledice takš
ne politike bi bile zelo resne, ker 
stremijo po večjem izkoriščanju 
delovne sile, zmanjšanju zaposlitve

in odpravi vsake možnosti industrij 
skega razvoja južnih dežel.

Zaradi tega vsedržavna federa
cija kovinarjev pravi, da bo v tem 
okviru vsedržavna stavka 8. julija 
tudi izraz volje kovinarskih delav
cev, da se bojujejo proti politiki 
gospodarskega nazadovanja, za 
razvoj Juga in za zaposlitev.

Član izvršne komisije gospodar
ske skupnosti poslanec Antonio 
Giolitti, ki odgovarja v Bruslju za 
»deželno politiko* je izjavil, da je 
Gioia Tauro samo vprašanje itali
janske vlade in ne izvršne komisije 
EGS, ki ni dobila nobenega spo
ročila glede tega iz Italije. Razum
ljivo je, pravi Giolitti, da je treba 
gledati na železarsko središče v 
Gioia Tauro v okviru celotnega že
lezarskega načrta, ki ga mora ita
lijanska vlada poslati v Bruselj, da 
se uskladi z načrti ostalih članic 
skupnosti. Giolitti zagotavlja, da 
EGS ni postavila veta za gradnjo 
železarne v Gioia Tauro in dodaja, 
da bodo v Bruslju, ko bodo dobili 
načrte o Gioia Tauro, samo ugoto
vili, da se bo železarska proizvod
nja v EGS povečala.

Zaradi odločnega nastopa vseh 
italijanskih delavcev proti vladi, 
ki noče spoštovati obveznosti do 
Juga, so danes sporočili, da se bo 
s tem vprašanjem v najkrajšem ča
su ukvarjala posebna poslanska ko
misija, ki ima nadzorstvo nad po
segi na Jugu. Predsednik komisije 
posl. Principe je izjavil, da bo ko
misija že v četrtek zaslišala mini
stra za državne udeležbe Bisaglio 
in nato predsednika in glavnega 
ravnatelja IRI ter druge funkcio
narje, ki so zadolženi, 'da pripravij*

RIM, 5. — Tudi danes je lira na 
valutnih trgih zgubila pri menjavi z 
ostalimi trdnimi evropskimi valuta
mi, čeprav je za malenkost pridobila 
v odnosu do ameriškega dolarja. Do 
lar preživlja v zadnjih časih krizo in 
njegova vrednost že drugi teden pa 
da) Zato pada z njim tudi vrednost 
lire predvsem do francoskega fran
ka, zahodnonemške marke in švi
carskega franka. Ta položaj do
larja in lire je omogočil državnemu 
zavodu, da je znatno okrepil svoje 
valutne rezerve. V zadnjih petih 
dneh je «Banca dTtalia* nakupila 
300 milijonov dolarjev več kot jih 
je prodala. S tem je «Banca dT
talia* preprečila, da bi se dolar raz
vrednotil tudi do lire in povzročila, 
da je lira zgubila na vrednosti do 
ostalih evropskih valut.

prve dni oktobra pod strogim pa 
ritetičnim nadzorstvom vladne stran
ko in opozicije.

Pakistanski radio je vest, da je 
državni udar uspel in aa je stanje 
povsod mirno, oddajal v jutranjih 
urah. Napovedal je tudi. da se bo 
general Ziaul- 41aque v popoldanskih 
urah prelista vil državnemu pogia 
varju Fazalu Elahriju Chaudryju, či
gar funkcija e zgolj častna in sploh 
ne vpliva na politično življenje. Za
to se ga pučisti sploh niso dotakni
li in verjetno upajo, da bo imenoval 
generala Haqueja za novega pred
sednika vlade.

Radio je ob 7.30 napovedal tudi, 
da je vojska prevzela vso upravno 
oblast v pakistanskih mestih in o- 
klicala obsedno stanje. Kljub temu 
pa se življenje normalno odvija. Lju
dje so se zjutraj odpravili na delo 
ali po opravkih, z letališča v Isla
mabadu pa redno opravljajo polete 
s tujino.

Edino znamenje, da se je nekaj 
zgodilo je prisotnost vojaških od
delkov pred javnimi zgradbami in 
na glavnih mestnih križiščih.

General Ziaul Haque, ki vodi pu- 
čiste, je svojo bliskovito kariero 
dolžan predvsem odstavljenemu in 
zaprtemu predsedniku vlade Ali 
Bhuttu, saj ga je ta imenoval za 
načelnika glavnega štaba marca le
tos proti volji drugih generalov. 
Troje jih je tedaj v znak., protesta 
odstopilo, vendar je Bhutto kazal v 
Ziaula Haqueja slepo zaupanje. Ta
ko ni niti poizvedel, kaj se dogaja, 
ko so se začeli širiti glasovi, da' je 
general Ziaul Haque začel množično 
premeščati visoke častnike v vojski.

General Ziaul Haque je star 52 
let in je veteran dveh indijsko - pa 
kistanskih vojn. V britanski unifor
mi pa se je boril za časa druge 
svetovne vojne v Indoneziji in Bur* 
mi. Nobenega podatka ni o njego
vih poiitič lih simpatijah. Tudi iz 
prvih aktov po uspehu d”žavnega u- 
dara ni moč sklepati, kakšno pot 
bo izbral. Že dejstvo, da je areti
ral člane vlade in opozicije doka
zuje, da ba mo rdi vojska prevzela 
oblast mimo političnih strank in s 
tem zaključila obdobje 13 let civilne 
vlade. Pred tem je namreč v Paki 
stanu bila na oblasti vojaška dikta
tura.

Zvečer je general Ziaul Haque 
spregovoril po radiu in televiziji. 
Sporočil je, da' je odredil razpust 
narodne skupščine in pokrajinskih 
skupščin. Med zaprtimi osebnostmi 
so, poleg članov vlade in voditeljev 
opozicije tudi guvernerji nekaterih 
pomembnih pokrajin.

General Haque je vsekakor žago 
netno napovedal, da obsedno stanje, 
ki ga je oklicala vojska še ne po
meni odprave ustavnih načel. Usta
va bo torej še veljala, kar daje mi
sliti, da utegne vojaška oblast raz
pisati po preteku določenega časa 
nove volitve namesto zadnjih, ki so 
vzbudile val demonstracij in obtožb 
vladi, da j. poneverila izide.

General Ziaul Haque je samega 
sebe označil kot »vojaškega uprav 
nika države, dokler traja obsedno 
stanje.*

V svojem televizijskem govoru je 
gen. Ziaul Haque pojasnil, da je po
vod za državni udar bil prav nespo
razum med vlado in opozicijo. Ob 
ljubil je. da bodo volitve redno ok 
tobra in da bodo politične svobošči
ne obnovljene za volilno kampanjo, 
ne pa prej. Državnega poglavarja 
bodo odslej obkrožali načelniki pa

sameznih rodov vojske kot «sveto 
valci*, novi «prem er» pa bo Ishaq 
Khan. Vso oblast pa bo vodil gene
ral Haque sam.

Nova španska 
vlada prisegla

MADRID. 5. — Ministri nove vlade 
premiera Adolfa Suareza so danes 
v palači Zarzuela prisegli v roke 
kralju Juanu Carlosu Ministre so 
imenovali v ponedeljek, danes pa so 
prisegli po novem obrazcu, ki ne 
predvideva več «zvestobe necional- 
nemu gibanju* (falangi), temveč lo
jalnost do kralja ter spoštovanje člo
vekovih pravic in zakona. Priseči 
morajo samo državni funkcionarji, 
medtem ko poslanci tega niso dolžni. 
Pred kratkim je komunistična par 
tija izrazila odločno nasprotovanje 
proti vsaki obliki prisege.

Španski uradni vestnik je med tem 
objavil kraljev odlok, ki zadeva re
formo uprave ter oblikovanje 16 mi-^ 
nistrstev.

Na procesu zaradi pokola na Trgu 
Fontana se je nadaljevalo zasli
ševanje bivšega šefa urada D ita
lijanske obveščevalne službe SID ge
nerala Malettija, ki je skušal zmanj
šati vlogo, ki jo je imel fašist Gian- 
nettini v okviru njegove agencije. 
Med obravnavo je prišlo tudi do so
očenja m«’. Giannettinijem in Ma- 
lettijem, v teku katerega je Gian- 
nettini skušal poudarjati svojo vlo
go, Maletti pa je njegove trditve iz
podbijal. Iz njegovega pričevanja iz
haja vsekakor dokaj klavrna slika 
obveščevalne službe, v kateri so 
prevladovali osebni interesi posa
meznih vodilnih častnikov.

Brilanski rudarji 
odpovedali dogovor 
o zamrznitvi plač

sin-
so

v.UMiBON, 5. - Vsedržavni 
dikat angleških rudarjev je 
glasno zavrnil predlog za podalj
šanje nadzorstva nad plačami in 
je s tem odpovedal svojo udeležbo 
pri tako imenovanem «socialncm 
paktu*. Dogovor o zamrznitvi plač 
zapade 31. julija. Obenem so bri
tanski rudarji zahtevali skoraj pod
vojitev tedenske plače, in sicer na 
135 funtov šteriingov tedensko. Tu
di nekatere druge stroke so zahte
vale znatno povišanje plač z no
vembrom. Bojijo se, da bodo »so
cialni pakt* sedaj odpovedali še 
drugi industrijski delavci, kar bi 
spravilo laburistično vlado v ve
like težave, saj je lahko preživela 
nekaj hudih kriz prav zaradi pod
pore sindikatov, ki so ji omogočili, 
da je sprejemala protiinflacijske 
ukrepe.
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Andreotti je predložil 
zbornici zakon o tisku
Sestanek med predstavniki strank ustavnega loka; 
časnikarji in tiskaiji o vlogi dnevnika «11 Giomo*

RIM, 5. — Predsednik vlade An
dreotti je danes predložil v poslan
ski zbornici zakonski osnutek, ki 
vsebuje ukrepe za pomoč dnevni
kom. Vest je sporočil predsednik 
poslanske zbornice Ingrao ob za
četku današnje seje. Zakonski osnu
tek bo sedaj izročen v razpravo pri
zadetim komisijam. O potrebi po za
konskih ukrepih za pomoč dnevne
mu časopisju je govor že dlje časa. 
Italijanski dnevniki so v veliki kri
zi. Obenem pa se v zadnjih letih 
vedno bolj širi pojav osredotočenja 
dnevnega časopisja v roke malega 
števila založnikov.

Prav v teh dneh je prišla na dan 
kriza, ki je zajela milanski dnev
nik «11 Giorno*. Zaradi tega so se 
danes v Rimu sestali predstavniki 
krščanske demokracije, KPI, PSI, 
PSDI, PRI in PLI skupno s pred
stavniki uredniškega odbora in sin
dikata tiskarjev milanskega dnevni
ka. Na sestavu so bili navzoči tu
di zastopniki vsedržavne časnikar
ske zveze in federacije tiskarskih 
delavcev. Proučili so položaj v pod
jetju in prišli do zaključka, da je 
treba globoko proučiti celotno vpra
šanje dnevnika «11 Giorno*, v ozrač
ju sodelovanja vseh prizadetih, se 
pravi lastnikov, ravnateljstva, ured
ništva in tiskarjev.

V tej zvezi so predstavniki poli
tičnih strank, časnikarjev in tiskar
jev poudarili veliko važnost podjetij 
z državno udeležbo tudi na založni
škem področju, o čemer govori no
vi zakon o pomoči dnevnikom, ki 
ga je Andreotti predložil zbornici. 
Na sestanku so tudi ugotovili, da 
bi moral imeti milanski dnevnik «11 
Giorno* avtonomno vlogo, da bi za
gotovil čim boljše obveščanje v o- 
kviru demokratičnega pluralizma.

Tudi beneški dnevnik «11 Gazzet-

tino* je v težavah. Jutri ne bo iz
šel zaradi enodnevne stavke tiskar
jev. Delavci protestirajo proti na
meravanim odpustom z dela.

Fašistični terorist 
Stefano Delle Chiaie 
se skriva v Rimu

RIM, 5. — V krogih političnega od
delka tukajšnje kvesture se je raz
širila vest, da se zloglasni italijan
ski fašist Stefano Delle Chiaie skri
va nekje v tem mestu. Policisti in 

'agenti varnostne službe (SdS) so 
seveda sprožili širokopotezno pre
iskavo, ki pa doslej ni dovedla do 
rezultatov, ako izvzamemo aretaci
jo 25-letnega draguljarja Silvana Ca- 
labelle.

Gre za znanega pripadnika skraj- 
nodesničarskili gibanj «avanguardia 
nazionale* in «ordine nuovo*, ki je 
bil že predlanskim aretiran zaradi 
nedovoljene posesti orožja. Tokrat 
so agenti našli pri njem poleg redno 
prijavljenega revolverja kal. 38 spe- 
cial več tiskovin «avanguardia na
zionale* ter še neizpolnjenih oz. ne
naslovljenih osebnih izkaznic, ki so 
bile pred časom ukradene na župan
stvu v Dugenti (Benevento); na eni 
je bila Calabellova fotografija brez 
osebnih podatkov.

Fašista Delle Chiaie, ki se je med 
drugim udeležil tudi terorističnih na
padov na španskem ozemlju s tam
kajšnjimi kameradi, dolžijo tukajšnje 
oblasti sodelovanja prj. spodletelem 
Borghesejevem državnem udaru, ra
zen tega je osumljen tudi še sodelo
vanja pri strašnem pokolu v milan
ski Kmečki banki iz 1. 1969 in pri 
umoru sodnika Vittoria Occorsia.
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S SEJE GLAVNEGA ODBORA SLOVENSKE KUL TURNO - GOSPODARSKE ZVEZE

Zahteve in pobude naše skupnosti 
po uveljavitvi osimskega sporazuma
Slovenski šolski okraj ■ preizkusni kamen pripravljenosti dežele • Važnost zakona 
o kraških rezervatih - Obisk pri Andreottiju mora predstavljati izhodišče za

globalno zakonsko zaščito
Glavni odbor Slovenske kulturno - 

gospodarske zveze, ki se je v pone
deljek sestal v novi Gregorčičevi 
dvorani v preurejenih prostorih v 
Ul. sv. Frančiška, je sklenil, da bodo 
SKGZ in njene članice ustvarjale 
borbeno vzdušje za uresničerije vseh 
določb osimskih sporazumov in še 
posebej načel o maksimalni možni 
zaščiti Slovencev v Italiji. Glavni 
odbor je razpravljal o »zahtevah in 
pobudah slovenske narodnostne skup
nosti po uveljavitvi osimskega spo
razuma*.

V uvodnem poročilu, ki ga bomo 
objavili v obširnem izvlečku v ne
deljski številki Primorskega dnevni
ka, je predsednik Boris Race ori
sal vzroke za zakasnitev izvajanja 
in še zlasti za zelo počasno izvaja
nje določil v korist Slovencev. Po
lemično je omenil nekatera stališča 
strokovnih, gospodarskih in sindi-. 
kalnih krogov v zvezi z narodnost
nim ravnotežjem.

Slovenci zahtevamo, da se v o- 
semnajstih mesecih, ki jih predvi
deva ratifikacijski zakon, sprejme
jo globalni zaščitni zakoni v korist 
celotne skupnosti. V ta namen je 
bilo izdelanih več osnutkov. Nov od
nos sil v italijanski družbi mora 
ugodno vplivati na reševanje naših 
problemov.

Osimski sporazum sta podpisali 
obe državi. Jugoslavija in Italija, 
zato mislimo, da mora biti stalna 
skrb obeh podpisnic, da se izpolnjuje 
v vseh svojih delih in torej tudi gle
de obvez o maksimalni možni narod
nostni zaščiti.

Boris Race pa je tudi govoril o 
dolžnosti Slovencev kot skupnosti in 
SKGZ, da naredi vse napore, da se 
s sporazumom predvideno uresniči. 
V tej zvezi je Boris Race navedel 
ustanovitev slovenskega šolskega o- 
kraja kot preizkusni kamen priprav 
ljenosti dežele in posebej poudaril 
važnost zakona o kraških rezervatih. 
Ustanovitev industrijske cone ne 
sme iti v škodo Slovencev. Ponovno 
obsojamo, da je bila štandreškim 
kmetom odvzeta plodna zemlja za 
terminal, ki bi ga lahko locirali 
drugje. Predsednik Race je tudi go 
voril o zastopstvu Slovencev v raznih 
organih, o sodelovanju v okviru e- 
notnega kulturnega prostora ter več
jih možnostih na področju množične
ga obveščanja.

V obsežni razpravi sta predsednika 
odbora za Beneško Slovenijo Izidor 
Predan in Viljem Černo orisala stva
ren napredek dosežen v poosim- 
skem duhu, Stanislav Bole se je 
zavzel za ustvarjanje aktivno ustrez
nega ozračja, Dušan Košuta je pod
črtal napore za našo vključitev v 
celoten proces, Vito Svetina je ob 
ravnaval gospodarske aspekte ce
lotnega vprašanja in poudaril, da je 
treba budno spremljati celotno doga
janje. Edvin Švab je med drugim o- 
menil nujnost aktivne prisotnosti iz
voljenih uprav in da je treba v 
vzdušju mobilizacije enotno voditi 
vso akcijo. Vojko Kocman je orisal 
sodelovanje slovenskih športnikov iz 
matične domovine s športnimi orga 
nizmi dežele ob aktivni prisotnosti 
Slovenske športne zveze, Stanislav 
Renko je govoril o poosimskj dobi 
in NšK. ki ne prejema ustiezne pod 
pore. Končno je Jože Cej orisal po 
ložaj na Goriškem, kjer so slovenski 
interesi pogosto potisnjeni ob stran.

Kot smo že omenili, je glavni od
bor sklenil, da bodo SKGZ in njene 
članice, skušale ustvariti čim bolj 
borbeno vzdušje za uresničenje do
ločb osimskih sporazumov, še po 
sebej določb o zaščiti naše sloven
ske narodnostne skupnosti.

Nadalje so člani glavnega odbora 
sklenili, da je treba z večjo odloč
nostjo reagirati na vse pojave, ki 
so v nasprotju z osimskim duhom. 
Slovenci in slovenske organizacije 
morajo soustvarjati vse možnosti, 
ki jih odpira sporazum med obema 
državama in prav v tem se lahko 
naš vpliv nesorazmerno poveča.

Treba je ustvarjati stalen pritisk, 
da bo Andreotti sprejel slovensko 
delegac jo, saj mora ta obisk pred
stavljati izhodišče za globalno zakon
sko zaščito. SKGZ se bo prizadevala 
v soglasju z ostalimi predstavništvi, 
da bo ta obisk čim bolj učinkovit, 
saj zahtevamo jasna zagotovila.

Končno je glavni odbor sklenil, da 
se je treba še nadalje prizadevati 
za ustrezno prisotnost slovenskih 
predstavnikov v raznih odborih, ko
misijah itd. Treba pa je tudi obo
rožiti s potrebno dokumentacijo, sta
lišči itd. v odborih in komisijah že 
prisotne slovenske predstavnike. Tre
ba je tudj ustrezno izkoristiti sred
stva množičnega obveščanja za in
formiranje italijanskega dela prebi
valstva.

Glavni odbor je nato obravnaval 
še kritično stanje Stalnega sloven
skega gledališča in sklenil, da bo 
vsestranskemu položaju gledališča 
posvetil posebno točko dnevnega 
reda.

cije izvoljenih organov ter strana. 
sodna oblast pa ne sme, v pri
merih stečajev, opravljati sam) 
notarske službe. Glede športnega 
igrišča v Rojanu, o katerem je 
občinski svet sklepal že pred dve 
ma letoma, pa je ostal le na pa
pirju. je odgovoril odbornik Cum 
bat, da se ni prijavilo na nate
čaju nobeno podjetje. Na vpraša
nje svetovalca Monfalcona (KP1) 
glede oskrbe onemoglih na domu. 
je odgovoril odbornik Abate. da b- 
občinska podporna ustanova spreie 
la takoj v službo '30 socialnih de 
lavk. čez mesec dni pa začasno 
še 167 socialnih delavk, ki so bilo 
odpuščene po odločbi nadzornega 
organa. Vsekakor pa bo moral o 
tej socialni službi ukrepati zdrav 
st veni konzorcij.

stveni delavci centra za umsko 
zdravljenje sodelovali v ekipi oe 
diatrov in psihologov pri reševa
nju problemov šolske mladine. S 
tem v zvezi .je bil omembe vreden 
podatek, da se bo področje delo
vanja medicine dela, ki .jo izvaja 
center za umsko zdravljenje raz
širilo tudi na delavce 
mih. I.

v kamnolo 
PERTOT

Nova proga 
nočne vožnje B

S seje tržaškega 
občinskega sveta

Glavni del sinočnje seje občin 
skega sveta je bil posvečen odgo
vorom odbornikov na vprašanja 
svetovalcev. Tako je odbornik A 
bate odgovoril na vprašan.je sve
tovalcev komunistične skupine gle
de podjetja Durissini Abate je de
jal. da podjetje Metalnord. ki ,e 
prevzelo podjetje Durissini, ne dr
ži obljub, 15 delavcev je dobilo 
zaposlitev pri čistilnici Aquila, 
drugi so v dopolnilni blagajni, sti\t- 
je pa so ba.je že odpsljab drugam 
Svetovalec Poli (KPI) je poudaril, 
da tudi ta primer in zaključki go
spodarske konference nakazujejo 
nujnost trajnih inštrumentov in ak

Okvirni zakon 
o zdravstveni reformi

Dežela Furlanija - Julijska kra
jina bo v kratkem dobila okvirni 
zakon, s katerim bo v pričakovanju 
ustrezne vsedržavne norme uvedla 
zdravstveno reformo v naših kro
jih. Zakoiiski osnutek je v razpra
vi v okviru pristojne (šeste) komi
sije in po vsej verjetnosti bo že 
danes o njem razpravljal deželni 
odbor. Osnutek predvideva poraz
delitev deželnega ozemlja v socio- 
zdravstvene okraje in ta porazdeli
tev bo veljala tudi z? bodočo za
konsko ureditev bolmšniške oskrbe 
in oskrbe, ki jo nudijo vzajemne 
blagajne.

Sklep občinskega sveta v Nabrežini

Izgradnja nove 
šole v Devinu

Sinočnjo sejo občinskega sveta 
so sklicali predvsem zaradi izgrad 
nje osnovne šole v Devinu. V ta na
men je bilo treba odobriti priprav 
Ijeni načrt, da bi se gradnja lahko 
začela takoj, ko bo izliciliran izva
jalec del. Z dograditvijo šole, 
ki naj bi stala 660 milijonov lir. 
bo konec romanja učencev v se 
sl.jansko begunsko naselje. Zbrana 
sredstva (300 milijonov lir) zago
tavljajo izgradnjo objekta do stop 
nje. ki bo že zagotovila začetek 
pouka. Do te prve faze bo zgraje
nih po pet učilnic za slovenske 
oziroma italijanske šolarje ,in vsa 
infrastrukturna gradnja. Staro 
zgradbo bodo adaptirali in uredili 
za druge namene. Med ostale toč
ke sodi odobritev načrta za sana 
ci.jo komunalne ureditve v devin
skem ribiškem naselju. Gre za ob
novitev kanalizacijske mreže in 
očiščevalnih naprav. Z novim šol
skim leb>m bodo po sporazumu 
občine s pokrajinsko upravo zdrav

Pokrajinski konzorcij za prevoze 
obvešča, da bo proga nočne vožnje 
«B» v smer Lonjerja sledeča: Trg 
Giobeiti (proga avtobusa, št.- 9), 
Rotunda del Boschetto, Lonjerska 
cesta. Lonjer in nasprotno.

Delavci tovarne 
Bloch zadovoljni 
s sporazumom

Delavci tovarne Bloch so na vče
rajšnjem sindikalnem zborovanju 
sprejeli hipotezo sporazuma z indu- 
novi lastnik tovarne. Novi lastnik 
strijcem Pinijem, ki je ob sobote 
se je obvezal, da bo v kratkem za 
poslil 330 delavcev, med katerimi 
naj bi bilo 30 uradnikov, 100 va 
jencev in 200 delavcev, ki so bili 
že prej zaposleni v isti tovarni. 
Vsekakor so sindikati že posredo
vali pri novem lastniku, da bi 
namesto 100 novih vajencev ponov 
no zaposlil ostalih 100 bivših de 
lavcev, kajti v današnjih razmerah 
je v našem mestu zelo težko dobiti 
toliko mladih delavcev, ki bi biJ- 
pripravljeni opravljati ta poklic. 
Vsekakor bodo o tem problemu še 
razpravljali v petek, ko se bodo 
sindikalni predstavniki ponovno sre
čali z vodstvom tovarne.

V naši deželi ni 
zamrznjenih morskih žab

Včeraj so karabinjerji po vsej 
Italiji zaplenili večjo količino za
mrznjenih morskih žab. ki vsebuje 
jo strupene sestavine in so povzro
čile smrt treh oseb. Ugotovili so. 
da v naši deželi ne prodajajo takin 
zamrznjenih rib.

FILMSKI FESTIVAL ZNANSTVENE FANTASTIKE

FILMI O NADNARAVNEM
Danes jugoslovanski film «Rešitelj», prikazan na Festu 77

Alucarda: osrednji film torkovega 
večera na Gradu sv. Justa. Sla po 
življenju in umiranje po hodnikih 
samostana. Dvoje deklet, ki se znaj
deta v isti samostanski celici, ob 
sede hudič. Toda kaj drugega je 
hudič, če ne želja po uživanju ze
meljskih dobrot, sadov telesnosti in 
pohote. Mrki zidovi samostana, nu
ne povite kakor mumije, črne kute. 
mračni obrazi menihov: to je smrt 
in trpljenje. Hudič se pojavi v zna
ku pohote in prevzame dekleti. To
da odgovor Cerkve je krut, s se 
be odvrže svojo nedolžno belino, 
pod obleko samoodpovedovanja se 
skriva sadizem. Dekleti mučijo. Hu
dič se maščuje, zažge samostan, 
zažge križ nad oltarjem: s tem zgo
ri togost cerkve kot institucije. To
da španski režiser hopez Mociezu- 
ma naredi na koncu kompromis. 
Samostan reši pred popolnim uni
čenjem dobra in usmiljena nuna. ki 
se utelesi v Kristusu. Pripomba: 
slaba igralska zasedba, saj se zgolj 
s kričavostjo m da dobro ponazori
ti vloge.

Worp Reaction, angleški srednje 
metražnik (režiser Anthong Traf 
ford), je v manj kot pol ure uspel 
prepričljivo pokazati, kako omejena

Z VČERAJŠNJE SEJE DEŽELNEGA SVETA

Nova finančna sredstva za «Friulio» 
in za drugi študentski dom v Trstu

Z novim nakazilom (5 milijard) bo Friuiia priskočila na pomoč tudi 
tovarni nogavic Bloch ■ Sredi meseca v Gorici sestanek italijansko- 
jugoslovanske komisije za cestni promet ■ Kako bo z zavodom ENSISS

Deželni svet je na včerajšnji seji 
soglasno odobril dva. nova zakona, 
od katerih se eden nanaša na do
graditev dragega šiudentskega do
ma v okviru tržaške univerze, dra
gi pa daje na razpolago deželni 
finančni družbi »Friuiia* izredni 
prispevek v višini 5 milijard lir za 
nove posege v korist industrijskih 
obratov, pri katerih je potrebna 
preusmeritev na novo proizvodnjo.

Prvi zakon določa 800 milijonov 
lir dodatnega prispevka za dogra
ditev dragega študentskega doma. 
Poseg deželne uprave je bil potre 
ben, ker se je proračunska vred 
nost objekta zaradi stalnega nara
ščanja cen za gradbeni material in 
opremo med gradnjo povečala za 
omenjeno vsoto. Poročevalec Vitale 
jp v tej zvezi dejal, da bo novi 
študentski dom polno zaseden tudi 
po odprtju neodvisne univerze v 
Vidmu, saj je v Trstu veliko šte
vilo univerzitetnih šturipntov, ki sn 
si morali najeti privatne sobe. Po
ročevalec je tudi omenil, da se 
deželna uprava nagiba k temu, da 
bi odkupila hotel »Regina*, ki naj 
bi deloma služil študentom, ki obi
skujejo tržaško univerzo, deloma pa

S PISMENO VLOGO PITT0NIJU IN C0MELLIJU

ZAVORNI SVET «F. ERJAVEC* 
ZA SLOVENSKI ŠOLSKI OKRAJ

Svet poziva vso slovensko javnost, 
da se strne v obrambo lastne šole

Gospod
Arnaldo PITTONI .
Predsednik deželnega sveta Furla 

nije - Julijske krajine 
Gospod
dr. Antonio COMELLi 
Predsednik deželnega odbora Furla

nije - Julijske krajine

Zavodni svet državne srednje 
šole s slovenskim učnim jezikom 
»Fran Erjavec* v Trstu je 4 ju
lija 1977 proučil sklep štev. 1333 
z dne 20 aprila 1977 deželnega 
odboru Furlanije - Julijske krajine, 
ki predlaga razdelitev dežele na 
18 šolskih okrajev 

Zavodni svet ugotavlja, da je 
deželni odbor pri tej zadevi po 
polnoma prezrl obstoi šol s slo
venskim učnihi jezikom, ki tvorijo 
enotni šolski sistem tako na Trža
škem kot na Goriškem.

S tem, da ne predlaga deželni 
odbor ustanovitve samostojnih u- 
krajev za slovenske šole, ki tvo
rijo v smislu zakonov štev. 1012 
1961 in štev. 932-1973, nedeljivo ce
loto tako v tržaški kot v goriški 
pokrajini:

1. Krši a) obveznosti izvirajoče 
iz norm splošnega in posebnega 
mednarodnega prava, ki jih ie dr 
žava sprejela s podpisom mirovne 
pogodbe, sprejema Italije v OZN, 
podpisa in sprejema mednarodnih 
konvencij ter dvostranskih spora 
zumov kot londonska spomenica o 
soglasju prej in sedaj osimski spo
razum :

b) člen 3 in 6 in prvi odsta 
vek člena 10 republiške ustave ter 
člen 3. ustavnega zakona štev. 1 
iz leta 1963:

c) člen 5 zakona štev. 447-1973 
in člen 10 DPR 416 1974

2. Odpoveduje se pravici, ki jo 
priznavajo deželi člen 7 zakona 
477-1973 in člen 9 DPR štev. 416- 
1974 ter točka 1 člena 6 ustav 
nega zakona štev. 1 iz leta 1963.

3. Predlog deželnega odbora, ki 
razkosa sistem slovenskih šol m 
vključuje posamezne dele v meša
no okraje; odteguje šole naravni 
skupnosti, kateri le te pripadajo; 
potisne te šole in njih predstav
nike v večni manjšinski položaj .n 
s tem zaduši njihov glas; odreka 
slovenski narodni skupnosti, da av

tonomno skrbi za oostoi. rast m 
razvoj lastnega šolstva in s tem 
lastne kulture; ustvarja pogoje, ki 
ogrožajo obstoj slovenskih šol.

Zato zavodni svet zavrača pred
log deželnega odbora in zahteva 
da deželni odbor Furlanije - Julij
ske krajine, ob spošiovanju nave
denih zakonskih predpisov in v 
skladu z načeli in duhom poobla 
stilnega zakona 477-1973 in DPR 
416-1974, predlaga Ministrstvu za 
javno vzgojo ustanovitev šolskih 
okrajev za slovenske šole in omo
goči tako vraščanje slovenske šole 
v skupnost, kateri ta šola pripada 
ter omogoči obenem slovenski na
rodni skupnosti, da upravlja tako 
važno kulturno dobrine kot ie šola

Zavodni svet državne sredtiie 
šole s slovenskim učnim jezikom 
»Fran Erjavec* v Trotu poziva vso 
slovensko javnost, da se strne v 
obrambo lastne šole in, da z vse
mi zakonitimi sredstv' prepreči u- 
resničitev usodnega deželnega pred
loga za šolo slove, iške narodne 
skupnosti.

Predsednik zavodnega sveta 
(Adri.jan Semen)

slušateljem tečajev, ki se bodo v 
našem mestu organizirali v okviru 
novih pobud znanstvenoraziskuval 
nega značaja. V razpravo so po
segli svetovalci Tonel (KPI), Vo'pe 
(PSD, Vigini (KD), poročevalec 
Vitale (PSDI) in pristojni odbornik 
Mizzau. Med razpravo o zakonu je 
bil med drugim sprejet popravek, 
po katerem bo ves znesek 800 mili 
jenov lir izplačljiv še v tem letu, 
tako da bo novi študentski dom 
lahko sprejel prve goste že v za 
četku prihodnjega akademskega 
leta.

Drugi zakon namenja kakor re
čeno 5 milijard lir družbi »Friu 
Iia», da bi ta lahko priskočila na 
pomoč vrsti industrijskih podjetij, 
ki „se, pripravljajo na preusmeritev 
proizvodnje na nova področja'. 
Sredstva bo dražba prejela v dveh 
letih, in sicer 3 milijarde v -letos1 
njeni ter preostali dve mi lija (Mi "V 
prihodnjem letu. Mrd industrijski 
mi obrati, katerim bo priznana po
moč iz tega sklada, .je tudi tovar 
na nogavic Calza Bloch pri Domju. 
Zakon je bil sprejet soglasno, v 
razpravo pa so posegli svetovalci 
Puppini (MF), Persello (KD), Pa- 
scolat (KPI), Lonza (PSDJ), Zanfa- 
gnini (PSI), Biasutti (KD), poro
čevalec Berzanti (KD) in odbornik 
za industrijo in trgovino Stopper.

V prvem delu seje je odbornik 
za promet Cocianni v odgovor na 
ustrezno vprašanje neofašističnih 
svetovalcev glede dodatne pristojbi
ne, ki so jo jugoslovanske oblasti 
uved’e ria tovornjake v tranzitu 
čez jugoslovansko državno ozemlje, 
dejal, da se je deželna uprava že 
zavzela na pristojnih mestih v Ri
mu, da +>i dosegla preklic ukrepa.
O tem vprašanju pa bo izrecno go
vor na seji mešane italijansko-jugm 
slovanske komisije za cestni pro
met, ki se bo sestala sredi tega 
meseca v Gorici.

Odbornik Mizzau pa je odgovoril 
na vprašanje komunističnih sveto
valcev, ki jih je zanimal sistem vo
denja tržaške Višje šole za social
no skrbstvo ENSISS. Mizzau je po
drobno navedel postavke v bilanci 
šole, ki prejema od dežele letno 
nakazilo 100 milijonov lir. O tem. 
kako vključiti zavod ENSISS v 
preosnovo socialnega skrbstva in 
šolskih struktur za strokovno izo
braževanje mladih kadrov, pa bo 
deželni odbor sklepal na podlagi 
poročila, ki ga pravkar sestavlja 
p-v^hna komisija.

Načelniki svetovalskih skupin v 
deželnem svetu Biasutti (KD), Zan 
fagnini (PSD in Lonza (PSDI) ter 
predstavnika PRI Bertoh in Fur 
lanskega gibanja Puppinijeva so 
izročil, predsedniku deželnega s ve 
ta Pittoniju resolucijo z zahtevo, 
da sp o njej glasuje že na današ 
nji seji deželnega sveta. Resolu- i 
cija zadeva gradnjo avtoceste Vi- j 
dem Trbiž in predor pod Morite 
Croce Cartiico in dejstvo, da bo

danes parlament razpravljal o za 
konu za obnovo Furlanije. Reso
lucijo sta podprla tud: prestavnika 
PLI Trauner in SSk Štoka.

Nova kontejnerska proga 
Jadran - Srednji vzhod

Sredi meseca bo londonska druž
ba «Blue Funnel Line* vzpostavila 
novo redno pomorsko zvezo me-i 
Trstom in Benetkami ter pristani
šči Srednjega vzhoda. Na prog«, 
bodo postavili dve tovorni ladji, 
opremljeni tudi za prevažanje kon 
tejnerjev, in sicer enoti «Harp» in 
»Captain Paddon*, ki bosta krili 
razdaljo med Italijo in pristani 
ščem Jcddah v desetih dneh V

je potrošniška družba. Neki bebec 
na nenavaden način najde skladnost 
z neživo materjo. Na smetišču na
bere kup starega zavrženega žele- 
zja, zavrženega in pozabljenega, 
kakor je pozabljen on, omejeni člo
vek. Med železjeu in bebcem se 
ustvari čustvena bližina — in glej: 
staro železje je oživelo, poleti v zrak 
in se podredi željam bebca. Toda 
prihitijo novinarji, televizija, znan
stveniki. vojska: zavrti se kolesje 
potrošništva. Vsakdo išče v tej in
timnosti nekaj slave in dobička. To
da bebec je zadosti pameten, da u- 
vidi kako nesmiselna, absurdna je 
ta gonja za senzacijami, kako do 
konca izničeno je njegovo čustvo do 
zavrženega železja, kako stvari, ki 
so podvržene denarju izgubijo na 
vsebini, čeprav se razbohotijo v o- 
bliki. Odloči se: razstavi stroj in 
ga po kosih odpelje na smetišče. To
da zmagal je, dokazal je, da je glob
lji in boljši od ljudi, ki ga obdaja
jo. Film je prepričljiv, gledalca 
navduši s svojo preprostostjo. Glas
bena spremljava učinkovito sprem
lja vsebino filma. David Rodigan, 
ki je igral vlogo bebca, je to o- 
pravil izvrstno. Madžarski kratko- 
metražni dokumentarni film Ember 
(Človek) režiserja Gaborja Viteza 
pa je na preprost način, s prikazo
vanjem delovnih sredstev in sred
stev za osebno potrebo zgradil do
kument o razvoju človeka od praz
godovine pa do današnjih dni.

Š. R.

VAŽNO OPOZORILO 
STARŠEM

Rok m vpis v slovenski poletni 
center je podaljšan do 30. julija. 
Starši, ki so že vložili prošnjo, naj 
preverijo, v kateri center so dode
lili svojega otroka!

Sindikat slovenske šole

• Predsednik deželnega odbora Co- 
melli je včeraj v Trstu umestil poseb
no deželno komisijo za zaščito vodne
ga bogastva pred onesnaženjem. Ko
misiji. ki jo sestavljajo deželni funk
cionarji in predstavniki številnih jav
nih in zasebnih ustanov, načeljuje od
bornik Rigutto.

Avto podrl upokojenca: 
pridržana prognoza

Sinoči malo pred 22. uro je na 
Lon jerski cesti 34 letni Edoardo Goth 
s svojim Latom 127 podrl 67-ietnega 
upokojenca Giordana Erbisa iz Ul. 
delle Docce 9. Erbisa so z rešilnim 
avtom Rdečega križa prepeljali v 
glavno bolnišnico, kjer so ga v ne
zavestnem stanju sprejeli s pridr
žano prognozo na oddelku za oživ
ljanje.

PREKOP GROBOV
Tržaška občina obvešča, da b) 

v kratkem na občinskem jiokopal'

Tarabocchia, v Benetkah pa agvn 
cija Bassani.

Trstu bo za ladji skrbela agencija | šču prekop grobov kripte št. 18.
k.jer ležijo posmrtni ostanki umrlih 
med 12. in 25. avgustom 1967. Kdor 
bi rad ostanke svojih dragih pre
nesel v drage grobove, naj se zgla
si od 12. do 16 septembra 1977 pri 
vratarju občinskega pokopališča a- 
li pa pri uradu za pokopališča pri 
oddelku za javna dela pri tržaški 
občini.

tl Na Stari istrski cesti 43 se bo dre
vi ob 20. uri sestala rajonska konzul- 
ta za Valmauro - sv. Sergija, ki bo 
razpiavljala o stanju javnih služb na 
Alturi in o pogodbeni lotizaciji na Ko- 
lonkovcu.
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V NASELJU S K SERGIJ \

SINOČI GALA PREDSTAVA 
«CIRKUSA AMAZONK>

Do 19. juliju dnevno dve predstavi

VAZNO OPOZORILO KMEČKE ZVEZE

SAMO ŠE DVA DNI 
ZA VPIS V SEZNAM
Zamudniki bodo morali opraviti poseben izpit, če bodo 
hoteli uživati davčne ugodnosti in javne prispevke

Kmečka zveza opozarja domače kmetovalce, da poteče v petek, 
8. t.m.) rok za vpis v poklicni seznam kmetijskih podjetnikov. Pravi
co do vpisa imajo vsi polnoletni člani družin kmetov. Odslej bodo 
samo ti imeli pravico do javnih prispevkov in do davčnih olajšav. 
Kdor hi ustrezal pogojem za vpis, bi pa zamudil omenjeni rok, bo 
moral opraviti poseben izpit, povezan seveda s potmi in sitnostmi. 
Z ato strokovna organizacija poziva vse domače kmete, ki se še niso 
vpisali, naj se nujno zglasijo v njenih uradih v Trstu, Ul. Clcerone 
8/b, v uradnih urah od 8. do 14. ure, v četrtek pa od 8. do 12. in 
od 15. do 18, ure.

Anita Orfei, ki nastopu z i zbrano vrsto dresiranih konj

F Trstu (Naselje sv. Sergija go
stuje znani cirkus Orfei, ki bo imel 
vsak dan dve predstavi. Sinoči je 
bila gala predstava, ki je privabila 
pod ogromen «šolor» veliko radoved
nežev in ki so jo imenovali tCirkus 
Amazonka. In res, cirkuški tcasU 
je tokrat sestavljen iz 80 odstotkov 
mladih in lepih deklet, ki navdušu
jejo zlasti odrasle. Pa tudi otroci i- 
majo svoj užitek,' saj je njim pri
ljubljenih živali na pretek: od slo
nov, konjev, golobov, pa vse do le
vov in tigrov.

Cirkuška predstava je skrbno re
žirana in v njej nastopajo znani a- 
krobati, ki zastopajo mnogo evrop
skih in drugih držav. Poseben efekt 
nad občinstvom je imel nastop lete
čih akrobatov, ki prihajajo iz Fran
cije, pa ekvilibristov iz Mehike *Los 
Jimenez». Skratka, *Cirkus Ama
zonka še z vsemi ostalimi točkami 
nudi dve uri in pol prijetnega razve
drila in smeha, saj so prisotni tudi 
nepogrešljivi klovni.

Vsak dan sta na sporedu dve pred
stavi, in sicer ob 17, in ob 21.45.

Sodni obvestili 
dvema psihiatroma

Namestnik državnega pravdnika 
dr. Coassin je podp:sal dve sodni 
obvestili v zvezi s smrtjo 4-letnega 
Fabia.Tranija, ki ga je 29. junija v 
stanovanju v Ul. Valmaura v tre
nutku nerazsodnosti utopila mati 
Maria Michelazzi. Tožilec je s tem 
sprožil sodni postopek proti psihia
troma V. Pastoreju . > L. Torresini- 
ju, ki ju je baje osumil, da sta o- 
pustila službeno dolžnost in da Mi- 
chelazzijevi nista nudila zdravstve
ne oskrbe.

V nedeljo bi se moral vrniti v Trst 
mož M:chelazzijeve Lorenzo Trani. 
Ladja Texaco bo v petek pristala 
v Durbanu, odkoder se bo Trani z 
letalom vrnil v Trst.

9 Drevi ob 20.30 se bo v Ul. Ronche- 
to 77 sestala rajonska konzulta za 
škedenj in čarbolo. Na dnevnem 
redu je razprava o hitri cesti.

Včeraj-danes
Danes, SREDA, 6. julija 

DUŠICA
Sonce vzide ob 5.22 in zatone ob 
20.56. — Dolžina dneva 15.33. — Lu
na vzide ob 23.57 in zatone ob 11.37.

Jutri, ČETRTEK, 7. julija
MANICA

Vreme včeraj: Najvišja dnevna tem
peratura 25,2 stopinje, najnižja 22 sto
pinj, ob 13. uri 25,2 stopinje, zračni 
tlak 1007,9 mb .ustaljen, veter 10 km 
na uro zahodnik, nebo oblačno, vlaga 
63-odstotna, morje malo razgibano, 
temperatura morja 24,1 stopinje.

ROJSTVA IN SMRTI
Dne 5. julija 1977 se je v Trstil 

rodilo 15 otrok, umrlo pa je 11 oseb.
UMRLI SO: 80-letni Leandro San

cin, 79-letna Giustina Mazzaroli, 77- 
letna Elsa Cechin vd. Lenaron, 58- 
letni Giovanni Savi, 50-letna Pepka 
Guštin por. Kralj, 66-letni Guido 
Milocco, 70-letna Filorpena Salvato- 
relli vd. Pellegrini, 61-letni Oliviero 
Zorini, 92-letna Giuseppina Ojo vd. 
Dellavalle, 88-letni Silvestro Viezzoli, 
76-letni Vincenzo Francese.

DNEVNA SLUŽBA LEKARN 
(od 8.30 do 20.30)

Ul. Rossetti 33, Ul. Roma 16, Ul. 
Montorsino 9, Trg Valmaura 11.

(od 8.30 do 13. in od 16. do 20.30) 
Trg Goldoni 8, Ul. Belpoggio 4. 

NOČNA SLUŽBA LEKARN 
(od 20.30 dalje)

Trg Goldoni 8, Ul. Belpoggio 4.
LEKARNE V OKOLICI 

Boljunec: tei. 228-124; Bazovica: tel. 
226-165: Opčine: tel. 211-001; Prosek: 
tel. 225-114; Božje polje ■ Zgonik: tel. 
225-596; Nabrežina: tel. 200-121; Se
sljanj tel. 209-197; žavlje: tel. 213-137; 
Milje: tel. 271-124.

POTOVANJA 
Z «AURORO»

Od 30. julija vsako soboto na
otok Krk., Vožnja in osemdnev
no bivanje 82.000 lir. Za avto
mobiliste 75.000; lir.

Od 31. julija do 5. avgusta, 
od 5. do 10. in od 10. do 15. 
avgusta z avtobusom v Kranjsko 
goro. Cena vožnje in bivanje v 
hotelu »Larix» 66.000 lir.

Vsak četrtek na atensko obalo. 
Vožnja z letalom, enotedensko 
bivanje in enodnevni ogled Aten
186.000 lir. Od 4. do 11. avgusta 
posebno potovanje iz Trsta. Ce
na 199.000 lir.

Od 11. do 16. avgusta potova
nje z letalom v Istanbul. Cena
188.000 lir, ogledi in ekskurzije 
vključene.

Sedemdnevna bivanja na Ma
lem Lošinju, ob Istrski obali, na 
Rodosu in v Tuniziji.

Informacije in vpisovanja pri 
Potovalnem uradu »Aurora* v 
Trstu. Ul. Cicerone 4, tel. 60261.

BANCA Dl CREDITO Dl TRIESTE 
TRŽAŠKA KREDITNA BANKA

S. P. A.
T«ST - Ul ICA F. FILaTI 10 - ' Sff B1-«3«aB

TEČAJI VALUT V MILANU 
DNE 5. 7. 1977

Ameriški dolar: debeli 882,—
drobni 850.—

Funt šterling 1539.—
Švicarski frank 357.—
Francoski frank 179.—
Belgijski frank 24.—
Nemška marka 376.—
Avstrijski šiling 52,60
Kanadski dolar 810.—
Holandski florjpt 354,—
Danska krona 144,50
švedska krona 195.—
Norveška krona 163.—
Drahma: debeli 23,80

drobni 25,—
Dinar: debeli 46,50

drobni 46,50

MENJALNICA
vseh tujih valut

Šolske vesti
Šolsko skrbništvo spuroca, da so bi

le 2. t.m. objavljene prednostne le
stvice prosilcev za poverjena mesta 
za nedoločen čas na srednjih šolah s 
slovenskim učnim jezikom za šolsko 
leto 1977-78. Lestvice bodo na vpogled 
trideset dni, vsak dan od 10. do 12. 
ure, na znanstvenem liceju s sloven
skim učnim jezikom «France Preše
ren* na Vrdclski cesti 13/1.

Izleti
SPUT oovesea, aa je odhod avto

busa za tridnevni izlet na Triglav ob 
7. uri izpred sodnije (Foro Ulpiano).

XV. mednarodni festival 
znanstvenofantastičnega 

filma
GRAD SV. JUSTA 

Ob 21.30: «11 salvatore* (dolgo- 
melražni film, Jugoslavija); 
«La rosa« (Belgija) in «Fanta- 
mobie* (Poljska), kratiti in 
srednjemetražni filmi.

KINO FENICE
Ciklus filmov «Fantascena». Ob 
16. uri «Uomini sul fondo» (Ita
lija 1941); «11 mostro verde* 
(Italija 1967); «Argonauti, evvi- 
va!» (Ilalija 1968 - 1970); «Vam- 
piro romano« (Italija 1970); 
«Quando la pellicola e calda» 
(Italija 1975); «Un superma- 
schio* (Italija 1976),. Vsi filmi so 
prepovedani mladini pod 14. le
tom. V slučaju slabega vremena 
bodo predstave na odprtem pre
meščene v kino Fenice. Pred
prodaja vstopnic pri centralni 
blagajni.

Gledališča
AVDITORIJ
Danes ob 20.30 Goldonijeva komedija 

«ANTIKVARJEVA DRUŽINA* v iz
vedbi Teatra Slabile. Red II. nedelja. 
Rezervacije pri osrednji blagajni. Pa- 
sdžči Protti.

FESTIVAL OPERETE - ROSSETTI
V soboto ob 21. uri ponovitev 

Lombardo - Ranzatove operete «Cin- 
Ci-La». Dirigent Enrico De Mori. V 
glavnih vlogah bodo nastopili Maria 
Fausta Gallamini, Carlo Tuand, Auro
ra Banfi, Sandro Massimini, Lino Sa- 
vorani, Luigi Palchetti in Orazio 
Bobbio.

Vstopnice so na razpolago pri o- 
srednji blagajni, Pasaža Protti (tel. 
36372).

Kino
CIRKUS ORFEI: «11 circo delle Amaz- 

zoni». Dve predstavi dnevno ob 17.30 
in ob 21.45' v Trstu. Naselje sv. 
Sergija — tel. 828228. Velik uspeh.

MIRAMARSKI PARK »Luči in zvoki. 
Predstavi: ob 21.30 «Maximilian of 
Mexico -emperor’s tragedy» (v an
gleščini) ob 22.45 «11 sogno imperial* 
di Miramare* (v italijanščini). Pre
voz z motornim čolnom od pomola 
Audace do grljanskega portiča (ob
20.20 in 21.50). Po predstavi iz gr- 
banskega portiča dva povratka.

Ariston Poletni kino ob 21.30 «Quel 
pomeriggio di un giomo da cani*. 
Al Pacino. Prepovedano mladini pod 
14. letom. Barvni film.

Mignon 16.30 «Vieni a prendere il 
caffe da noi*. Ugo Tognazzi. Pre
povedan mladini pod 14. letom. 
Barvni film.

Nazionale 16.30 «La nottata*. Max 
Delys. Prepovedano mladini pod 18. 
letom. Barvni film.

Grattacielo 16.30 «11 reduce*. Pre
povedan mladini pod 14. letom. 
Barvni film.

Fenice Zaprto zaradi poletnih po
čitnic.

Excelsior 16.30 «Io Bruce Lee*. Barv
ni film.

Eden 17.00—22.15 »Femmina violenta*. 
Racquel Welch. Jack Hewkins. Pre- 
povedah mladini pod 14. letom. 
Barvni film.

Ritz 17.00 «11 pistolero delTAve Ma
ria*. Leonard Mann, Luciana Pa- 
luzzi. Barvni film.

Aurora 17.00 »Le dolci zie*. F. Be- 
nussi, M. Merlini. Prepovedan mla
dini pod 18. letom.

Capitol 16.30—18.15—20.10—22.00 »De- 
viation*. Lang Bury. Prepovedan 
mladini pod 18. letom.

Cristallo 16.30 «Uccidete Mister Mit- 
chell*. Prejiovedan mladini pod 
18. letom. Barvni film.

Moderno 16.30 »Catastrofe*. Barvni 
film.

Eilodrammatico 16.00 «Rott,a a tutte 
le esperienze*. Prepovedan mladi
ni pod 18. letom. Barvni film.

Ideale Zaprto zaradi poletnih počitnic.
Iinpero Zaprto zaradi poletnih počitnic.
Radio Zaprto zaradi počitnic.
Vittorio Vcneto Zaprto zaradi počitnic.
Astra 16.00 «Le avventure di Robinson 

Crusoe*. Barvni film.
Volta (Milje) Zaprto zaradi poletnih 

počitnic.

ZDRAVSTVENA DEŽURNA SLUŽBA
Nočna služba za zavarovance 1NAM 

in ENPAS od 22. do 7. ure: teief. 
št. 732-627

Dijaki IV. razreda učiteljišča «Anl 
Martin Slomšek* izrekajo najglob 
sožalje sošolki Anamariji Savi ob 
gubi dragega očeta.

Naš* draga

PAVLA KOLENC vd. SHIVITZ
nas je zapustila dne 5. julija.

Pogreb bo jutri, 7. julija, ob 9. uri s pokopališča v Nabrežini 
naravnost v barkovljansko cerkev.

Hči Bianca z možem Mirkom Frando- 
ličem, vnuk Genio s Franco, sestra 
Matilda in vsi sorodniki jo objokujejo. 

Iskrena hvala zdravnikom in osebju zdravilišča »Pineta del Car- 
so» za prisrčno skrb v zadnjih dneh.

Trst, 6. julija 1977
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Sempolajski ex tempore BENEŠKI DNEVNIK

Pevski zbor «Rcčan» 
v Šentvidu pri Stični

Na tradicionalnem, letos že osmem 
taboru slovenskih pevskih zborov v 
Šentvidu pri Stični, ki se je končal 
v ponedeljek, 4. julija, je nastopilo 
več kot sto pevskih zborov. Tabor 
je bil letos posvečen 40 letnici usta
novnega kongresa KPS, 40-letnici pri
hoda tovariša Tita na čelo KPJ in 
njegovemu 85. rojstnemu dnevu.

Slovence iz Italije sta letos zasto
pala pevski zbor iz Boršta ter pev
ski, zbor Rečan iz Les, ki je že 
tradicionalen gost pevskega tabora, 
saj na njem sodeluje že vrsto let.

Beneški pevci so pod vodstvom 
pevovodje Toninaca Qualizze zapeli 
beneške ljudske pesmi »Gularja sem 
tiela imiet*, «Svieti lunca* ter «Jest 
bom šu na planine*.

Zbor Rečan je nastopil v nedeljo 
popoldne, žal pa se ni mogel udele
žiti zaključne svečanosti in skup
nega nastopa zborov, ker je ta del 
prireditve padel na ponedeljek, ki 
je za veliko večino pevcev delovni 
dan. Kljub temu pa pomeni nastop 
beneškega zbora na pevskem taboru 
pomemben moment v' ustvarjanju 
enotne slovenske pevske kulture.

S SEJE OBČINSKEGA SVETA V GORICI

L zvišanjem vodarine bo uprava 
vodovoda krila letošnji primanjkljaj

d
Napori občinskih podjetij, da bi se glede preskrbe z vodo povsem osamosvojili

I

Razstave
Tržaški slikar Giorgio I.aurenli bo 

v tržaški občinski galeriji odprl svo
jo razstavo danes, ob 18. uri.

V okviru praznika komunistične- 
I? tiska, ki ga je priredila sekcija 
KPI devinsko-nabrežinske občine, je 

v nedeljo zjutraj slikarski ex 
tempore za otroke. Udeležilo se ga 
je 29 otrok, ki so jih prireditelji raz- 
delilj v tri starostne skupine, in 
sicer v tiste, ki obiskujejo otroški 
JJftec, osnovno in pa srednjo šolo. 
Sodelovali so otroci iz raznih osnov
ah šol devinsko naDrežinske občine 
ln Pa učenci nižje srednje šole Igo 
gruden, posebno razveseljivo pa je, 
da so na ex temporu sodelovali tudi 
kalčki, ki obiskujejo še otroške 
V1'tce. Udeleženci, ne glede na sta- 
fost in umetniško vrednost risb, so 
Prejeli barvice in spominsko diplo- 
rn°. Tenia ex tempora je bila pro
sta, večina otrok pa je upodobila 
Sempolajski spomenik NOB in pa 
stare vaške hiše. (Na sliki:) eden 
°d številnih udeležencev.

NA TRŽAŠKIM KAZINSKEM SODIŠČU

BIVŠI KRMINSKI ŽUPAN OBSOJEN 
ZARADI ZLORABE SVOJE FUNKCIJE

Leta 1972 je izdal deset gradbenih dovo
ljenj kljub nasprotovanju gradbene komisije

Gostovanje Boršfanov 
na šentviškem taboru

v soboto in nedeljo je mešani pev
ski zbor Slovenec iz Boršta gosto- 
V®1 v Šentvidu pri Stični, kjer je 
nastopil na osmem taboru sloven
skih pevskih zborov, ki je bil orga
niziran ob 85-letnici Tita in 40 letnici 
njegovega prihoda na čelo KPJ ter 
Ujetnici KPS. ‘

Program obširne prireditve se je 
Pričel v nedeljo popoldne z nastopi 
Pevskih zborov. Tu se je predstavil 
tudi zbor iz Boršta, ki je pod vod
stvom Draga Petarosa zapel tri pes- 
*ni. Nastopi zborov so se vrstili še 
sveger jn v ponedeljek zjutraj s 
sklepno prireditvijo, na kateri je 
skupno nastopilo 3.700 pevcev. Čast
ni govor pa je imel pokrovitelj prire
ditve tov. Mitja Ribičič. ,

Na prireditvi je skozi oba dneva 
nastopilo nad 100 pevskih zborov iz 
Slovenije in iz zamejstva, borštan- 
ski pevci pa so se s tega gostovanja 
vrnili zadovoljni in polni lepih vtisov.

V.L.

Pred tržaškim kazenskim sodiščem 
(predsednik Visalli, prisednika Vec- 
chioni in Polimeni, tožilec Coassin, 
zapisnikar Bernazza) se je včeraj 
zagovarjal bivši kVminski župan 43- 
letni Luciano Stecchina. Sodni po
stopek proti Stecchini se je začel že 
13. decembra 1972, ko so ga neka 
teri .člani občinske gradbene komi 
sije prijavili sodišču, ker je izstavil 
gradbeno dovoljenje za deset zaseb
nih hiš kljub nasprotnemu mnenju 
gradbene komisije.

Precej časa pred prijavo sodišču 
je krminski občinski svet odobril 
varianto k regulacijskemu načrtu, 
s katero je spremenil področje iz 
nezazidljivega v zazidljivo. Na osno
vi te variante, ki pa je deželne o- 
blasti tedaj niso še odobrile, je de
set zasebnikov vložilo prošnjo za 
gradnjo stanovanjskih hiš, prav ta
ko pa sta bila ria tistem zemljišču 
predvideni dve javni zgradbi, šola 
in bolnišnica."Gradbena- komisija je 
tedaj baje izdala dovoljenje za javni 
zgradbi, ne pa za zasebne hiše. Žu
pan se je zato obrnil na občinski 
svet, ki je z glasovanjem priporočil 
županu, naj izda gradbena dovolje
nja tudi zasebnikom, kar je župan 
naredil. S tem pa se niso strinjali 
trije člani gradbene komisije, ki so 
prijavili župana krminskemu pre 
torju.

Po krajši preiskavi je pretor 
Trampuš, ki je tedaj služboval v 
Krminu, obtožil Stecchino zlorabe

svoje funkcije in ga 9. oktobra 1973 
obsodil pogojno na 200.000 lir globe, 
na plačilo sodnih stroškov in na 
prepoved opravljanja javnih funkcij 
za dobo enega leta. Proti tej raz 
sodbi je Stecchina vložil priziv in 
7. januarja 1975 ga je goriško sodišče 
oprostilo, ker dejanje ni kaznivo. 
Vendar pa se z oprostilno razsodbo 
ni strinjal goriški državni tožilec, 
ki je vložil priziv na kasacijsko so
dišče: slednje je 10. novembra 1976 
razveljavilo oprostilno razsodbo go- 
riškega sodišča in predalo akte tr
žaškemu sodišču.

Na včerajšnji razpravi je tožilec 
zahteval potrditev pretorjeve raz
sodbe, zagovornika posl. Castiglio- 
ne in Ginaldi pa sta zahtevala opro
stitev, češ da je Stecchina izdal 
gradbena dovoljenja v dobri veri in 
to šele potem, ko se je posvetoval 
t, občinskim tajnikom in ko je slišal 
mnenje občinskega sveta. Sodišče 
pa ni soglašalo s to tezo in je po 
trdilo razsodbo pretorja Trampuša 
izpred štirih let.

*,*|liiti||||,l,||t1|||||||||||||||||n|t|||||||„||||flt,lnl„„m„|,||,|||||(|||||||iiiii|iiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiimfii|(|tiiiiilli

VESTI Z ONSTRAN MEJE

Na Škofijah ob Dnevu borca 
slovesna otvoritev nove šole
Veliko puri ižansko slavje v Berloših nad Risana

Od številnih prireditev, ki so se 
*vrstile ob Dnevu borca na sio
nski obali naj omenimo preri- 

sern dve. V nedeljo dopoldne so 
.. prisotnosti številnih gostov, med 

('■l,mi so bili tudi predsednik skup
en* občine Koper Mario Abram, 
Predstavniki družbeno političnih or- 
Kanizacij obale, izobraževalnih 
•topnosti šol, delovnih organizacij 
<-r ob prisotnosti tisočglave mno- 
,ce krajanov s Škofij in okolice 

slovesno odprli novo šolo. Tcmelj- 
n' kamen zanjo so postavili ob lan- 
kkem praznovanju obletnice Osvo
bodilno fronte, z veliko požrtvoval- 
"ostio vseh, ki so sodelovali pri 
Vgradnji, pa je bila šola zgrajena 
y n«kaj več kot letu dni. Nova 
^la na Škofijah je prvi večji o- 
soovnošolski objekt na obali zgra
db iz sredstev samoprispevka. Sla- 
ra Sola na škofijah, ki je bila 
^grajena že pred približno 80 leti, 
•!e bila že dve desetletji pretesna 
ln nrav gotovo pomeni odprtje 
bovc šole veliko pridobitev za va
ščane, saj bo ta objekt ix>stal kui- 

, no izobraževalno žarišče tega 
obmejnega predela Ob otvoritvi 
sta govorila ravnateljica šole Vera 
V.e?fvr|ik in predsednik koprske 
občinske skupščine Mario Abram. 
Na.i oh koncu poudarimo, da v. 
velik delež k šoli prispevali tudi 
sami krajani, ki so s prostovolj- 
n‘m delom opravili dela pri komu 
nalni ureditvi objekta ter poskr- 
boh za ureditev okolja šole. Vsega 
skupa; so opravili nad 5 tisoč pro
stovoljnih ur, pri čemer so jim 
Pomagali tudi pripadniki jugoslo
vanske ljudske armade. V kultur- 
b®m delu programa ob otvoritvi 
sole so sodelovali godba na nihala 
tz Milj, otroški in mladinski nev
ski zbor osnovne šole s Šfofij ter 
pionirji in šolski recitatorji.

v Bertoših nad Riža no pa je bilo 
veiko partizansko slavje v poča
stitev Dneva borca in letošnjih 
zgodovinskih obletnic. Pripravili so 
?a občinski odbor Zveze borcev, 
štab teritorialne obrambe in občin
ska konferenca Zveze socialistične 
mladine iz Kopra. Ob tej priložno

sti je bila slovesna zaobljuba mla 
dincev, ki so bili sprejeti v enote 
teritorialne obrambe, kulturni pro
gram pa so pripravil godba r.a 
pihala in pevski zbor iz Pridvora 
ter dramska skupina iz Dekanov.

L. Omladič

TEMELJNI KAMEN 
ZA CIMOSOVO TOVARNO
V KOPRU

V Kopru so položili, temeljni ka
men za novo Cimoaflvo tovarno, v 
kateri bodo proizvajali notranjo o- 
premo za svoja vozila in v sodelo
vanju s Crveno zastavo sanitetne 
avtomobile. Z novo tovarno bo te
meljna organizacija Cimosa v Ko
pru sprostila Tomosove proizvodne 
prostore, v katerih dela že precej 
let in ustrezneje organizirala novi 
proizvodni program. Objekt bo do 
končan do 29. novembra letos, stal 
pa bo okrog 64 milijonov dinarjev

ŽIVAHNO
NA DEBELEM RTIČU

V mladinskem naravnem zdravili 
šču na Debelem rtiču preživljajo 
počitnice otroci iz vse Slovenije. 
Zdaj letuje v zdravilišču nad 900 
otrok, do konca počitnic pa pred 
videvajo, da se jih bo zvrstilo nad 
4 tisoč. V drugi polovici avgusta in 
v začetku septembra bodo na De
belem rtiču letovali tudi otroci iz 
zamejstva.

POVPREČEN 
TURISTIČNI OBISK

Ob začetku turistične sezone be
ležijo v primorski turističnih sre 
diščih le povprečen obisk. Eden 
izmed vzrokov je vsekakor dokaj 
muhasto vreme v zadnjih tednih 
Trenutno se suče zasedenost hote
lov med 70 in 80 odstotki, prostora 
pa je dovolj tudi v počitniških do
movih in v zasebnih sobah. Turi
stični delavci pa so kljub temu op 
timisti in računajo z ustalitvijo vre
mena tud* na polno zasedenots.

Goriški občinski svet je odobril 
novo vodarino. Predlog sta na pod 
lagi medm nistrskega odbora za ce
ne (CIP) izdelala goriški občinski 
odbor in mestna podjetja. Po no
vem bomo plačevali vodo po 45 lir 
kubiik. če jo bomo na mesec potro
šili največ osem kubikov, po 60 lir 
do 20 kubikov in po 100 lir, kadar 
bo mesečna pot ošnja presegla 100 
kub kov. Za tistih 139 kmetov, ki so 
vpisani v uradne sezname, bodo u- 
vedli 20-odstotni (»pust, kar pome
ni, da bo znašal poprečni mesečni 
prihranek po 5.000 lir za vsako kme 
čko družino.

Zvišanje vodarine je postalo nujno 
zaradi vse višjega primanjkljaja, ki 
ga izkazuje mestni vodovod. Sodi
jo, da bodo z novimi vodarinami 
zbrali približno 60 milijonov lir do 
datnega denarja, kar naj bi zado
stovalo za kritje primanjkljaja, ki 
ga bo letos ustvaril mestni vodovod.

Scer pa se uprava mestnega vo
dovoda že nekaj let z uspehom bo 
ri za čimvečjo samostojnost v pre
skrbi z vodo. Z Mrzleka v Jugosla
viji priteka v Gorico okoli 40 do 50 
odstotkov pitne vode, preostalo ko 
ličino pa načrpajo podjetja v svo
jih jaških, ki so jih skopala na Maj 
niči. Večjih količin pitne vode Nova 
Gorica ne more dobavljati zaradi 
naraščanja.potrebe po pitni vodi v 
novih naseljih (Nova Gorica šteje 
sedaj že 17.000 prebivalcev, veliko 
več kot so jih .predvidevali), poleg 
te "a pa ogromne količine vode upo 
rahljajo tudi v industrijskih obra 
tih.

Uprava mestnega vodovoda s hi
trim tempom gradi nekatere po
membne objekte na novem vodo 
vodu. V letu 1979 bi morali dogra
diti rezervoar na Kalvariji, v ka 
terem bo prostora za 40.WM) kubič
nih metrov vode ,ki jo bodo načrpa 
li na Majnici ter jo potisnili na Kal 
varijo, od koder se bo po cevi, spe 
ljani (jod mostom v Stražicah, preta 
kala v mestno omrežje. Ko bodo do 
gradili rezervoar na Kalvariji in ko 
bodo opravili še druga dela, za ka
tera so namenili nvlijairdo lir, po
tem se bo v letu 1979 Gorica glede 
preskrbe z vodo popolnoma osamo
svojila.

Prijetno praznovanje 
svetega Urha v Dolini

Mladinski krožek Dolina je v ( 
nedeljek priredil na dvorišču krož
ka v Dolini praznovanje vaškega 
patrona sv. Urha. Družabne prire
ditve s kulturnim programom se je 
udeležilo veliko število ljudi, ki so 

zanimanjem sledili izvajanju god
be na pihala Breg pod vodstvom 
Viljema Slavca, ki je še enkrat 
izpričala svojo kakovostno raven ; 
dovršeno podanim programom. God 
ba na pihala Breg je z načrtnim 
delom v zadnjih dveh letih nare 
dila velik korak naprej in lahko s 
svojim koncertnim programom na
stopa kjerkoli, saj ima lepo izbran 
program, ki ga muzikalno dobro 
posreduje pod energično taktirko 
svojega mladega dirigenta.

Pri kulturnem programu je sie 
deloval tudi moški zbor Valentin 
Vodnik, ki je zapel štiri pesmi; 
pod vodstvom Ignacija Ote. Vec'er 
se je nato nadaljeval s kramlja 
njem ob dobri kaplji vina in pri
grizku, ki ga je ponudila župnijska 
skupnost, do poznih večernih ur.

je volilni zaskrbljenosti velikih 
strank. PSDI očita tem strankam, 
da niso zagotovile nadaljevale ad
ministrativnega dela v omenjenih 
k-ajevnih ustanovah vsaj do prihod 
njega leta in Ja bi izvedli volitve v 
teh ustanovah skupno z deželnimi 
v prihodnjem letu. V sedanjem polo
žaju pa st' PSDI zavzema za volitve 
v letošnjem mesec novembru. Po 
obsežni razpravi so ugotovili, zla
sti kar zadeva načrte za prihodnost, 
naj politični dogovori temeljijo na 
resnih in uresničljivih programih, 
vsekakor je treba preprečiti razde 
litev oblasti med velikimi strankami.

Sovodcnjski občinski svet 
obišče Škofjo Loko
Konec prihodnjega tedna bo dele

gacija sovodenjskega občinskega 
sveta obiskala Škofjo Loko, na po 
vabilo tamkajšnje občinske skupšči 
ne. Obisk sodi v okvir utrjevanja 
prijateljskih vezi med obema kra 
jema.

Trgovski zavod 
uradno poimenovan 
po Ivanu Cankarju

Ministrstvo za javno vzgojo je ob
vestilo državni strokovni zavod za 
trgovino s slovenskim učnim jezikom 
v Gorici, da je z dekretom številka 
3470 od 18. maja 1977 poimenovalo 
šolo po Ivanu Cankarju. S tem je 
ugodilo zahtevi,, ki jo je zavodni 
svet sprejel lansko leto in jo poslal 
pristojnemu uradu.

S poimenovanjem pa je bil storjen 
šele prvj korak. Očitno bo moral za
vodni svet v prihodnjem šolskem le
tu poskrbeti, da bo odločitev na pri
meren način proslavil, morda s 
kakšno šolsko prireditvijo, vseka
kor pa z odkritjem slike ali kipa 
tega velikega mojstra slovenske pi
sane besede. Sklep o poimenovanju 
šole pio Ivanu Cankarju se je po
rodil« v Cankarjevem letu, torej v 
vzdušju proslav 100-letnice njegove
ga rojstva.

NA POBUDO SINDIKALNE FCDIRACIJE

V PETEK V GORICI STAVKA 
IN SINDIKALNO ZBOROVANJE

Najpomembnejši proizvodni sektorji se 
zavzemajo za sklenitev delovnih pogodb

Pokrajinska sindikalna federacija 
CGIL, CISL, UIL prireja v petek. 
8. juliia. pokrajinsko manifestacijo 
v Gorici, ki jo združuje s štiriurno 
stavko kovinarjev, tekstilnih delav
cev, delavcev kemične industrije, 
pristaniških delavcev, jestvinčarjev, 
gradbenih delavcev ter šoferjev in 
sprevodnikov. Udeleženci zborova 
nja se bodo ob 9. uri zbrali na Trgu 
Rimembranza ter bodo v sprevodu 
odšli po Korzu na Travnik, kjer bo
do priredili zborovanje in na njem 
opisali razloge za takšno svojo o- 
dločitev.

Kakor povzemamo iz njihovega ti 
skovnega poročila, hočejo skleniti 
delovne pogodbe v velikih proizvod 
nih skupinah, hkrati pa hočejo po
udariti zahtevo po novih naložbah 
v industrijo, zagotoviti zaposlenost 
in razvoj tekstilne industrije in s 
tem povečati zaposlovanje ženske 
delovne sile, ki jo je sedanja gospo
darska kriza zelo prizadela. Na 
dalje sindikalna federacija predlaga 
uveljavljanje sklepov, ki jih je sin
dikalno gibanje sprejelo na shodu 
v Riminiju. Po teh sklepih, ki so 
jih poslali vladi, naj najvišji izvršil

ni organ zagotovi sprejemanje re
form in razvoj v državi.

PSDI pripravljen 
na odpiranje v levo

PSDI je pripravljen na pogovo 
re z levico, hkrati pa želi zagotovi
ti stabilne uprave, zlasti ob upošte 
vanju številnih težav, ki nastajajo 
pri obnovi potresne- i območja. Tak 
šna usmeritev socialdemokratske 
stranke je prišla do izraza na zad 
nji seji pokrajinskega vodstva \ 
Gorici, kateri je prisostvoval tudi 
deželni tajnik William Bianchi. Na 
seji, k,i jo je vodil pokrajinski ta j 
nik Ezio Bianconi (udeležili so se 
je tudi sekcijski tajniki) so osvetli
li prizadevanja PSDI, da ne bi za
šli v krizo občinski upravi v Trži- 
žu in Gradežu ter pokrajinski svet. 
Ker pa je kriza vseeno nastopila, .jo 
socialdemokratska stranka pripisu-
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TISKOVNO SPOROČILO SINDIKATA FIDAC-CGIL

Pripombe sindikata bančnih uslužbencev 
na račun imenovanja direktorja Hranilnice

S svojim posegom Krščanska demokracija ne spoštuje pravil, ki 
jih je glede imenovanj sestavila posebna parlamentarna komisija

Sindikalna delegacija 
iz Jugoslavije v petek 
na obisku na Goriškem

V petek bo prišla v Gorico sin
dikalna delegacija gradbenih in tek
stilnih delavcev severnoprimorskih 
občin, ki jo bo vodil predsednik ob
činskega sindikalnega sveta ii No
ve Gorice Viljem Pahor Delegacijo 
bo na sedežu CGIL v Ul. 24 Mag- 
gio 1. sprejelo zastopstvo gradbene 
in tekstilne stroke enotnega pokra- 
jihskega sindikalnega vodstva. Pro
gram obiska obsega ogled gradbišča 
novega mednarodnega mejnega pre
hoda Štandrež - Vrtojba ter neka
terih industrijskih obratov v Posoč
ju, vštevši ladjedelnico in pristanišče 
v Tržiču.

Obisk sodi v okvir tesnih in tova
riških stikov, ki jih vzdržujeta ob
mejni sindikalni organizaciji. Njegov 
namen je te stike z medsebojnim 
informiranjem še bolj okrepiti ter 
se pripraviti na nove odgovornosti, 
ki jih bodo delovni ljudje na obmej
nem področju imeli pri uresničeva
nju osimskih sporazumov.

Veleposlanika Pascueci 
in Troti a pri županu

Goriški župan De Simone se je te 
dni sestal z veleposlanikoma Pas- 
cuccijem in Trotto, ki sta se v No
vi Gorici udeležila pogovorov o^do- 
končnem zaznamovanju meje.

Srečanje je omogočilo, razjasnitev 
nekaterih vprašanj, katere je župan 
že obravrtaval na eni prejšnjih sej 
z zastopniki kmetov.

Sindikalna organizacija bančnih 
uslužbencev FIDAC-CGIL je včeraj 
javno zahtevala od upravnega sve
ta Hranilnice v Gorici, da hitro in 
dokončno imenuje generalnega di 
rektorja, ki naj zasede mesto, ki 
je po upokojitvi prejšnjega direkto
rja pred več meseci še vedno praz
no. Tb odločitev mora, po sodbi sin 
dikata, upravni svet sprejeti ob 
spoštovanju kriterijev, ki jih je 
določila komisija za finance in za
klad pri poslanski zbornici, krite
rijev, ki zadevajo poštenost in stro
kovno sposobnost.

Na vodstvo Hranilnice So — ka 
kor sporoča sindikat bančnih usluž
bencev — začasno imenovali upo 
kpjepca,. profesorja Gina Cardinali- 
ja, ki je bil deležen zakona -136 
in--dekreta ,od julija leta 1974, ki 
mu branita imenovanje na vodstvo 
takšne 'javnopravne ustanove kot 
je Hranilnica. Imenovanje zavoda 
‘na začasno mesto ravnatelja je 
predvsem v nasprotju z duhom in 
tudi dejanskimi odločitvami politič
nega sporazuma med strankami u- 
stavnega loka, ki si prizadevajo s 
stvarnim programom premagati go
spodarsko, politično in moralno kri 
zo, v katero je zabredla država. V 
programu, ki so ga te stranke pod
pisale, so opredelili tudi odgovor
nosti glede imenovanj funkciona

rjev na vodstvo javnih ustanov, 
podjetij z državno udeležbo in kre
ditnih zavodov.

Kljub točnim navodilom — piše 
sindikat bančnih uslužbencev — 
parlamentarne komisije glede ka
kovosti oseb, ki prevzemajo vod
stvo kreditnih zavodov, pa se čla 
ni upravnega sveta ravnajo druga 
če. Po tolikih fnesecih od upokojit
ve upravni svet Hranilnice še ved 
no ni dosegel političnega sporazu
ma o dokončnem imenovanju nje
govega naslednika. Sporazum so 
sicer našli, toda o začasni, ne pa 
o stalni namestitvi. V okviru te re
šitve so pod vplivom stranke re
lativne večine imenovali začasnega 
direktorja, ki naj bi obdržal me 
stp toliko časa, dokler ne bodo 
našli dokončnega naslednika.

Seveda je takšnih . ravnanje žalji 
vo tudi za varčevalce, delavce in 
vse tiste, ki vidijo javno funkcijo 
Hranilnice v našem življenju. Ce 
vrhu tega upoštevamo sedanji go
spodarski položaj ter nujnost vo
denja takšne gospodarske politike, 
ki bo omogočala zaposlovanje, po
tem takšna imenovanja, ki jih vsi
ljuje stranka relativne večine, še 
celo ne morejo biti sprejemljiva.

upravo — Korzo Italija 55, za pri
spevke občinam, šolskim patronatom 
m vsem ustanovam, ki se ukvarjajo 
s podporo šolarjev in dijakov, (za u- 
pravljanjg menz, za popoldanski pouk, 
za dijaške domove in za zdravstveno 
oskrbo), kot predvideva člen 3 de
želnega zakona z dne 1. septembra 
1966 št. 25 in nadaljnje spremembe 
in dopolnila.

• 15. julija zapade rok za predloži
tev prošenj, na goriško pokrajinsko
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Urejevanje nevarnega ovinka pri Mirnu

Družabni večer 
na Krmenki

V soboto so na Krmenki priredili 
družabni večer ob uspešnem zaključ
ku sezone pevskega zbora Fran Ven
turini in tradicionalne šagre, katero 
je priredila domača mladina.

V kleti pri Mirkotu se je zbralo 
nad sto ljudi, ki so se v prijetnem 
razpoloženju zabavali pozno v noč. 
Za to priložnost* so domačini spekli 
srnjaka, ki so ga nato servirali s 
polento. Za veselo vzdušje je • po
skrbela domača pustna godba, pa 
tudi pevski zbor je zapel nekaj 
skladb iz svojega sporeda.

Pevci se bodo spet zbrali in začeli 
z vajami sredi septembra.

V.L.

I/. drla rajonskih 
skupščin

KADAR ODPOVE NAČELNOST

Dvojna mera za vprašanje 
občinskih davčnih svetov

Nedavno objavljanje seznamov 
davkoplačevalcev in višine njihove
ga obdavčljivega dohodka ie povzro
čalo med občani najrazličnejše, naj- 
češče pikre opazke na račun tega 
ali onega davkoplačevalca. Veliko 
manj je bilo v zvezi s temi seznami 
predlogov, kako odpraviti očitne kri
vice, ki jih sedanji davčni sistem 
dopušča. Zadnja seja občinskega 
sveta v Gorici je s tem v zvezi po
nudila eno možno rešitev. levica je 
namreč predlagala, naj bi tudi v 
Gorici ustanovili davčne svete in 
tako zagotovili demokratično nad
zorstvo nad davčnimi prijavami.

Vprašanje ni bilo prvič zastavlje 
no. Levica je že pred časom zahte
vala, da se občinska uprava v Go
rici neposredno vključi v ugotavlja
nje dogodkov, vendar odgovorni poli
tični krogi tega predloga vse do
slej nikakor niso hoteli sprejeti. O- 
čitno zaradi tega ne, ker se nočejo 
zameriti majhnemu in gospodarsko 
pomembnemu krogu ljudi, ki šib
kosti sedanjega davčnega sistema iz
koriščajo za to, da se izognejo svo
jim obveznostim, tistim obveznostim, 
ki jih državljani s stalnimi prejem
ki redno izpoljnujejo.

Zanimivo pri vsem tem pa je to, 
da taista krščanska demokracija, 
ki v Gorici noče pristati na usta
novitev davčnih svetov in s tem od
praviti največji del davčnih utaj v 
naši pokrajini, zahteva v majhnih 
občinah, denimo, na primer v Krmi
nu, ustanovitev takšnih davčnih sve
tov. Zahteva je umestna, toda spra
šujemo se, zakaj dve merili za re
ševanje istega Vprašanja, eno za 
občino, kjer so na oblasti, in drugo 
z občino, kjer so v opoziciji. Spra
šujemo se, če ne bi bilo morda pra
vičnejše. če bi bilo v stališču do 
tako važnega vprašanja več načel
nosti in manj tiste kratkovidne par
tijske zagnanosti, zaradi katere tr
pita ugled in učinkovitost našega po 
litičnega sistema.

Na devinsko-nabrežinskem županstvu

Ogled druge variante 
regulacijskega načrta

Sklep občinskega sveta št. 94/c 
z dne 24. 6. 1977, ki je objavljen na 
občinski oglasni deski, je z današ 
njim datumom na razpolago v taj
ništvu (soba št. 32) za 2(1 zapored
nih dni, vključno prazniki, vsako
mur. ki si ga želi ogledati.

Po poteku tega roka bodo lahko 
ustanove ali zasebniki pismeno pre
dložili v teku 20. dni pripombe v 
smislu čl. 9 U.Z. št. 1150 z dne 
17. 8. 1942 in nadaljne spremembe.

• V petek. 8. julija, oh 18.30 bo na
sedežu miljske sekcije KD posl. Car- 
lo Russo govoril na temo: »Mednarod 
ni položaj in Evropa*.

Že nekaj dni so na državni cesti 
št. 55, blizu mejnega prehoda Miren, 
v teku dela za ureditev cestišča. Po
djetje Anas se je namreč odločilo 
za razširitev cestišča na zelo o- 
strem in nevarnem ovinku, kjer je 
bilo že nekaj hudih prometnih ne
sreč. Ko bodo dela končali, se bo 
promet odvijaj bolj varno, saj bo 
tudi za vozila, ki so namenjena v 
Miren preko prehoda dovolj prostora. 
Odpravljeni bodo torej nevarnj za 
stoji, ki se zdaj redno pojavljajo 
ob sobotah in nedeljah, pa tudi ob 
delavnikih ob takoimenovanih pro 
metnih konicah.

S tako ureditvijo pa niso preveč 
zadovoljni zemljiški lastniki, (štiri) 
ker jim je podjetje Anas odvzelo 
lep kos zemljišča in stanovalci bliž
njih hiš, ki bodo morali prenašali 
več hrupa, saj se bo cestišče po
maknilo bliže njihovim stanovanjem.

Ureditev nevarnega ovinka, za kar 
so morali žrtvovati tudi nekaj sta 
rih cipres in divjih kostanjev, bo 
veljala približno dvajset milijonov 
lir.

Praznik komunističnega 
tiska v Doberdobu

Jutri zvečer se v Doberdobu za
čenja tradicionalni praznik komunis
tičnega tiska, ki bo trajal do ne
delje 10. t.m. in ki ga prireja kra
jevna sekcija KP1 «Jože Srebrnič*. 
Organizatorji so poleg rekreacijske
ga dela, poskrbeli tudi za bogat 
kulturni spored. Naj omenimo da bo
do že jutri zvečer ob 21. uri pri
redili okroglo mizo o vprašanju kra 
jevnih avtonomij ter o razvoju slo
venske narodnostne skupnosti. So
delovali bodo Miloš Budin za KPI. 
Štefan Bukovec za PSI in Jože 
Škrk za SSk. Po razpravi pa bodo 
predvajali vrsto dokumentarnih fil
mov o narodnoosvobodilnih gibanjih 
ter o aktualnih družbenih vprašanjih.

V soboto zvečer se bodo na pri 
reditvi predstavili plesalci folklorne 
skupine »Brodograditelj* z Reke. Ob

zaključku praznika, v nedeljo, bo
sta govorila Tullio Paizza in Venko 
Devetak. Za dobro razpoloženje bodo 
poskrbeli godci ansambla Furlan iz 
Zgonika ter «1 ragazzi del liscio* iz 
Ronk.

Krivo je bilo 
mokro cestišče
Včeraj zgodaj popoldne so v go 

riško splošno bolnišnico sprejeli 27 
letno Alessandro Grion iz Koprivne 
ga. Zaradi poškodb, ki jih je za 
dobila v prometni nesreči na obvoz 
niči državne ceste št. 55, blizu Maj 
niče. se bo morala zdraviti 10 dni

Z avtom fiat 500 je najbrž zaradi 
mokrega cestišča trčila v nasproti 
vozeči tovornjak videmske registra 
cije.

Natečaj za 2.853 mest 
v finančni upravi

Finančna uprava je razpisala na 
tečaj za izpopolnitev 2.853 mest 
pri katastrski siužbi, carinskih iz
postavah ter v upravi neposrednih 
in posrednih davkov. 108 uslužben
cev oodo nastavili v uradih na 
področju Furlanije - Julijske kra
jine.

Rok za predložitev prošeni oo- 
teče 14. julija letos. Prošnje pa 
je treba nasloviti ravnateljstvu fi
nančne uprave v Trstu

Ta teden se bodo, morda zadnjič 
pred poletnimi počitnicami, sestale 
rajonske skupščine v neposredni go
riški okolici.

Nocoj ob 21. uri je napovedana se
ja rajonske skupščine v Štandrežu, 
kjer bodo razpravljali o poteku del 
na gradbišču občinske telovadnice.

Predsednik podgorske rajonske 
skupščine je sklical sejo za jutri 
zvečer. Dnevni red obsega razpra
vo o športnem igrišču v Ulici Grap- 
pate ter rnzpravo o gradnji ploščadi 
za, kotalkanje. Na sejo so povabili 
predstavnike goriškega občinskega 
odbora, podžupana Zucallija. odbor
nika za, šolstvo Fantinija ter inž. 
Cefarina.

Po dolgem času pa se bo v petek 
8. t.m., sestala tudi rajonska konzul- 
ta za Pevmo, štmaver in Oslavje, 
ki bo pretresala vprašanje namera
vane ureditve krajinskega parka na 
posestvu bivše ustanove Tre Ve- 
nezie.

Odložena seja 
mladinskega odbora

Za danes napovedane seje mladin
cev iz Jamelj, na kateri bi se mo
rali pomeniti o številnih vprašanjih 
kulturnega in športnega udejstvova
nja mladine v tem kraju, ne bo. Se
stanek bo predvidoma v petek, 8. 
t.m., mladinci pa bodo prejeli pis
mena vabila.

Konzorcij za zaščito briških vin 
»Collio* in «Isonzo» 'z Gorice pri
redi v četrtek. 7. julija, ob 20.45 
v gostilni Felcaro (Krmtn. Ul. S. 
Giovar.ni št. 45) sestanek, na ka
terem bodo razpravljali o zaščiti 
trte ter o novih predpisih glede 
stekleničenia in prodaje vin

Kino
G urica

VERDI Zaprto zaradi dopusta.
CORSO 17.00—22.00 «11 rnondo violen- 

to di Bobbie Ja, ragazzo di provin- 
cia*. L. Carter. Barvni film prepo
vedan mladini pod 14. letom.

MODERNISSIMO: zaprto zaradi do
pusta.

CENTRALE: zaprto zaradi dopusta.
VITTORIA: zaprto zaradi dopusta

Tržič
PRINCIPE 18.00-22.00 *R rally dal 

campioni*.
EXCELSIOR 18.00-22.00 »Bluff*.

Aon. (Iurica 
in okolica

italijan-SOČA «Kdo ste Fantozzi* — 
ski film ob 18.30 in 20.30 

SVOBODA «Super policaj* — ameri
ški film ob 18.30 in 20.30. 

DESKLE »Krvavi lov* — ameriški 
film ob 18.00 in 20.00.

DEŽURNA LEKARNA V GORICI
Ves dan in ponoči je v Gorici 

dežurna lekarna »Tavasani* Korzo 1-
tali.ia 20 tel. 2576,

DEŽURNA LEKARNA V TRŽIČU 
Ves dan in ponoči je v Tržiču de

žurna lekarna »Centrale* Trg repub 
like tel. 72341.

ZAHVALA
Ob izgubi dragega moža in očeta

LUDVIKA DEVETAKA
se iskreno zahvaljujemo vsem, ki so z nami sočustvovali. Posebna 
zahvala župnikoma Žerjalu in Juraku, govornikoma za poslovilne 
besede, sekcijam VZPI - AN Pl. pev cem in darovalcem cvetja.

Žena Malka, sinova Karlo in Ivo
Vrh. 6. julija 1977
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NA NEDAVNEM MEDNARODNEM ZASEDANJU V PORTOROŽU

Humanizem kot kriterij napredka
Osnovne misli iz temeljnega referata sarajevskega prof. Arifa Tanovica

Pretekli četrtek se je v Portoro
žu končalo sedmo zasedanje med
narodne konference "Znanost in 
družba*, ki je bilo to pot posve
čeno temi — humanizacija na
predka.

Na šestdnevni konferenci je de
javnost več kot 250 udeležencev iz 
več kot tridesetih dežel potekalo 
uglašeno na štiri teme in sicer na 
poglavje o humanizmu kot kriteriju 
napredka, dalje o rasti, razvoju in 
napredku, tretje poglavje konfe
rence ie obravnavalo znanost in teh
nologijo v humanizaciji napredka, 
medtem ko je bilo zadnje tematsko 
poglavje posvečeno kulturi kot de
javniku, napredka.

Temeljni referat na prvo temo' 
alj poglavje pod naslovom »Huma
nizem kriterij napredka*, je imel 
profesor sarajevske univerze Arif 
Tanovič.

Iz njegovega, zelo zanimivega, 
obsežnega in poglobljenega prispev
ka povzemamo, da je realno govo
riti o konfliktu humanizma. Tako 
prvi pogled na človeka in njegovo 
prakso opravičuje izkoriščanje, o- 
vekovečenje razrednih razlik, po
drejenost ženske, neenakopravnost 
ras in narodov, imperialistično do
minacijo in hegemonijo. Druga 
vrsta humanizma pa bi z vsemi te
mi razlikami pometla po revolu
cionarni poti, kar opravičujejo s 
hotenjem po svobodi in radikalni 
emancipaciji človeštva. Očitno je. 
da za raznimi ideologijami stoje 
najgloblji interesi določenih druž
benih razredov. Konflikt interesov 
se odraža v konfliktnost družbene 
zavesti, toda pogosto tudi v ideolo
ško preobrnjeni obliki ali pa pri
kriti v kaki izmed variant huma
nizma. No, če interesov ni mogoče 
pomiriti na miren način, kako bo
mo potem skupaj živeli? Za to je 
že poskrbela zgodovina, ko je ustva
rila funkcije države, morale, reli
gije in ideologije kot tudi status 
kompromisa v nenehnem razredno- 
socialnem boju. Evolucija in revo
lucija izpisujeta krivuljo zgodovine. 
Druga obdobja kvantitativnega na
raščanja pogojujejo nagle kvalita
tivne spremembe, nove odnose, ki 
osvobajajo človeške energije za na
daljnjo rast.

Kot obstajajo različne vrste hu
manizma, tako obstajajo tudi raz
lični koncepti napredka. Kot druž
benoekonomska praksa in kot druž 
bena vrednota je napredek najbolj 
povezan z razvojem industrijske 
dnjžbe. Kapitalizem v vzponu uni
čuje vse fevdalne okove, profit je 
temeljni motiv, denar pa merilo 
vseh vrednot. Napredek znanosti in 
n jena vključitev v službo gospodar
stva v smislu uporabne znanosti 
vodi v tehniki do znanstveno-tehno- 
loške revolucije, ki poteka pred na
šimi očmi ter v temeljih pretresa 
vse strukture starega sveta. Za mo
demi znanstveni duh je napredek 
nedvomnj in sestavni del smisla 
raziskovanja in aplikacije rezulta
tov v tehniki. Šele pred izumom de
struktivnih orožij je vzburkana vest 
in zastavljeno vprašanje svrhe, 
smisla in cilja znanstvenega odkri
vanja latentnih sil materije. Za
stavilo se je vprašanje, če ne piše 
znanstveni napredek 20. stoletja ne
krologa ideji napredka 19. stoletja?

Znanost in tehnika v oborožitvi 
sta zagrozili obstoju človeškega de
la. Medtem ko občudujemo rezulta
te človeškega uma in človeške mo
či v manipuliranju zunanje nara
ve, se hkrati bojimo splošnega u- 
ničenja naravnih pogojev življenj
skega okolja. Izkazalo se je, da je 
mogoče znanost in tehniko uporabi
ti v dobre in zle namene. Odtod

nastaja bistveni problem našega ča
sa, da bi humano kontrolirali so- 
dobnj znanstveno-tehnološki napre
dek.

Prepričani smo, da ni rešitev v 
tem. da bi zaustavili znanstveno- 
tehnološki napredek, temveč, da bi 
ga človeško ustrezno usmerili. Med
tem ko milijoni gladujejo ali pa ni
majo zadovoljenih osnovnih življenj
skih potreb, da pri tem sploh ne 
govorimo o višjih človeških kultur
nih in duhovnih potrebah, zveni 
sarkastično teza o potrebi zausta
vitve ekonomskegd napredka glede 
povečanja gmotnih dobrin za živ
ljenje. Vprašanje je ustrezne upo
rabe človeških produktivnih moči 
ter pravične razdelitve dobrin.

Neodgovorno manipuliranje i. na
ravnimi silami v sodobnosti pogo
sto vodi tehnološki proces, do mej
nih črt, s tem pa tudi človeški rod 
pred dileme obstoja. Odtod zahte
va po nčkem odločnejšem in bolj 
harmoničnem odnosu človeka do na
rave, do drugega človeka, pred
vsem pa do samega sebe. Kajti člo
vek, ki je v spopadu s samim se
boj, mora biti v spopadu z drugim 
človekom in zunanjim svetom, člo
veški duh je, očitno, skupek celot
nega- zgodovinskega razvoja člo
veka od časov džungle in razred
nih bojev v zgodovini ter anta
gonizmov najrazličnejših vrst. Toda 
ta isti duh je ustvaril orodja in o- 
rožja, ki mu uhajajo iz rok. ki za
čenjajo vladati nad njim, gospoda
riti nad njim in ki mu grozijo. Člo
vek mora obvladati proizvode svo
jega dela. obvladati sebe in svojo 
usodo. Ni sam predestiniran kot ni
ti ne vlada nad njim kaka prede- 
stinirana harmonija. Človek je pre
puščen sam sebi, da gradi svojo 
zgodovino in svoje življenje. Tudi 
doslej so, seveda, ljudje gradili zgo
dovino več ali manj zavestno ali ne
zavedno, toda rezultati so najpogo
steje bili drugačni kot pa sp pred
videvali. Zgodovinski razvoj je pri
peljal do stanja, ko ljudje lahka 
in morajo, če hočejo obstati, za
vestno in združeno organizirati pro
izvodnjo in reprodukcijo življenja, 
zavestno planirati in meriti svoje 
skupne odnose v družbi in do na
rave. Ne smejo se zaustavljati, tem
več humano usmeriti napredek ta
ko. da bi se uresničilo načelo huma
nizacije narave in človeka v tem 
smislu, da napredek nima konca, 
toda imeti mora človeško mero.

Priče in udeleženci smo svetov
nega protislovnega gibanja, ki vrto
glavo drvi naprej. V različnih obli
kah poteka transformacija prejšnjih 
oblik življenja družbenih skupnosti, 
religij in. kultur. Splet svetovnih 
protislovij se pojmovno različno ka
že: kot prehodno obdobje od kapi
talizma v socializem! kot industrij
ska ali poindustrijska družba itd. 
Če sta svet socializma in svet ka
pitalizma kot svetovnozgodovinska 
procesa v vseh deželah, ne glede 
pa družbeni red, v bistvu v na
sprotju. potem so tudi različne po
ti, oblike in dometi socialističnih 
gibanj kot so tudi različne oblike 
odpora, prilagajanja in vzdrževa
nja »životarjenja* kapitalizma.

S stališča ocene vrednosti procesa 
in napredka smo dejali, da je bi
stven humanistični kriterij osvoba
janja človeka in družbe vseh bblik 
odtujenosti in omejevanja ustvarjal
nih sil. Primerjalna analiza je mo
goča. Socializem je razglasil pro
izvodnjo po človeških potrebah in 
delitev po delu, hkrati pa upošteva 
cilj razvoja, ko bo mogoče nres-i- 
čiti načelo «slehernemu po njegovih 
potrebah*. Ker je socializem nastal 
v nerazvitih deželah, je moral spre

jeti načelo »doseči in preseči kapi
talizem*. Nujnost so tolmačili in še 
tolmačijo kot ideal in kot vrlino. 
Vendar, kakorkoli govorimo o hu
manizmu, napredku, svobodi, de
mokraciji, je vse to videti prazno, 
če človek proizvajalec ne sodeluje 
pri odločanju o pogojih svojega živ
ljenja in dela, o rezultatih dela. o 
potrebah in tudi presežku dela, če 
ni gospodar svojega dohodka, če na 
tem temelju ni zgrajena neposred
na demokracija javne kontrole s 
strani proizvajalcev in državljanov 
nad izvršnimi organi upravljanja z 
usodo skupnosti. Resničen smisel 
'socializma je v ustvarjanju člove
ške skupnosti združenih proizvajal
cev, vsestransko razvitih osebnosti, 
bogate družbe z bogatimi potreba
mi, torej ne samo bogate material
no, temveč tudi kulturno in po
dobno.

Humanizem, k; ga zastopamo, na- 
zivamo, «realni humanizem*, kar po
meni, da predpostavljamo načela 
humanizma, dezalienacije, svobode 
osebnosti in skupnosti in hočemo 
videti čim več od tega ustvarjene
ga. Humanost nekega delovanja, 
tako menimo, moramo, ocenjevati 
po tem, koliko kdo prispeva k res
nični človeški emancipaciji. V tem 
smislu tudi napredek: ekonomski, 
znanstveni, moralni, družbeni, poli
tični, kulturni itd. je v toliko u- 
pravičen, v kolikor realno prispe

va k človečnosti človeka, njegove
mu počlovečenju.

Dejavnost, ki jo zahtevamo, je 
hkrati teoretična in praktična. Kaj- < 
ti splošnoljudska morala in univer- ’ 
žalni humanizem predpostavljata tu
di razvito splošnočloveško solidar
nost in odgovorne praktične u- 
krepe za humanistično usmeritev 
napredka.

Če smo dejali, da imamo več ce
lovitih konceptov humanizma, ki 
se potegujejo za kriterije napredka, 
nismo izključili, temveč' nasprotno, 
predpostavili skupno osnovo v člo
veškem hotenju po humanizmu kot 
tudi nekatere elemente, ki združu
jejo vse humanizme kot teorije in 
vizije. Tj so: pojmovanje človeka 
kot temeljne in najvišje humani
stične vrednote, zastopanje temelj
nih pravic človeškega individuuma 
do svobodnega razvoja, človeška 
toleranca in solidarnost, boj za mir 
v svetu in proti slehernemu uniče
vanju vrednot človeške civiliza
cije in kulture. Naloga teorije je, 
da prouči osnovne, splošno spre
jemljive kriterije humanizma, ki bi 
bili tudi kriteriji napredka. Nalo
ga humanistov in naprednih ljudi 
je, da v praksi gradijo humanizem 
in človeški napredek v smislu ne
nehnega osvobajanja človeka in 
družbe v totalnosti proizvodne 
prakse.

Dušan Željeznov

Kako so razdelili nagrade 
na prireditvi «Moja vas»

Najstarejši nagrajenec je bil že 80-letni 
Gornjega Tarbija

Valentino tlualizza iz
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PO NEDAVNEM CARTERJEVEM ODLOČNEM «NE»

V zainteresiranih krogih 
se prepirajo zaradi «B-1»

Navajanje desettisočev brezposelnih ni nič drugega kot boj 
za naročila, vredna 25 milijard dolarjev - Kaj pa Moskva?

NEVV VORK, 5. - Te dni je 
glavna tema ameriških javnih in 
zaseonih razprav — oboroževanje 
ali bolj konkretno — orožje. Gre 
za odmev na sklep ameriškega 
predsednika Carterja, ki je uka
zal, da ne smejo izdelovati »naj
dražjega orožja v zgodovini člo
veštva* bombnika »B-l*.

«V Sovjetski zvezi pokajo ste
klenice penečega se vir,a». je v 
zvezi s tem rekel ves besen Ro
bert Dorman, ki v predstavni
škem domu zastopa okrožje, kjer 
da bo »zaradi predsednikovega 
sklepa ostalo brez dela kakih 10 
tisoč delavcev*. Tem kritikam se 
.je pridruži) tudi bivši predsednik 
Ford, ki trdi, da je Carter, kar 
zadeva strategijo, zgrešil. »Ta 
prepoved ie nevarno igračkanje*, 
je rekel.

Carter, vsaj doslej ni bil na
vajen na tako ostre’ kritike in 
poznavalci razmer trdijo, do bi 
bil moral to predvidevati, brž ko 
se je lotil trenutno najbolj dra
gocenega objekta Pentagona, to 
se pravi bombnika »B-l*. Ta bom
bnik bi bil moral v ameriških 
oboroženih silah zamenjati bom
bnike «B 52», ki da so zasta
reli, ker ie poslednji oriše1 iz 
tovarne pred desetimi leti. Vr
hovno poveljstvo ameriškega voi- 
nega letalstva je predlagalo, da 
naj bi izdelali 245 takšnih letal 
za ceno 25 milijard dolarjev. To 
se pravi, da bi vsako takšno le- 
ta'o maralo stati 100 milijonov 
dolarjev, to se pravi obilnih 85

Tržaški partizanski zbor v Črnomlju
V petih letih delovanja je TPPZ imel 130 kon
certov - Največ na našem področju, pa tudi 
drugod po Italiji, pa v Avstriji in Jugoslaviji

Menda ni moglo biti primernej
šega naključja, kot ga je te dni 
doživel tržaški partizanski pen 
ski zbor. Predvčerajšnjim, v po
nedeljek. 4. t.m., je minilo točno 
pet let, ko je partizanski pevski 
zbor imel v Trebčah svojo prve 
pevsko vajo. Formalno TPPZ te 
daj sicer še ni bil ustanovljen.

Dan prej. preteklo nedeljo pa je 
TPPZ imel svoj 130. koncert in 
to v Lokvah pri Črnomlju no o- 
srednji proslavi 35-letnice prvega 
osvobojenega ozemlja na Sloven
skem. V petih letih je torej TPPZ 
imel 130 nastopov na najrazlič
nejših prireditvah v Italiji, v Ju
goslaviji in Avstriji, seveda, še

Tržaški partizanski pevski zbor med nastopom v Lokvi pri Črnomlju

največ na našem ožjem področju, 
130. nastop pa je imel na parti
zanski prireditvi.

V’ nedeljo so v Lokvah vri Čr 
nomlju pravzaprav proslavili več 
jubilejev, že omenjeno obletnico 
prvega osvobojenega ozemlja na 
Slovenskem v tedaj zasužnjeni 
Evropi, 40-lelnico ustanovitve KP 
Slovenije, 40-letnico prihoda pred
sednika Tita na čelo KPJ in Ti
tov 85. rojstni dan

Kljub veliki vročini ie na pri
reditveni prostor prišla prava 
množica ljudi. Organizatorji slav
ja računajo, da je bilo 'na pro
slavi kakih 20 tisoč Hudi. Prire
ditev je bila v bližini spomenika, 
kjer je 1944. leta tragično izgu
bil življenje legendarni partizan
ski komaiidant Stane, ki ga ope 
va ceh partizanska pesem. P 
spomeniku je TPPZ položil venec 
in zapel žalostivko.

Po državni himni, ki jo je iz
vajala godba na pihala in oo pri
ložnostnem nagovoru predstavni
ka krajevne zveže združeni bor
cev Franca Koširja ie spregovo
ril dr. Marjan Brecelj Slavnost
ni govornik je podčrtal vloao na
šega boia v tedaj zasužnjeni Ev
ropi in pomen osvobojenega ozem
lja. Sledil je bogat kulturni oro 
gram. v katerem je nastopil tudi 
Tržaški partizanski pevski zbor. 
katerega program so dopolnile re 
citacije članov Slovenskega stal
nega gledališča iz Trsta. Mira 
Sardočeva, Jožko Lukež in Stane 
Starešinič so izvaiali program 
pesmi in recitacij Po Titovih be 
sedah «Za svoje ideale sem pri
pravljen žrtvovati tudi svoje živ- 
Henjet. Besedilo je sestavil Janez 
Vrhunc, glasbeno opremo pa O 
skar K hider. Program le zaklju
čil TPPZ z Internacionalo.

V Lokve ie TPPZ tokrat odpo
toval ka<• s petimi avtobusi. S 
pevci in člani ansambla so nam 
reč odšli tudi številni sorodniki 
pevcev in članov ansambla.

D. K.

milijard lir. Da bi krili ta stro
šek, ki ga zahteva Pentagon, bi 
moral vsak Američan potegniti 
iz žepa nekaj nad 100 dolarjev, 
to se pravi skoraj 100 tisoč lir.

Razprava'o letalu «B-1» je v 
ZDA ostra in traja žc dolgo časa. 
Zaradi tega so skušali najti ne
kakšno kompromisno rešitev ka
tere plod so štiri tovrstna letala, 
nadaljnja štiri pa so Šele v za
četku izdelave. Čeprav je Carter 
že v začetku kampanje naspro
toval temu bombniku, so mnogi 
vendarle računali da bo pred 
sednik predložil kako kcuripromis- 
no rešitev, ki naj bi vsaj do neke 
meje zadovoljila zagovornike bom 
bnikn «B-1». Letalstvo je aitfilo. 
da bo Carter odobril gradnjo \&aj 
140 bombnikov «B-1». Carter pa 
je rekel ne in to. svojo prepoved 
je preprosto tudi utemeljil, da 
«takšno orožje nam ni potrebno*.

«To je zmaga razsodne obram
bne politike* — je v zvezi s tem 
zapisal Nevv York Times — «B-1» 
,jc vrhunski odraz prepričanja 
vojaško industrijskih krogov, da 
je vojski dovoljeno vse in da ni 
omejitev če država zmore veli- 
da sredstva.* Toda «v trenutku, 
ko dva cenena bombnika lahko 
več storita kot eden- zelo drag, je 
draga investicija zgrešena*, je 
zapisal Nevv York Times

In tako ne mislijo samo tisti, 
ki so to zapisali v Nevv York 
Timesu, pač pa mnogi ameriški 
časnikarji predsednik Carter pa 
je dobil takšno pod piro celo od 
liberalnega senatorja McGovema. 
ki je predsednikov sklep takole 
ocenil: »To je zgodovinski dogo
dek. Tokrat izbira orožja ni bila 
odvisna od političnega trenutka, 
od pritiska Pentagona in proiz
vajalca. pač pa ou racionalne 
analize dejanskih obrambnih po
treb*.

In vendar vsi ti izrazi solidar
nosti niso brez določene cerie. 
Predsednikov sklep ne temelji na 
nekem romantičnem razmišljanju, 
da bi podprl »narod v borbi pro
ti oboroževanju*, pao pa na po
vsem racionalnem razmišljanju in 
ugotavljanju. «Carter se je izka
zal kot tehnokrat in' ne kot filo 
zof* — pravi Nevv York Times, 
potem ko ugotavlja, zakai je 
predsednik sprejel ta sklep.

Sklep predsednika Carterja bo
mo veliko lažje razumeli, če bo
mo vedeli, da ameriški poskusi s 
tako imenovanim «krožečim iz
strelkom* dajejo veliko boljše re
zultate, kot so si iih zamišljali 
največji optimisti. In te izstrelke 
lahko prenašaio tudi bombniki 
B-52 ali bombniki FB-1U ali celo 
nekoliko popravljena potniška le
tala Boeing-747. In zato Carter 
meni, da so «krožcči izstrelki* 
mnogo cenejši (ne stanejo niti 
milijon dolarjev) hkrati pa zelo 
učinkoviti in bi bilo potemtakem 
nesmiselno graditi bombnike, ka
kršen je bombnik B I. ki stane, 
kot smo rekli, 85 milijard lir

»Krožeč: izstrelki* niso nič
drugega kot posodobljena verzijo 
nekdanjega Von Brcunovega iz 
strelka «V-2». to se pravi, da gre 
za nekakšna brezpilotna letala, ki 
dosežejo brzino 900 km na ure 
in ki lahko zadenejo 2500 kilo
metrov oddaljeni objekt s toc 
nosijo 50 metrov. Ker ti izstrel 
ki nosijo s seboj atomsko bom 
bo. k: je desetkrat močneiša od 
tiste, ki je bila odvržena na Hi- 
rošimo, je to dovoli velika ru 
šilna silo. Toda njihova prednost 
je tudi ali bolje predvsem v tem. 
da jih ne moro odki ;ti noben ra
dar. kot. izstrelišče pa 'im lahko 
služi, kot smo že rekli, letalo 
ali pa tudi podmornica Če bi 
Američani le nekoliko modernizi
rali bombnike B-52 bi mogli s 
sedanjo letalsko floto teh letfU 
nositi nič mani kot 632C takšnih 
izstrelkov, kar da .je »za obram

bo* Združenih držav oziroma ka
terekoli dežele dovoli in preveč...

Tako menijo ljudje, ki soglaša
jo s Carterjem in njegovim skle 
pom. Drugačnega mnenja so. se
veda, njegovi kritik . k, kličejo 
na pomoč Fordovo oceno Carter 
jeve politike. Ford trdi, da Car 
ter utemeljuje svojo »obrambno 
teori jo* oa «20 let starih bombni
kih in nepreizkušenih krožečih iz
strelkih*. Nekateri dodajajo, da 
ie latalstvo krepko izgubilo na 
svojem ugledu.

Nikakor bi ne mogli trditi, da 
je Carter »razoroži! ZDA*, kot 
zatrjujejo konservativci. Nasprot
no, ameriško oboroževanje je še 
vedno najbolj , drago na svetu, 
le da je CartFr ' toterat postavni 
ameriškemu vojnemu ministrstvu 
določene meje, da bi »Pentagon 
ne razmetaval*, kot je počel do 
slej. Pri tem je treba dodati 
tudi dejstvo, da Carter računa 
z možnostjo, da bi se Američani 
srečali s Sovjeti v okviru SALT-2. 
Toda...

«Kiožcči izstrelki* so bili do
slej ena najbolj spornih točk v 
pogajanjih med ZDA in Sovjet 
sko zvezo. Odslej pa bodo še bolj 
sporni, saj Carter posredno do
kazuje to. kar Sovjeti že dolgo 
zatrjujejo, čeprav je ameriški 
obrambni minister Brovvn na ti
skovni konferenci rekel, da «kro 
žeči izstrelki* ostajajo tema za 
vsako razpravo o razoroževanju*, 
je okra ti podčrtal, da ZDA ne 
bodo sprejele nobenega predloga, 
ki bi bi! «v nasprotju z našim 
načrtom, da «krožeqe izstrelke* 
vključimo v strateško bombniške 
sile*.

Če je temu tako, in kdo bi 
dvomil v oceno ki jo k' dal o- 
brambni minister, v Moskvi ver
jetno ne pokajo steklenice pene
čega se vina, kot je rekel sena
tor Dorman, kajti sovjetski stro
kovnjaki so vedno smatrali, da 
je "krožeči izstrelek* vendarle 
bolj nevaren od bombnika «B-t».

In vendar zadeva «B-1»' ni tako 
preprosta niti za samega Car
terja. V proizvodnji bombnika 
«B-1» bi sodelovalo kakih 40 ti
soč i.iudi. Trenutno se jih bo zna
šlo na cesti 10 tisoč. Če bo Car
terjev «ne» obveljal, jih bo na 
cesti 20 tisoč. V ZDA, kakor v 
mnogih drugih deželah, oborože
valna industrija zaposluje veliko 
delovnih moči. Carterjev «ne» to 
rej ni le poteza strateškega zna
čaja, pač pa je to tudi poteza z 
ekonomskimi in socialnimi posle
dicami. Nekdo je v zvezi s tem 
šel v skrajnost in rekel: «Mi, 
Američani vnaprej proučujemo, 
koliko bo določena predsednikova 
odločitev vplivala na zrak. vodo, 
rastlinstvo, nihče oa se ne vora 
ša, koliko bo predsednikov sklep 
vplival i.a gospodarstvo, na so
cialne ražmere v deželi*. Seve
da se mož, ki zastopa letalske 
industrijo, ne vprašuje, ali bi se 
ne mogla ista sredstva, ki so na 
men jena oboroževan ju, porabiti 
za kaj drugega, bol' koristnega 
ali vsaj manj rušilnega ali vsaj 
ne toliko izzivalnega in. če ho 
čemo, tudi naglo zastarljivega 
V določenih zainteresiranih kro 
gih pa kličejo ha pomoč celo a- 
stronavtiko in pravijo takole 
«Potem ko so se skrčila naročila 
za vesoljske poskuse in progra
me, je predsednik Carter-z uki
nitvijo programa «B 1» zabil po
slednji žebelj v' krsto najmočnej
še industrije v južni Kaliforniji*.

še in še bi lahko govorili o 
tem. vendar menimo, da smo z 
raznimi navedbami vsaj približno 
nakazali, da določenim ameriškem 
krogom ne gre toliko za obram
bo dežele, ki je nihče ne ogro
ža. oač pa gre za profite dolo
čene industrije, pa čeprav se ti 
maskirajo pod »interesi ekonom 
skega in socialnega značaja*.

Kot smo poročali, so vsi otroci, 
ki so se udeležili natečaja »Mojo 
vas*, odnesli vsaj malenkostno da
rilce. Vendar so med njimi neka
teri, ki so se na natečaju posebej 
izkazali in zato odnesli večje na
grade. Danes seznanjamo bralce 
z dobitniki teh večjih nagrad.

Predvsem moramo omeniti, da 
je veliko nagrado, ki je namenjena 
odraslim (50 tisoč lir), dobil letos 
Keka Bergnach za svoje zbiranje, 
prirejanje in izvajanje beneških 
ljudskih pesmi. Nagrade za otroke 
pa so bile tako razporejene.

Prvo nagrado (magnetofon, dar 
Kulturnega društvq Ivan Trinko 
iz Čedada) je dobila Laura Man- 
zini iz ščigle v občini Podbonesec. 
Tri druge nagrade so dobili Sil
via Podorieszach iz Mašer v ob
čini Sovodnje (magnetofon, dar 
Slovenskega raziskovalnega inštitu
ta iz Trsta in Čedada), Mariina 
Mizza iz Barda (radio, dar podjet
ja Benedil iz Čedada), Gianluca 
Barbarino iz Bile v Reziji (radio, 
flar Novega Matajurja), štiri če
trte nagrade pa so odnesli Anna 
Qualizza iz Kravarja v občini Sv. 
Lenart (radio, dar predsednika de
želnega sveta), Anna Wiedam iz 
Ulcev (daljnogled, dar Beneškega 
planinskega društva), Gina Qualiz- 
zd iz Gorenjega . Tarbija občini 
Srednje (radio, dar Zreže sloven
skih izseljencev iz Beneške Slove
nije) ter Luciana Predan (radio, 
dar Kulturnega društva Rečan iz 
Les), štiri četrte nagrade (radio, 
računalnik, vodič po Čedadu in 
umetniški poster, darila občin Gr
mek, Dreka, Čedad ter podjetja 
Benedil) pa so dobili Renata 
Chitich iz Mostnega (Grmek), Li
ljana Cra nich iz Trušnjega (Dre
ka), Fabio Ciccone iz Nokul (Špe- 
ter) in Andreina Trusgnach iz 
Grmeka.

Mnogo manjših nagrad so prispe
vale druge občine ter organizacije: 
naj omenimo vsaj Slovensko pro
svetno zvezo. Zvezo slovenskih 
športnih društev ter Tržaško kre
ditno banko, ki so prispevala vsa
ka po več nagrad.

Naj omenimo še, da sta posebni 
nagradi dobila tudi najmlajši in 
najstarejši tekmovalec: 5-letni Ga
briele Simiž iz Subida ter nič manj 
kot 80-letni Valentino Qualizza iz 
Gorenjega Tarbija. Posebno nagra
do (živega psička) pa je dobil A- 
driano Stulin iz Gorenjega Tarbi
ja, ki je zbral največ točk (za 
vsak prispevek so namreč tekmo
valcu dodelili toliko tqčk, kolikor 
dni je manjkalo do konca nateča

ja: Stulin je torej poslal veliko pri
spevkov in zelo zgodaj.

ž.g

Novost na knjižni polici

Ernest Ružič:
Milijonta vsakdanjost
Ernest Ružič je v slovenski li 

teraturi več ali manj neznano ime, 
čeprav je v samozaložbi že izdal 
zbirko pe.šmi, objavlja pa jih tu 
di v lokalnih glasilih Pomurja, 
kjer je doma. Zaposlen je kot no 
vinar in predstavlja tako njegova 
zbirka Milijonta vsakdanjost, ki 
mu jo je izdala domača Pomur 
ska založba, njegovo novo pravo 
predstavitev širši javnosti. Tudi ta 
zbirka ima pesmi razdeljene na 
šest ciklov. Od teh je zlasti prvi 
aktualno obarvan na prometne in 
naravne nesreče, drugi pa so bolj 
usmerjeni na imaginarni svet ab 
strakcije in filozofije. Zato Ruži 
čeve pesmi izzvene kot primeri že 
malce preživete sodobne poezije, 
v kateri si pesnik skuša pomagati 
tudi z vizualnimi efekti.

Sl. Ru.

SREDA, 6. JULIJA 1977
ITALIJANSKA TV 
Prvi kanal

13.00 Jazz koncert: Charlie Min- 
gus

13.30 DNEVNIK
13.45 Danes v parlamentu
18.15 Srečanje z Annaglorio
18.35 Med včeraj in danes

Dokumenti vzgojne TV •
19.20 Rin Tin Trnove prigode
19.45 Almanah, Vremenska slika
20.00 DNEVNIK
20.40 ČLOVEKOVO MORJE 

Danes ie na vrsti uvod v 
serijo nadaljevanj, ki jih je 
pripravil Folco Quillici, ki 
bi rad poudaril stare, ar
haične odnose med člove
kom in morjem. Gre za 
neko zaželeno združitev med 
dvema elementoma na osno
vi raznih obredov ab vsaj 
navad, na katere naletimo 
po vsem svetu V prvem 
nadaljevanju bomo priča 
dvema osnovnima elemento
ma in sicer strahu, ki ga 
ima človek do morja Mi 
pred morjem, hkrati pa tud' 
privlačnost, ki ga ima morje 
za človeka. Gre za strah 
in privlačnost do tistega e- 
lementa, ki je bil. kot pra
vi znanost, pravzaprav vir 
vsega živega na zemlji, tudi 
samega človeka.

21.40 Športna sreda. - BOKS
22.50 Rim: PODELITEV KNJIŽ

NE NAGRADE STREGA 
DNEVNIK Danes v parla
mentu in Vremeaska slika

Drugi kanal

13. uri13.00 DNEVNIK 2 - Ob
13.15 SUPERMIX
17.15 Rim - Vaterpolo:

ITALIJA - KUBA
18.15 Program za mladino: 

LEDENA HIŠA : NARVIK 
IN MEDVEDEK

18.45 Iz parlamenta 
DNEVNIK 2 - Šport

19.00 Programi pristopanja k TV
19.15 Nocoj Champer Sisters in 

Barbara Dickson 
Vremenska napoved

19.45 DNEVNIK 2 - Odprti studio
20.30 Colombo . NAČRT ZA ZLO-

ČIN
Znani arhitekt, ki je v služ
bi nekega kalifornijskega 
bogataša med gospodarje
vim bivanjem v tujini ter 
ob podpori oziroma sodelo
vanju druge žene sklene 
zgraditi Wilbamson-city. to 
je nadvse moderno mesto. 
Toda prav tedaj pride gos
podar domov in spravi v 
nevarnost drzne načrte. Raz 
jezi se predvsen zaradi bla
zno velikih stroškov. Boga
taš sklene prekiniti dela, 
toda arhitekt se ne obotav
lja. pač pa gospodarja 
ubije.

22.00 RIPRENDIAMOCI LA VITA 
Tretje nadaljevanje ankete, 
ki sta jo pripravila Loreda- 
na Rotondo in Loredana 
Giorgi, se začne v bolni
šnici v Lugo di Romagna. 
Tu je porodnišnica, ki u- 
streza dvajsetemu stoletju.

To pa je zasluga ginekolo
ginje Lee Zanotti. ki uvaja 
novo tehniko poroda, meto
do, ki jo je uvedel Leboyer

23.00 SPOLETO. O ČARA... 
Aktualnosti 21. festivala 
dveh svetov. Predstavljata 
Luciano Salce in Isabella 
Rossellini.
DNEVNIK 2 - Zadnje vesti

JUGOSLOVANSKA TV 
Ljubljana

19.00 Obzornik
19.15 Ne prezrite: L razstava do

mače in umetne obrti v Slo
veniji
Likovna galerija v Slovenj 
Gradcu je od 10. junija po
nudila streho I. razstavi do
mače in umetne obrti v Slo
veniji. Vzporedno so tekli 
predvajanja in simpozij stro
kovnjakov, ki različno osvet
ljujejo vsebino razstave.

19.45 j. Gotovac: ERO Z ONEGA 
SVETA

20.15 Risanka
20.30 DNEVNIK
21.00 Film tedna: 27. PROGA
23.00 DNEVNIK
23.15 Včeraj, danes, jutri: ZRN 

Ponovno — in zadnjikrat v 
tej seriji — se bomo lahko 
zamishli nad tem. kaj so 
denar, industrializacija in 
ekonomska moč, kam je člo 
veštvo privedel njegov last
ni razum in kam ga bo po
peljal v prihodnje. Morebiti 
so nekateri očitki gledalcev, 
ko pravijo, da avtorji od
daj Evropa v naših rokah 
premalo upoštevajo nujnost 
napredka, deloma upraviče
nk Obenem pa vemo, da 
kazanje s prstom vselej žali, 
prepovedal ga je že stari 
meščanski bonton. Mi pa 
kar vsi vprek na tej celini 
moramo vedeti, kaj počne
mo sami in kaj naši sosedi.

Koper

20.55 Otroški kotiček
21.15 DNEVNIK
21.35 Zvezde gledajo z neba
22.25 Nogomet: ARGENTINA - JU

GOSLAVIJA
24.05 Radenska - Turistični doku

mentarec

Zagreb

19.00 POROČILA
19.05 Koledar
19.15 Od doma do šole
19.45 Narodna glasba
20.30 DNEVNIK
21.00 Izbor v sredo
22.15 DNEVNIK
23.15 Posebna kulturna oddaja
24.20 Šahovski komentar

Švica

19,5)0 .Poletni programi za mla
dino

20.30 DNEVNIK
20.45 Argumenti
21.45 DNEVNIK
22.00 CIELI AZZURRI PER WIL 

LIE SHARP
22.50 Medicina danes

R^k - Preprečevanje raka 
na dojkah in na maternic.

23.45 DNEVNIK

TRST A
7.00, 8.00, 9,00, 10.00, 11.30, 13.00, 

14.(K), 15.30, 17.00. 18.00, 19.00 Po
ročila: 7.20 Dobro jutro; 8.05, 9.05 
Glasba in kramljanje; 9.30 Liki iz 
naše preteklosti: 9.40 Koncert sre
di jutra; 10.05, 11.35 Predpoldan- 
ski omnibus; 12.00 Glasba po že
ljah; 12.50 Pristopanje k deželnim 
oddajam: Kmečka zveza; 13.15 Za 
mlade; 13.40 Kulturna beležnica:
14.05 Mladina v zrcalu časa: 15.35 
Klasični album; 16.05 Od melodije 
do melodije; 16.30 Za najmlajše;
17.05 Deželni solisti; 17.25 Glasbe
na panorama; 18.05 Radijski oder: 
«Gospodična».

KOPER
7.30, 8.30, 10.30, 12.30, 13.30, 

14.30, 17.00, 17.30, 19.30, 21.30 Po
ročila; 7.05, 8.00 Glasba za dobro 
jutro; 9.30 Plošče; 10.00 Z nami 
je; 10.10 Otroški kotiček; 10.45 
Glasba in nasveti; 11.15 La vera 
Romagna; 11.30 Lepo poletje: 11.45 
Moda center shopping; 12.05 Glas
ba po željah; 14.10 Plošče; 15.00 
Pogovori o glasbi; 16.15 Plošče; 
16.45 Slovenski pevci; 17.10 Poslu
šajmo jih skupaj; 17.40 Glasbeni 
notes; 17.45 Med zamejskimi roja
ki; 18.00 Ob petih popoldne; 18.30 
Primorski dnevnik; 18.45 Zabav
na glasba; 19.00 Progresivna glas
ba; 19.30 Poročila; 19.35 Iz opusa 
velikih mojstrov; 20.30 Pop glas
ba; 21.(X) Zbori; 21.35 Rock party;
22.00 Čitajmo.

RADIO 1
7.00, 8.00, 12.00, 13.00, 15.00,

18.00, 19.00, 21.00 Poročila; 6.00, 
7.20 Jutranja glasba in (»govori;
8.00 Resna glasba; 9.00 Vi in jaz;
11.00 Strnjena opereta; 11.30 La 
fidanzata di...; 12.05 Par besed; 
12.30 Tridentinska — Gornje Poadi- 
žje; 13.30 Glasba; 14.20' Drobec

satire; 14.30 Radiomurales; 15.05 
Srečanje z VIP; 15.30 Stoletje oče
tov; 16.15 E...State con noi; 18.05 
Tandem; 19.20 Večerni programi; 
20.30 Jeans in stare čipke; 21.05 
Staro-in novo; 21.45 Sonate za vio
lino in klavir; 23.15 Lahko noč.

RADIO 2
8.30, 9.30, 10.00, 11.30. 12.30, 

13.30, 15.30, 16.30, 18.30, 19.30 Po 
ročila; 8.45 50 let Evrope; 9.32 
Beethovnovo življenje; 10.12 Počit
nice v studiu F; 11.32 Glasbene 
počitnice; 12.45 Vam ugaja Tosca- 
nin?; 13.40 Romanca; 15.45, 16.33 
Tu Radio 2; 17.55 A tutte le radio- 
line; 18.33 Radioliscoteka; 19.50 
Ne di Venere, ne di. Marte; 20.40 
Supersonic; 21.29 Radio 2.

SLOVENIJA
6.00. 7.00, 8.00 9.00, 10.00, 11.00, 

12.00, 13.00, 15.00, 16.00, 19.00, 20.00 
Poročila; 7.20 Rekreacija; 7.50 
Dobro jutro, otroci!; 8.20 Beseda 
na današnji dan; 9.08 Glasbena 
matineja; 10.05 Ob lahki glasbi;
10.40 Zapojmo pesem; 11.40 Tu
ristični napotki; 12.03 Po svetu 
glasbe; 13.10 Veliki zabavni or
kester; 13.30 Kmetijski nasveti;
13.40 Pihalne godbe; 14.30 Pripo
ročajo vam; 15.05 Ob izvirih ljud
ske glasbene umetnosti; 15.30 Glas
ba po željah; 16.30 Glasbeni in- 
termezzo; 16.45 Spomini in pisma;
17.00 »Loto vrtiljak*; 19.05 Utrin
ki iz svetovne, slovenske in jugo-

. slovanske zborovske glasbe; 19.30 
Iz komornega opusa Frana Lhot- 
ke; 20.20 Obvestila irj zabavna 
glasba; 20.35 Lahko noč, otroci!; 
20.45 Minute z ansamblom Ati Soss
21.00 Glasbeni večeri RTV Ljub
ljana; 23.20 S festivalov jazza; 
24.05 Literarni nokturno; 24.15 Re
vija jugoslovanskih pevcev zabav
ne glasbe.

iiiiMifiiHiiiiiiiiiiiiiinii Mini mil mimiii iiim mimmiiiiiif mu miimimi mm iMiiiitiiiiiMiiiiiiimmn mn MMMiiiii iiii iiiiiiiiiiif ii im iiMMniiiiiiiiiii um iiiiiniiiiniiiiiiii

OVEN (od 21.3. do 20.4.) - Ra 
zumno boste rešili neko delikatno 
vprašanje. Nekdo bo skušal iz vas 
izvleči priznanje.

BIK (od 21.4. do 20.5.) — Tre
nutno pustite ob strani najtežje, 
probleme. Neiskrenost neke osebe 
vas bo razočarala.

DVOJČKA (od 21.5. do 21.6.) - 
Vaš strah pred morebitnimi spo 
drsljaji bo docela neutemeljen. 
Nekdo vam bo izkazal svojo pri
vrženost.

RAK (od 22.6. do 22.7) - Na
grajeni boste za svojo diskretnost 
in resnost. Novo poznanstvo bo na 
vas pomirjevalno vplivalo.

LEV (od 23.7. do 22.8.) — Pie-

Horoskop
cenjujte vpliv, ki ga imate doma 
in v službi. Če boste ravnali mir
no in diplomatično, boste več do
segli.

DEVICA (od 23.8. do 22.9.) - 
Marsikaj boste dosegli v zasebnih 
odnosih z drugimi osebami. Nu
dila se vam bo lepa priložnost za 
potovanje.

TEHTNICA (od 23.9. do 23.10.)
— Ne oklevajte pred novimi od 
govornostpii. Vaše razumevanje bo 
ljubljeni osebi v uteho.

ŠKORPIJON (od 24.10. do 22.11.)
— Določite si natančen delovni na

črt in pazite, da se od njega ne 
oddaljite. Manjši spor v družini.

STRELEC (od 23.11. do 20.12.)
— Obvladajte se in ne izdajajte 
nikomur svojih namenov. Prejeli ■ 
boste ugodno novico.

KOZOROG (od 21.12. do 20.1.)
— Zadovoljite se s tem, da boste 
dosegli le majhen napredek. Lju
bosumnost je odveč.

VODNAR (od 21.1. do 19.2.) - 
Pazite se pred reakcijami, ki bi 
jih utegnil povzročiti ponos. Manj
še razočaranje čustvenega značaja.

RIBI (od 20.2. do 20.3.) - Za
varujte se pred presenečenji in ne 
ubadajte sc preveč s postranskimi 
nalogami. Prejeli boste pismo.
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KOLESARSTVO «T0UR DE FRANCE»

TUDI PO ETAPI NA KRONOMETER 
THURAU (ZRN) ŠE VEDNO VODI
Ra sporedu sta bili dve poletapi: v prvi je zmagal Francoz Esclassan, 
na kronometer pa zahodni Nemec, ki ima sedaj 58”prednosti pred Merckxom

BORDEAUX, 5. — V petem dne- 
vu kolesarske krožne dirke po 
r ranciji, sta bili na sporedu dve po- 
•etapi. V prvi je zmagal Francoz 
Esclassan, ki je v zaključnem sprin
tu prehitel vso glavnino. Važnejša 
Pa je bila druga poletapa, ko so se 
kolesarji pomerili na 30,200 km dol- 
gt progi na kronometer. Presenetlji
vo je zrnaoal zalirtHni Npm*»r Thn

Riogi na Kronometer. Presenetlji
vo je zmagal zahodni Nemec Thu 
ruu, kj je favoritu Merckxu zadal 
skoraj minuto zaostanka. Z zmago 
& Thurau povečal naskok, ki ga 
lrna na skupni lestvici, ki je sicer 
P° tej poletapi dobila jasnejšo sliko.

Vrstni red 1. poletape: 
t- Jacques Esclassan (Fr.), ki je 

prevozil 138,5 km dolgo progo 
od Morgenxa do Bordeauxa v 
3.38'05”, s poprečno hitrostjo 
38,11,3 km na uro 

“■ Karstens (Niz.)
"• Sercu (Bel.)
I van Lfnden (Bel.)
“• Hoban (VB)
*■ Thaler (ZRN)
I Šmit (Niz.)
n Van Katwyk (Niz.)

Rouxel (Fr.)
10- Teirlinck (Bel.)

Vrstni red 2. poletape:
L Dietrich Thurau (ZRN), ki je 

Prevozil 30,200 km dolgo progo 
na kronometer v 39'24”56, s po- 
prečno hitrostjo 45,023 km na "" 

«• Merckx (Bel.) 40’1
3. Knetemann (Niz.)
’• Thevenet (Fr.)
“■ Bruyerj (Bel.)
”• Kuiper (Niz.)
V Laurent (Fr.)
*• ^n Hertog (Niz.)

Schuiten (Niz.)
JV Meslet (Fr.)
Ji' 9cana (ŠP.)
{*• Zoetemelk (Niz.)
J Delisle (Fr.)
II fronk (Niz.)

Skupna lestvica:
t- Thurau (ZRN)
*■ Merckx (Bel.)
3. Thevenet (Fr.)

Laurent (Fr.)
3- Kuiper (Niz.)
2- Meslet (Fr.)
} Zoetemelk (Niz.)
”• Van Impe (Bel.)
9- Delisle (Fr.)

J, Villemiane (Fr.)
*• Galdos (Šp.)

J“- Bouxle (Fr.)
J'} Aja (šp.)
J;- Andiano (šp.)

Pronk (Niz.)

VlGNOLA (Medena), 5. — V ne
deljo bo v Milanu start kolesarjev, 
ki se bodo pomerili na 239 km dolgi 
P'ogi od Milana do Vignole. Med i- 
talijanskimi ekipami, ki se bodo u- 
Pvležile te dirke, je omembe vred- 
Pa SCIC, v vrstah kateire nastopa 
Judi italijanski prvak Enrieo Pao

___ uro
40’14”79 
40'29"97 
40'30''50 
40'33”70 
40'41”18 
40'45"82 
40'50”97 
40’54"52 
40'58”62 
41 ’06”65 

41”13”84 
41'16”89 
41'17”11

35.04’20"
58”

1’25”
134”
1’49”
2’08”
2'07”
2T2”
2'27”
2’50”
2’53"
3’38”
4’24”
557”
9’20”

ŠK Intemazionale (Nabrežina) 
KOŠARKA

GS Ital. Tržič 
Staranzano 
ACLI Ronke
ŠK Intemazionale (Nabrežina)

ŠD Breg vabi vse svoje 
aktivne nogometaše. odbojkar
je in košarkarje rta
ZAKLJUČNO VEČERJO
ki bo v gostilni Tul, v Mač- 
koliah, v četrtek, 7. julija, ob 
20.30.

Vabljeni so tudi starši na
stopajočih.

SPORED
8. julija:

17.30: 1. polfinale žen. rokometa 
18.15: 2. polfinale žen. rokometa 
19.00: 1. polfinale moš. rokometa 
20.15: 2. polfinale moš. rokometa

9. julija:
15.30: 1. polfinale košarke 
16.30: 2. polfinale košarke 
17.30: mali finale žen. rokometa 
18.15: veliki finale žen. rokometa 
19.00: mali finale moš. rokometa 
20.15: veliki finale moš. roko

meta
Sledi nagrajevanje rokometa

10. julija:
10.00: mali finale košarke 
11.00: veliki finale košarke 
Sledi nagrajevanje košarke

Prva trim steza na Goriškem NOGOMET MEMORIAL M. PERT0T

PONZIANA ZMAGALA 
S TENIŠKIM IZIDOM
V svoji skupini je zasedla prvo mesto, 
zmagovalec druge skupine pa je Barcolana

Kakih 25 mladincev z Goriške in 
Novogoriške se je v soboto in ne
deljo udeležilo mladinske delovne 
akcije za postavitev trim steze v 
Pevmi. Pobude, kj jo je uresničilo 
ZSŠDI, so se Udeležili predstavniki 
raznih prosvetnih in športnih dru-

člani

.. . :vv,

novogoriške Zvezeštev ter 
mladine.

Z uresničitvijo te akcije smo na 
Goriškem dobili prvo trim stezo, ki 
se ob vznožju pevmskih gričev 
dviga do Oslavja ter pelje spet na 
zbirališčni prostor v Pevmi. Proga,

na katerih je posejanih 15 postaj za 
proste in obvezne vaje, meri pri
bližno 2.800 metrov in je namenjena 
vsem športnikom ter vsem tistim, 
ki se bodo na njej rekreirali.

Na sliki skupina mladih pri ure
jevanju ene izmed 15 postaj.

Portuale — Barcoana 1:0
(0:0)

PORTUALE: Croci, Miami, Cafa 
gna, Metulli, Galessi, Fichel Mo
nica, Demegna, Fonn, Visintin, 
Pitaro.

BARCOLANA: Pescatori, Vatto-
vani, Taberni, Taucer, Prelaz, Co- 
lucci, Jacovich, Gregoris, Zaintel, 
Pastore in Seresin.

STRELEC: v 55. min. Visintin.
Čeprav je Portuale v zadnjem ko

lu druge skupine zasluženo prema
gal ekipo iz Barkovelj, mu zmaga 
z minimalnim rezultatom ni zado
stovala, da bi se uvrstil na prvo 
mesto lestvice, saj si je zaradi 
boljše razlike v golih Barcolana 
vseeno priborila prvo mesto in pri-

V FINALU 1. MOŠKE DIVIZIJEATLETIKA POKAL SCHNABL

Tavčarjeva (Bor) je v Gorici 
osvojila v disku prvo mesto

Dobro se je odrezala tudi v metu krogle, kjer je bila tretja

Snrt smučarja
PONTRKSINA, 5. - Italijanski 

ptičar Heinrich HoLzer je danes iz- 
KubU življenje med spustom po se- 
J^zhodnem pobočju Rosega (3 ti- 
r* 942 m). 32-letni Holzer je padel 

‘100 m globok prepad in se ubil.

^ rokometu In košarki v Nabrežini

Mednarodni turnir 
ŠK Intemazionale

š)f°T C*ve*1 'eLh delovanja prireja 
j Intemazionale (Nabrežina) svoj 

• Mednarodni turnir rokometa in 
osarke, ki bo v nabrežinski občin- 
\i klovadnici od 8. do 10. junija. 
Nastopile bodo sledeče ekipe:
^ MOŠKI ROKOMET 
Dnina TS (italijanski prvak)
JJK Jadran Hrpelje - Kozina 
fTL Ginn. Spiiimberghese 
SK Intemazionale (Nabrežina)
P ženski rokomet
JJK Jadran Hrpelje - Kozina 
Kn* Pri Trstu

V Gorici se je v nedeljo veliko 
tekmovalcev iz vse dežele udeleži
lo atletskega mitinga za «Pokal 
Schnabl*. Kljub neznosni vročini so 
zabeležili nekaj dobrih rezultatov, 
med temi naj omenimo skok v vi
šino predstavnice društva «Stella- 
flex» iz Spilimberga Chivilo, ki je 
preskočila 175 cm. Nedeljskega mi
tinga so se udeležile tudi predstav
nice športnega združenja Bor. 

Rezultati:
ŽENSKE 

Tok na 20« m:
1. Morassi (Gualf Videm), 2. Zorn 
(SGT), 3. Tretjič (Bor).

Met diska:
1. Tavčar (Bor), 2. Tonini (Gualf), 
3. Perabo (Gualf).

Tek na 1.500 m:
1. Ambrožič (Stellaflex), 2. Azzo- 
pardo (CSI Trst).

Tek na 400 m:
1. Medvešček (CSI), 2. Avon (Li- 
bertas Sacile), 3. Vitturelli fUGG 
Gorica).

Tek na 100 m z zaprekami:
1. De Žorži (UGG')i '2. Ziviž (SGT), 
3. Furlano (Gualf).

Met krogle:
1. Čhiumariello (Gualf), 2. Tavčar 
(Bor), 3. Casoratto (Gualf).

Skok v daljino:
1. Berolin (Lib. Sacile), 2. Calli- 
garis (UGG), 3. Lupi (UGG).

Met kopja:
1, Pizzali (Gualf), 2. Šuligoj, 3. 
Grossi (oba (UGG).

Skok v višino:
1. Chivilo (Stellaflex), 2. Sellan 
(UGG), 3. Antonini (UGG).

Štafeta 4x100 m:
1. Edilmnzuette iz Vidma (Tami, 
Chersevanic, Furlano, Morassi). 

MOŠKI
Tok na 1.500 m:

1. Brancatelli (Ff.Oo. Trst), 2. 
Leonarduzzi (Lib. Udine), 3. Sac- 
chi (Lib. Udine)..

Tek na 200 m:
1 Milioni (CUS Trst), 2. Marion 
(CUS), 3. Sacchi (ACLI Gorica).

IVI[IjtL 'I •
L De Nadai (Lib. Videm), 2. Mau 
ro (Lib. Videm), 3. David (ASU 
Videm).

Troskok:
L Zonta (Lib. Videm), 2. Piuzzi 
(Lib. Sacile?, 3. Terzariol (Stella 
flex).

Skok v višino:
L Leghissa (ITC Tržič), 2. Galius 
si (Valnatisone), 3. Braico (CUS 
Trst).

Tek na 400 m:
1. Wendler (CSI Trst), 2. Calliga

ro (ACLI Gorica), 3. Contessi (CUS 
Trst).

Tek na 110 m z zaprekami:
1. Marion (CUS Trst), 2. Cocan 
(CUS), 3. Pecorari (ACLI Gorica).

Met krogle:
1. De Nadai (Lib. Videm), 2. Da
vid (ASU Videm), 3. Piccin (ASU 
Videm).

štafeta 4x100 m:
1. CUS Trst (Covan, Contessi, 
Brandolisio in Marion), 2. ACLI 
Gorica (Pecorari, Romano, Trava- 
gin in Calligaro), 3. Libertas Vi
dem (Basaldella, Chionchio, Leo
narduzzi in Piccin).

Ekipna lestvica (ženske):
1. Edilmoquette iz Vidma, 2. UGG 
Gorica, 3. CSI iz Trsta.

Ekipna lestvica (moški):
1. Libertas iz Vidma, 2. CUS iz 
Trsta, 3. ACLI iz Goriče.

NA TEKU NA 5.000 M

Dick Quax (N. Zelandija) 
izboljšal svetovni rekord
STOCKHOLM,, 5. — Novo Zelan- 

dec Dicx Quax, je ha mednarodnem 
atletskem tekmovanju v Stockhol
mu, izbojeval svetovni rekord v te 
ku na 5.000 m s časom 13'12"9. Prej
šnji rekord je pripadal Belgijcu E 
milu Puttemansu s časom 13T3”0, 
ki ga je postavil 20. septembra 1972 
v Bruslju.

7,11 m, kroglo je zagnal 15,50 m da
leč, disk 45,52 'm, v višino je skočil 
2.02 ,m, 400 m je pretekel v 48"80, 
110 m z oviramo je dosegel čas 14”3, 
s palico je skočil 4,70 m, kopje se 
mu je zadrlo pri 71,52 m, razdaljo 
1500 m je pretekel v 4'27”3.

Naj omenimo še, da pripada sve
tovni rekord v lej disciplini Ameri
čanu Jenneru, ki je v Montrealu 
dosegel 8.618 točk.

ODBOJKA

V nadaljevanju odbojkarskega re- 
vivala je sinoči v Dolini Kras pre
magal Breg s 3:2 (—7, 5, 8, 8, 
-10).

KOŠARKA

Domovemu moštvu ni uspelo 
prestopiti v promocijsko ligo
Napredovanje si je 
širni domovci sta

Domovcem ni uspelo zmagati v 
finalu prve moške košarkarske di
vizije, ki je veljal za prestop v pro
mocijsko ligo. Že v sobotnem sreča
nju so si naši fantje zapravili vsako 
upanje na napredovanje v višjo li 
go, kajti izgubili so srečanje proti 
bolj uigranemu Ferroviariu. Nasled
njega dne pa so v finaki za tretje 
in četrto mesto klonili še Albi Mo- 
bilcasa iz Krmina, ki je v soboto 
zvečer klonila mladim zastopnikom 
Juventusa.

Na splošno lahko ocenimo nastop 
domovcev kot zelo negativen, kajti

zapravil že v soboto - Med najbolj 
bila Rado Nanut in Mauro Dornik

ODBOJKA GORIŠKI POKAL

STOCKHOLM, 5. - Madžar Ne- 
met je v metu kopja dosegel letošnji 
najboljši svetovni rezultat z odlično 
znamko 94,10 m. To je obepem tre
tji najboljši dosežek vseh časov 

Nemeth je to dolžino dosegel že v 
prvem poskusu, tekmovanja pa za
radi bolečin v roki ni nadaljeval.

V DESETEROBOJU

Evropski rekord 
A. Grebenj uka

MOSKVA, 5. — Sovjet Aleksander 
Grebenjuk, je izboljšal evropski re
kord v deseteroboju. Zbral je skup
no 8.478 točk, kar je točno 10 točk 
več od njegovega prejšnjega evrop
skega rekorda. Sovjetska tiskovna 
agencija TASS je sporočila, da je v 
posameznih disciplinah dosegel sle 
deče rezultate:

100 m je pretekel v času 10”7, v 
Skoku v daljino je dosegel znamko

V'Sesterka Olympie 
uvrščena v finale
Odločilno srečanje s PAV Natisonia bo odigrala v petek
Že od 20. junija dalje je v Gorici 

v polnem teku odbojkarski turnir za 
moške ekipe naše dežele, ki ga or
ganizira zasebna radijska postaja 
(Onda Est) s sodelovanjem goriških 
sodnikov. Prijavilo se je deset dru
štev iz Trsta, Gorice, Vidma in .Če
dada. Vsako društvo ima za pokro
vitelja kako goriško tvrdko. Sodelu
jejo ekipe iz tretje lige pa tja do 
tretje divizije. Edini slovenski za
stopnik na tem turnirju je goriška 
Ol.vmpia, ki jo je prevzel Košič.

V izločilnem delu so bile ekipe 
razdeljene na dve skupini po pet, 
od katerih sta dve prvouvrščeni 
vstopili v polfinale, ki je bil v po 
nedeljek. 01ympia se je doslej vedla 
brezhibno, saj je vse tekme osvojila 
s prepričljivim 2:0.

Že v začetnih dvobojih so naši 
predstavniki dokazali, da bodo trd 
oreh za vsakogar, v naslednjih na
stopili pa so stalno razvijali svojo 
udarno moč. Pri tem nosi vsaj delno 
zaslugo prav M. Špacapan, ki se je 
za to priložnost vrnil k svoji matični 
ekipi in se v njej odlično obnesel. 
Izmed štirih izločilnih tekem proti 
Libertasu iz Gorice, ACLI iz Trsta,

PAV Natisonii iz Vidma in Libertasu 
iz Krmina sta omembe vredni sre
čanji z ACLI in Natisonio, ki sta 
oba tretjeligaša. Izredno učinkovit 
blok in napad 01ympie sta v obeh 
priložnostih dobesedno ohromila na 
sprotnika.

Tako si je slovenska ekipa pri
borila vstop v polfinale s polnimi 
osmimi točkami in kot edina ne
premagana.

V' ponedeljek se je srečala še z 
Lambertinom in mu v napetem 
ozračju zadala težak poraz (2:0), 
to pa kljub temu, da je moral Mir
ko Š„ dotlej najboljši na igrišču, 
odstopiti zaradi poškodbe. Naši fant
je so pri tem ostali v šestih, a se 
niso pustili potreti, pač pa so re 
agiralj smotrno in borbeno. V dru 
gem setu so naravnost pregazili Vi- 
demčane in s to dragoceno zmago 
prodrli v finale. Drugi finalist je 
PAV Natisonia, ki je bil tudi uspe 
šen nad čedajskim ASFJR.

Finale turnirja za »Goriški pokal* 
bo v petek, 8. julija, ob 21. uri v 
telovadnici na Kornu v Gorici.

P. T.

niso znali pokazati na igrišču tega, 
kar res znajo. Igrali so zelo slabo 
in čeprav so si zelo prizadeval; v 
metih na koš jim ti niso in niso šli 
od rok. Poleg strelcev, je opešala 
tudi obramba, ki ni znala v kritič
nih trenutkih ustaviti razigranih na
sprotnikov. Krivdo za tako slab na
stop lahko iščemo nedvomno pri 
pomanjkanju treningov in pri prema
lo resnosti nekaterih igralcev. Po
leg tega pa je še močno vplivala 
odsotnost na igrišču trenerja Hvali
ča, ki bj nedvomno veliko pripomo
gel pri urejevanju igre.

Igra našiti fantov je bila zelo raz
bita, slabe podaje so se vrstile dru
ga za drugo. Tudi živčnost je po
segla vmes, vendar ne v taki meri, 
da bi lahko zaradi tega tako slabo 
zaigrali.

Kljub porazu pa so se domovci v 
tem prvenstvu izkazali vsaj v tem, 
da so prišli do finala in celo o 
svojili prvi del prvenstva v goViški 
skupini. Seveda, bo treba še .veliko 
truda in treniranja, da bodo »plavi* 
prihodnje leto lahko pokazal; vse 
kar res znajo.

KVALIFIKACIJSKO SREČANJE
Ferroviario — Dom 75:52 
(40:25)

DOM: Dornik Mauro 7, Nanut 
Rado 17, Morel, Nanut Glauko 6, 
Čubej 1. Terčič 1, Dornig Ugo 4, 
Semolič 12, Prinčič 4, Mozetič.

FERROVIARIO: Bernabieh 12,
Donati 8, Perini 15, Cecchetti 4, 
Mian 14, Tommasini 4, Florean 6, 
Bcrnobi 1, Cavallaro 1, Pucci 10.

PON: Cavallaro v 13. min. d.p.
SON: Dom 28, Ferroviario 27.
V kvalifikacijskem' srečanju so 

domovci klonili močnejšemu Ferro
viariu, ki je bil pravi gospodar na 
igrišču. Naš; fantje so začeli sreča
nje zelo pozitivno, saj so v prvih 
minutah pokazali nekaj res lepih in 
učinkovitih akcij. Toda že v peti mi 
nuti so začeli popuščati in nasprot 
niki so se tako začeli bliskovito od 
daljevati.

V drugem polčasu, ko bi morali 
naši fantje pritisniti in igrati s polno 
paro, so zaostali za vodečimi še za 
pet točk in so tako dokončno za
pustili misel na zmago. Omeniti pa 
je treba, da sta bila sodnika v ne
katerih primerih zelo pristranska in 
sta zagrešila več grobih napak.

To je bilo najslabše srečanje, ki 
ga je Domova ekipa odigrala v le
tošnjem prvenstvu. Zato je tudi za 
služila poraz, škoda je pa. da so

si Hvaličevi varovanci z enim samim 
srečanjem zapravili vse, kar so z 
velikim naporom zbrali v teku pr
venstva.

Tokrat lahko pohvalimo Rada Na
nuta, ki je bil najboljši domovec na 
igrišču in je edini zaigral trezno in 
učinkovito.

FINALE ZA 3. IN 4. MESTO
Mobilcasa — Dom 106:98 

(58:41)
DOM: Ugo Dornik 14, Čubej 3, 

Glauko Nanut 11, Semolič 14, Prin 
čič 12, Mauro Dornik 44.

MOBILCASA: Femia 10, Cecot 5. 
Medveš, Figar 12, Drius 9, Barile 
34, Boschi 16, Bigot 14, Ambrosio, 
Grattoni 6.

PON: Prinčič in Mauro Dornik.
SON: Dom 17, Mobilcasa 23.
V finalu za tretje in četrto me

sto je Dom klonil Albi Mobilcasa iz 
Krmina po zelo razburljivi tekmi 
Domovci so tokrat nekoliko bolje za 
igrali, morda ker niso imeli kaj iz
gubiti. Takoj na začetku so poved 
li Krpiinci in prednost tudi obdržali 
do konca prvega polčasa.

V drugem polčasu pa so se do 
movci razigrali in nadoknadili za 
ostanek celih dvajset točk. Nekaj 
minut pred koncem srečanja so celo 
prvič povedli, a žal, tudi zadnjič 
kajti najboljši domovec (Mauro Dor 
nik) je moral zapustiti igrišče zaradi 
petih osebnih napak. Poleg tega pa 
so »plavi* odigrali zadnji dve minu 
ti srečanja samo v štirih, kajti 
trener Hvalič ni imel več koga po 
slati na parket.

Najboljši je bil tokrat nedvomno 
Mauro Dornik, ki je dosegel rekord 
no število košev (44) in je skozi 
vso tekmo zelo uspešno vodil Do 
movo peterko.

M č.

Delovanje ZSŠDI
Tečaj za inštruktorje .je bil 1/. 

objektivnih razlogov postlcipiran 
za en dan in se bo torej pričel 
v Ljubljani 14. t.m. ter bo trajal 
do 18. t.m. Vsi prijavljeni sluša
telji, ki niso še dvignili skript na 
sedežu ZSŠDI, naj to storijo čim- 
prej.

Prispmijle za

DIJAŠKO MATICO

stop v finale za prvo in drugo 
mesto. Portuale se bo moral tako 
zadovoljiti s tretjim ali pa četrtim 
mestom.

Tekma je bila zelo zanimiva že 
od samega začetka. Obe ekipi sta 
zaigrali zelo požrtvovalno, borbeno 
in od časa do časa je bilo videti 
tudi mnogo lepih akcij, bodisi z ene 
kot z druge strani. Vsekakor so 
bili nekoliko boljši Tržačani, ki so 
tudi v 15. min. drugega polčasa 
zasluženo povedli in zmagali z 1* 
pim golom Visintina.

Ponziana — Opčine 6:0 (1:0)
PONZIANA: Calin, Birbner, Nor- 

bedo, Olenic, Pescatori, Suard, 
Ruan, Catania, Forti, Venturini, 
Plesnik (Ghersetich).

OPČINE: Sosič, Škrlavaj, Jurišič, 
Škabar, Sossi, Grisonich, Vremec, 
Sossi, Segina, Persi, Ferluga.

STRELCI: tri gole Forti, dva 
Ghersetich in enega Plesnik.

Z visoko zmago nad ekipo z Op
čin si je tržaška enajsterica Pon- 
ziane priborila prvo mesto na le
stvici v prvi skupini in tako bo 
igrala finalno tekmo z Barcolano, 
ki je zmagovalec druge skupine. 
Na drugo mesto prve skupine se je 
uvrstil Koper, ki je zbral enako 
število točk kot Ponziana (pet) to
da slabšo razliko v golih. Slednji 
se bo spoprijel s Portualejem, ki 
se je uvrstil na častno mesto v 
drogi skupini.

Ekipa Ponziane je brez težav pre
magala šibko moštvo z Opčin, ki 
je nudilo tržaškim nogometašem od
por samo v prvem polčasu, ko je 
bilo stanje samo 1:0 za Ponziano. 
V nadaljevanju so Openci nenado
ma popustili, kar so nasprotniki 
dobro izkoristili in zabeležili zma
go s kar šestimi goli razlike.

H. V.

NOGOMET

EVROPSKI POKALI

TEŽKA NALOGA 
ZA FIORENTINO

ZORICH, 5. — Tu so danes izžre
bali pare, kj bodo odigrali prvo kolo 
v raznih evropskih nogometnih po
kalih.

Za italijanske enajsterice je bil 
žreb razmeroma ugoden, le Fiorenti- 
na bo imela v pokalu UEFA težko 
nalogo v tekmi z zahodnonemško e- 
kipo Shalke 04. V istem tekmovanju 
se bo Torino spopadel s ciprskim 
moštvom ‘Apnel Nicosia, Inter pa z 
Dinamom iz Tolisija.

V pokalu pokalnih prvakov, se bo 
Milan srečal s špansko ekipo Real 
Betis, medtem ko se bo Juventus v 
pokalu prvakov zoperstavil moštvu 
Omonia s Cipra.

Kar pa zadeva jugoslovanske e- 
najsterice, bo v pokalu UEFA Sio- 
boda iz Tuzle igrala s španskim 
moštvom Union Las Palmas. zagreb
ški Dinamo pa z Olimpiacosom iz 
Pireja. V pokalu pokalov, bo Jugo
slavijo zastopal splitski Hajduk, ki 
se bo srečal z irskim moštvom 
Dundalk. medtem ko se bo beograj
ska Crvena zvezda spoprijela prav 
tako z irsko ekipo Sligo Rovers v 
srečanju veljavnemu za pokal poka
lov. Prvo kolo bodo odigrali 14. 
septembra, povratna srečanja pa bo
do na sporedu 28. septembra.

SMUČANJE

DELHI, 5. — Smučar Sylvam 
Saudan, znan zaradi svojih »nemo
gočih* podvigov, bo s smučmi po
skušal spust z Anapurne, 8000 m vi
soke gore, ki se nahaja v Himalaji. 
Ta 41 -letni smučar je že z uspe
hom presmučal Pic Nun, neki drugi 
himalajski vrh. ki je visok 7135 m. 
Strokovnjaki menijo, da je ta pod
vig na meji človeških zmogljivosti.

Iz tega je jasno, da je glavno vlogo in najodgovor- 
neišo nalogo imela III. armada, medtem ko so enote «go- 
riška cone* imele (pomožno) nalogo krilno - bočnega ma- 
bevra. Italijanska vrhovna komanda je 19. aprila izdala 
ukaz in pripravila povelje za bližajočo se deseto olen- 
fivo. Med ukazi je bil tudi ta, da se mora organizirati 

formirati nova operativna enota, imenovana »goriška 
Cona*. Tako so poimenovali pojačani del nekdanje II. ar
kade, in sicer od Doblarja do reke Vipave, v katerem 
®° delovali Vlil., VI. in II. korpus pod komando genera- 
la Capelia.

V prvotnem načrtu komande «goriške cone* je bil 
Planiran napad od Doblarja do reke Vipave, vendar so 
Pozneje odsek skrajšali na del od Plavi do Sv. Marka. 
Tako je odpadla prejšnja namera, da bi obkolili _ avstrij- 

položaje na Banjšicah. Od velikega načrta je ostal 
samo demonstrativen napad nekaj bataljonov pri Kanalu 
nad Bodrežem).

Tudi dan splošnega napada je bil zaradi slabega vre- 
hiena odložen od 8. na 12. maj.

Obe strani sta kar najhitreje koncentrirali enote in 
vojni material, posebno še od Sv. Lucije do morja. Av
strijska komanda ni bila presenečena, saj so nekateri po
javi in znaki kazali, da se pripravlja nova ofenziva. O 
pripravah so poročale opazovalnice na hribih, obvešče
valne službe, letalstvo, dezerterji in drugi. Vse prejete po
datke so dopolnjevali in urejevali; končno so sestavili pri
bližno sliko o namerah italijanske vrhovne komande in 
njenih armad. Avstrijska komanda se je zavedala kata
strofalnih posledic, če bi napadi prebili njeno obramb
no črto in fronto. Zavedala se je, da bi to pomenilo ver
jeten konec fronte na Soči, zato je bila trdno odločena, 
da sedanjo bojno črto za vsako ceno ubrani.

Komanda 5. avstrijske armade je pravilno sklepala, 
da bo glavni italijanski napad usmerjen na Kras, kjer 
so hoteli prebiti fronto in zasesti Trst. Pravilno je tudi 
sklepala, da so nekatere akcije, ki so jih Italijani na
merno kazali, običajna prevara, samo da bi avstrijska 
komanda zaradi njih premaknila svoje glavne rezerve s 
Krasa bolj proti severu v Vipavsko dolino in proti Banj- 
šicam. Tako je bilo san*> nekaj bataljonov poslanih na 
Banjšice.

Operativni načrt avstrijske V. armade je bil jasen in 
odločen: obramba na celi črti. Glavni poudarek obrambe 
je bil na Krasu, kjer je ta zapirala pot proti glavnemu 
političnemu in vojaškemu cilju italijanske ofenzive — 
Trstu. Skladno s tem je bil narejen tudi razpored opera
tivnih enot.

12. MAJ, ZAČETEK DESETE BITKE NA SOČI

Artilerijski napad se je začel že zgodaj zjutraj. O- 
krog 2.500 topov je od Tolmina do morja začelo bruhati 
svinec in jeklo'na avstrijske položaje in zaledje. 1.500 
bombard je treskalo po prednjih jarkih in žičnih ovirah. 
Obstreljevanje je trajalo še ves dan in vso noč 13. maja

ter dopoldne 14. maja, skupaj okrog 60 ur obstreljevanja. 
Ponekod so streljali tudi s plinskimi granatami. Pehoto 
so poslali v napad 14. maja opoldne, in to najprej na 
sektorju »goriške cone* (na srednji Soči in pri Gorici), 
medtem ko se je na Krasu napad pehote začel šele čez 
dva dni.

Nova »Zona di Gorizia* je bila pod poveljstvom genera
la Capelia. Operirala je na delu fronte od reke Vipave do 
Plavi. Njena naloga je bila osvojiti verigo hribov na le
vem bregu Soče od Deskel do Gorice: Kobilnik - Jelenik 
(k. 788) - k. 383 - Kuk - Vodice - Sv. gora (k. 6821 in 
Sv. Gabrijel (k. 646). Po zasedbi omenjenih hribov naj 
bi prodrla globoko v čepovansko dolino in na Trnovsko 
planoto ter tako ogrozila zaledje avstrijskih postojank v 
Vipavski dolini oziroma pred Gorico. To naj bi opravila 
VI. in II. korpus, medtem ko bi VIII. korpus napadal na 
sektorju Šempeter - Bilje in sodeloval z enajstim korpu
som III. armade na grebenu Volkovnjaka in Fajtega 
hriba.

S Sabotina. Planine, Korade in Kambreškega je o- 
krog 700 topov bruhalo ogenj na avstrijske položaje, po
sebno na koto 383 pri Plaveh in naprej na Kuk, Vodice 
in Sv. goro. Najbolj so obstreljevali Kuk. Avstrijska arti
lerija je sedaj spremenila taktiko. Nič več ni molčala do 
napada pehote, kakor je to delala v prejšnjih bitkah. Na 
udarec je odgovarjala s protiudarcem. Tolkla je po ita
lijanski artileriji in italijanskih jarkih, nabitih z moštvom, 
ki je v nervozni plahosti čakalo na signal za naskok. Raz
bijala je pontonske prehode na Soči in zbirališča rezerv. 
Vse to je počela z namenom, da bi zrahljala udarno moč 
napadalcev, še preden se bi pognali v napad. Ta se je 
začel 14. maja ob 12. uri. Napadalce je pričakala silo
vita, natančno merjena in gosta artilerijska toča, ki jo 
je spremljalo ropotanje strojnic, treskanje min in bomb 
razdraženih branilcev. Ti so planili iz kavern in se po

stavili med razvaline razrušenih jarkov, pred katerimi 
ni bilo več žičnih ovir. Jarki so bili tako razdejani in 
razorani, da se vojaki niso mogli znajti, zpto so se ne
kateri izgubili v italijanskih zapuščenih jarkih. Tri dni je 
trajal bobneči ogenj, ki je ubijal in lomil živce žejnih in 
lačnih branilcev. Ti so komaj čakali, da bi šli v proti
napad, ki naj bi na tak ali drugačen način končal nji
hove duševne in telesne muke. Soška dolina je bila za
vita v dušeč dim. Odmevi tisočerih eksplozij so se od
bijali od vseh strani in se mešali s peklenskim rjovenjem 
topov. Ob 14. uri so italijanska artilerija in bombarda 
prenesle ogenj na drugo obrambno linijo. To je bil znak, 
da je napočil čas za napad pehote na prvo črto, »Gredo!* 
so naznanili avstrijski opazovalci. Piščalke in signali so 
dali znak za zaporni ogenj. Bojni ples se je začel.

Na koti 383 «Prižnica» nad Plavami je napadala bri
gada «Udine». Nekatere njene čete so že vdrle v posa
mezne avstrijske jarke tik pod vrhom hriba, a jih je ba
taljon Dalmatincev in Madžarov s protinapadom vrgel 
nazaj. Nov val italijanskih jurlšnih čet (arditi) ni imel 
nič več sreče. Razbiti in razredčeni napadalci so se umi
kali proti dolini. Nekaj sto hrabrih borcev ene in druga 
strani je mrtvih, ali pa težko ranjenih ležalo med razbi
timi jarki. In spet so bile nove žrtve na vrsti. »Avantl, 
coraggio, Savoia!* je kričal nov val napadalcev, a tudi 
ta je bil ravno tako kot prejšnji pokošen in odbit. Pet
krat se je tega dne ponovil napad in petkrat je bil na
padalec odbit. Vedno nove žrtve so na bojišču klicale na 
pomoč: »Aiuto, u pomoč, segitseg!* Italijanski, hrvaški, 
madžarski obupni, pretresljivi klici ranjencev so se me
šali in se izgubljali v grmenju ognjene, toče. 14. maja so 
napadi na k. 383 začasno ponehali. Vrh so še vedno dr
žale avstrijske enote, ki so pretrpele sorazmerno majh
ne izgube.

LNadalievan/e sledil
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BIVŠI SEF URADA D SKUSA MINIMIZIRATI VLOGO FASISTA V SID

Proces v Catanzaru v znamenju soočenja 
med gen. Malettijem in Giannettinijem

Presenetljive izjave generala Malettija o lažnem 
potnem listu, ki ga je SID preskrbel fašistu Pozzanu

CATANZARO, 5. - Podoba obve
ščevalne službe SID. ki izhaja i/ 
pričevanja generala -Malettija na pro
cesu zaradi pokola na Trgu Fontana, 
je dokaj klavrna. Sploh ni jasno, 
kako je mogla ta služba delovati, 
ko njeni voditelji zvedo za imena 
svojih obveščevalcev in ljudi, ki so 
jih sprejeli v svojo službo iz ča
sopisov. kot v primeri’ fašista Mar
ca Pozzana, ki ga je kapetanu La 
Bruni predstavil «prijatelj prija
telja* in ki mu je častnik pomagal, 
da zbeži v Španijo.

Bivši šef urada D italijanske ob
veščevalne službe SID general Ma- 
letli jt dobršen del svojih današ
njih 'zvajanj posvetil viogi. ki » 
je imel fašist Giannettini v okviru 
SID in ki je po njegovem pričeva
nju, čeprav ni orepriča! nikogar, 
bBa obrobna. Prvo vprašanje je 
zadevalo sodelovanje Giannettinija 
s SFD tudi potem ko jc preiskovalni 
sodnik izdal zanj zaporni nalog 
S teni v zvezi je Maletti trdil, da 
za zaporni nalog sploh ni vedel, 
stike s fašistom oa je takrat imel 
kapetan La Bruna. Nato je bil go 
vor o posnetku, ki ga je Giannetti- 
ni naredil ria sedežu SID, da bi 
obvestil Malettija o svoji dejavno
sti. Maletti trdi. da tega posnetka 
ni vidci do septembra leta 1974. ko 
je preiskovalni sodnik uradno vpra
šal SID. ali ta pasietek obstaja. 
Ko je zvedel zaposnetek. je Maletti, 
kot sam trdi, takoj ukazal, nai ca 
izročijo sodnim oblastem sam pa 
je samo prebral zapisnik.

V drugem delu obravnave je pri
šlo do soočanja med Giannettinijem 
in njegovim nekdanjim šefom Ma- 
leltiiem. predvsem glede zadeve j 
stikih med La Bruno in misovskim 
občinskim svetovalcem iz Padove 
Massimilianom Fachinom Giannct- 
tini je trdil, da je do teh stikov 
prišlo. Maletti oa je danes pričal, 
da mu je La Bruna zagotovil da 
sestanka med njim m Fachinom 
ni nikoli bilo. Med današnjim sooča
njem je Giannettini spal potrdil, 
da je do sestanka nr.ed Fachinom. 
in La Bruno prišlo in da ic Maletti 
zanj vedel.' saj mu je sam Giannet
tini U> povedal. Bivši poveljnik ti
rada D pa je to tudi danes odloč
no zanikal. Nato so govorili o pis 
mu, ki naj bi go Gir.imcttini pisal 
Maletti ju o svoji dejavnosti v okvi
ru SID. Maletti trdi da tudi tega 
pisma ni nikoli prejel.

Po tem soočanju je predsednik 
načel obravnavat' dogodke iz leta 
-974, ko je takratni obrambni mi
nister Andreotti javno povedal v 
intervjuju tadniku sil mondo*. ds 
je Giannettini agent SID ter obe 
nem povedal, kako slabi so odnosi 
med vodilnimi častniki SID. kar 
je imelo posledice tudi za obramu- 
nega ministra. S tem v zvezi e 
Andreotti morai odgovarjati v po
slanski zbornici na vrsto vprašanj 
o odnosih SID - G.annettini. po 
tem ko so za slednjev? izstavili za
porni nalog. Andreotti ie zahteval 
od Miceliia. ki je bil takrat povelj
nik SID. naj mu napiše poročilo o 
odnosih med fašistom in obvešče 
valno službo. Miceli jc poveril to 
nalogo Maletti ju, ki 'e napisal, da 
lo odnose z Giannettinijem preko 
nili že pred časom, čeprav to ni 
bilo res. Andreotti ie v tem smislu 
poročal tudi v poslanski zbornici. 
Danes je svoj takratni odgovor Ma 
letti skušal opravičiti, češ da ni 
hotel Giarmettinija onemogočiti koc 
svojega agenta, predvsem pa ni 
hotel ustrašiti drugih obveščevaj- 
cev. Kar zadeva poročila gen Mi- 
celiju pa je Maletti povedal da 
ie nrav tedaj vodil preiskavo c* 
Barghesejevem golpeju in da je 
sumil, kot se je kasr.eje izkazalo, 
da je res. da je Miceli bil osebno 
zapieten v poskus državnega uda
ra. zato mu o Giaruiettimju ni mo
gel reči ničesar.

Maletti je ves čas današnje o- 
bravnave nadaljeval s tem svojim 
stališčem ter hotel dokazati, da ie 
šef obveščevalne službe nad zakoni, 
ki veliajo za vse ostale državlja
ne. češ da je državna varnost nad 
vsem. Ko bi mu uspelo o tem ore 
pričali tudi sodnike, b; vse njegovo 
zasliševanje ter vse obtožbe, ki ra 
obremenjujejo, bile samo prazni? 
fraze. Vendar ie nje*ov položaj ca 
procesu čedalje bolj težaven 

Ob koncu so obravnavali še vpra
šanje lažnega potnega lista, ki ga 
je SID preskrbel fašistu Pozzanu. 
Maletti je v teku današnjega za- 

' sliševanja povedal, da mu ie c 
Pozzanu pravzaorav o Zaneili, 
kot so ga poznali v kreeib STD, 
govoril La Bruna ki je zani zah
teval potni list. češ da mu ga je 
predstavil tajni obveščevalec, čl- 
par imena rte more no veda ti. Ma- 
letti. ne da bi se spraševal, kaj 
je za to zahtevo, ie privolil in 
preskrbel Zaneili lažni potni list. 
icr privolil, da odpotuie v Srniniio. 
kier rai bi imel možnost da sc 
vključi v tamkajšnje fašistične kro
ge Zanello -e v Španijo spremil 
podčartnik SID Esposito. ki pa ie 
v Madridu zgubil vsako sled za 
fašistom. Na voraštnje kdai jt 
zvedel, da ie Mario Zanella y hi- 
stvu Marco Pozzgn. je Maletti na
ivno odgovoril, da ie za to zvedel 
v začetku lanskega leta. ko se ča
sopisi objavili njegovo sliko (if)

RIM. 5. — Če bo senat odobril u; 
strezni zakonski osnutek, bodo tu.ici 
odslej plačevali za sidrino svojih 
jaht v italijanskih lukah enako davč 
nino kakor domačini. Doslej so mo 
rali plačevali dvakratni znesek.

Ustavno sodišče 
potrdilo zaporni 
nalog za Lefebvra

RIM, 5. — Ustavno sodišče v raz
širjeni sestavi 31 sodnikov, kot pred
videva ustava za škandal Lockheed, 
je potrdilo zaporno povelje za Ovidia 
Lefebvra zaradi sodelovanja pri pod
kupovanju v obtežilnih okoliščinah 
ter zaradi goljufije prav tako v ob
težilnih okoliščinah. Zaporno povelje 
je izdal predsednik ustavnega so
dišča Rossi po hitrem postopku, potem 
ko je zvedel, da so v Braziliji Le
febvra aretirali. Predsednik ustav

nega sodišča je svoj sklep sprejel 
na podlagi člena 17 dopolnilnih 
norm, kj omogoča predsedniku vr
hovnega sodišča, da v nujnih prime
rih podpiše zaporno povelje, ne da 
bi se prej [»svetoval z drugimi člani 
sodišča.

Enaintrideset sodnikov je tako sto
rilo, kar je bilo v njihovi prisotnosti, 
da bi italijanske oblasti lahko čim 
prej zahtevale od brazilskih izročitev 
Ovidia Lefebvra. Dokazno gradivo, 
ki ga bo Italija poslala v Brazilijo, 
je zelo obširno, ustavno sodišče pa 
upa. tako trdijo njegovi člani, da se 
bo vsa zadeva iztekla pozitivno. Tre
nutno prevajajo na ministrstvu za 
zunanje zadeve vse dokumente v 
portugalščino. Prevodi naj bj bili do
končani v najkrajšem času.

VSE TRI OSEBE IE UBIL TOKSIN, KI OHROMI ŽIVČEVJE

Zaradi zastrupljenih morskih rib 
pod obtožbo morje okoli Formoze
Sodne oblasti so prepovedale uvoz in prodajo zamrznjenih in svežih morskih žab (coda di rospo)

DEMANTIRANA VEST 0 AL ZAHABIJEVI SMRTI

Ponoven ultimat ugrabiteljev 
bivšega egiptovskega 

ministra za verske dobrine

RIM, 5. — Smrt vseh treh oseb, 
ki so se zastrupile z morsko žabo 
(»coda di rospo*) je povzročil toksin, 
ki ohromi del živčevja. Do tega za
ključka, ki je včeraj veljal samo 
za Maria Masottija, so po naknad
nih laboratorijskih preiskavah prišli 
tudi zdravniki v Jesolu in Padovi, 
ki so proučevali primer belgijskih 
zakoncev Weber. Vendar onadva, 
kakor drugi turisti v obmorskem le- 
toviščarskem kraju, nista zaužila 
zamrznjenih rib, temveč sveže, če
prav uvožene.

Po večkratnih bioloških preiska
vah, po dolgih strokovnih razgovorih 
in posvetovanjih o zakonskih predpi
sih v katere so sodne oblast; in 
strokovnjake prisilili trije smrtni 
primeri, so danes poleg zaplembe 
zamrznjenih in zmrznjenih rib, ki 
so jih uvozil; iz Formoze (odločba

se nanaša na vse vrste rib), odredili 
še zaplembo svežih morskih žab in 
pa prepoved lova tudi v morjih, ki 
obkrožajo italijanski polotok.

Pri vseh teh precej strogih u- 
krepih, ki pa so kot ponavadi, ka
kor je poudarila zveza potrošnikov, 
prišli naknadno, ko so bile kvarne 
posledice več kot očitne, se lahko 
upravičeno sprašujemo, če so vse 
ribe vrste morskih žab zastrupljene 
in kako se zastrupijo.

Odkar so strokovni izvidi na rim
skih inštitutih neizpodbitno dokazali, 
da je mladega Masottija ubil toksin, 
ki ga je zaužit z zamrznjeno morsko 
žabo, so preiskovalni organ; natanč
no pregledali italijansko pot* uvo
žene ribe. Osumljeni sta namreč 
zadnji dve pošiljki rib iz glavnega 
mesta Formoze .ki sta sredi maja 
prispel; v genovsko pristanišče.
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Na predstavnike 
FIAT streljali 
rdečebrigadisti
MILAN, 5. — Zloglasna pre

vratniška organizacija tako i- 
menovanih rdečih brigad (BR) 
je danes sporočila, da si lasti 
odgovornost za atentate na pred
stavnike avtomobilske družbe 
Fiat Franca Visco, Luciana 
Maraccauija in Sergia Prandi- 
ja. Trojico so teroristi, kakor 
je znano, ranili v nege s števil
nimi streli iz revolverja oprem
ljenega z giušilcem. Znano je 
tudi, da člani BR v takšnih 
primerih ravnajo zahrbtno.

Odgovornost za napade so rde
čebrigadisti prevzeli tako s po
močjo že značilnih letakov, ki 
nosijo peterokrako zvezdo, ka
kor s «sporočilom* posnetim na 
magnetofonski trak (v Genovi).

Prevratniki ali ((revolucionar
ji*, kot se sami nazivajo, so 
med drugim žolčno napadli «o- 
blastniško trojko* vlada - in
dustrija - sindikat, ki da po 
domeni zatira delavski razred 
s postopnim oblikovanjem po
licijskega sistema oz. priprav
ljanjem ter tudi že delnim iz
vajanjem načrta o tehnološkem 
preustroju industrijskih podje
tij; tovrstni prcustrnj naj bi 
imel namen čimbolj skrčiti šte
vilo delovnih mest.

Blodnjaški komunikeji BR 
grozijo, seveda, z nadaljnjimi 
terorističnimi operacijami, kot 
•oboroženim bojem za komuni- 
zem». tako tudi napovedujejo 
maščevanje za ubitega «napi- 
stičnega* voditelja Lo Muscia.

ZA P0GAJALN0 MIZO NAJ BI ZOPET SEDLI 10. OKTOBRA

Begin in Sadat o obnovitvi
^ v'

mirovnih pogajanj v Ženevi
Vsekakor pa izraelsko-egiptovski sporazum o datu
mu ni odpravil starih nesoglasij med državama

TEL AVIV, 5. — Mirovna pogaja
nja v Ženevi za rešitev krize na 
Bližnjem vzhodu se bodo nadaljeva
la 10. oktobra. Tako sta se čisto 
nepričakovano in z bliskovito nagli
co. preko uradnih sporočil, sporazu
mela izraelski premier Begin in e- 
giptovski predsednik Sadat.

Vendar pa sporazum o datumu, 
Begin ga je predlagal, ker se do ta
krat zaključijo jesenska židovska 
praznovanja in Sadat mu je diplo
matsko vljudno pritrdil, še zdaleka 
ni ugladil poti ženevski mirovni 
konferenci.

Politični opazovalci so namreč o- 
bojestranski gesti pripisali propa
gandni značaj, vsekakor pa sta se 
egiptovski predsednik in novi iz 
raelski ministrski-predsednik prvič 
pogovarjala, čeprav na daljavo, ne 
da bi si izmenjala hude obtožbe in 
krvave grožnje.

Mimo prizvoka večje medsebojne 
vljudnosti pa dogovor o 10. oktobru 
ne prjnaša bistvenih novosti v arab
sko - izraelske odnose. Kajti do
ločitev datuma, kdaj naj bi ponovno 
sedli za pogajalno mizo, je bilo e- 
dino vprašanje, kier so si bili Egip
čani in Izraele; edini.

Nepremostljive težave so nastale 
ob ključnem vprašanju, kdo naj

GRE ZA 26-LETNEGA LUISA ROBINSONA PO RODU IZ PANAME

TEMNOPOLTI PREUSMERJEVALEC 
AMERIŠKEGA AVTOBUSA UMORIL 
DVE OSEBI IN SE NATO PREDAL
NEW YORK, 5. — Na mednarod- 

nem letališču «Kennedy» se je ne 
kaj ored L uro zaključila brez 
nadaljnjega prelivanja kivi drama 
večjega števila potnikov avtobusa, 
ki ga .je osem ur poprej «preu 
smetil* 26-letni temnopolti Luis Ro
binson Le ta, ki je po redu iz Pa
name ter ima seda.' stalno biva
lišče v Somersetu (v ZDA se je

je preusmerjevalca privedla huda 
nervoza, potem ko je ugotovil, da 
se mu je načrt spričo posega sio 
in sto policijskih agentov ponesre
čil. Nazadnje ie, kot uvodoma o- 
menjeno. klonil in bil obiožen umo
ra, ugrabitve ter posesti nevarne
ga orožja

Zadeva se je pričela v včeraj
šnjih prvih popoldanskih urah Med

priseli! 1. 1954). se je predal po | vožnjo avtobusa iz Manhattna pro- 
licijskim agentom, potem ko je, t Vermontu je nenadno vstal z
uvidel, da nima nooene možnosti j določenega mu sedeža Robinson, 
več za pobeg. Ko jc zapazil, de J na :.leix> ustrelil (v vrat jc pri tem 
so vozila policistov, m«! katerim. iaže ranil enega od potnikov) in 
tudi oklepnik, docela obkrožila av-|ve|ei šoferju, naj avtobus odpelje 
tobus, je spustil skozi okno pištolo na letališče Kennedy. Pozneje ie 
kalibru 45 in sc krotim napotil uro-; zahteval ob oblasti, s katerimi je
ti možem postave. Se poprej se 
je, kot kaže, zadnjim talcem na 
avtobusu oprostil zaradi »sitnosti, 
kj jim jih je povzročil*.

Po dosedanjih vesteh ni nekega 
posebnega razloga, ki na.i bi ugra
bitelja upravičeno dovedel do te
rorističnega dejanja Znano je ic, 
da ie v pogovotu s tolci nekajkrat 
zatrdil: »Ameriška družbena skup
nost je izrazito 'bele' torej v od
nosu do temnopoltih državljanov 
diskriminacijske narave*. Po za
ključku drame, je bila dvanajste
rica talcev na avtobusu (med te
mi več otrok) pod hudim šokom 
in agenti so prisostvoval1 histerič
nemu joku žensk, ki jim ga je 
bilo težko opisati. Tudi in zlasti 
šc zato, ker jim ie terorist nekaj 
ur prej zagrozil da bo tudi e;,!o 
doletela enaka usodo kakor ubiti 
žrtvi, če se mu nameravajo upi
rati.

Med teroristično operacijo je Luis 
Robinson, kakor rečei.o, umoril dva 
človeka, sicer žensko čigar truplo 
je vrgel iz divje vozečega avto
busa na letališčno stezo ter vozni
ka. ,ii se mu je ed.ni skušal po
staviti po robu. Med prave džim 
kano po letališču ie Robinson več
krat ustrelil s pišUdo in pri tem 
laže ranil še drugo mlajšo žensko, 
a tedaj je potisnil iz avtobusa še 
dekletce. Do dvojnega uboja in 
sploh nasilnega ravnanja s talci

stopil v stik s Domočjo policije, 
6 milijonov dolarjev in letalo (ni i 
brž ’e hotel odleteli na Kuba). Po 
obljubi, da bodo njegovi zahtevi 
ugodil:, je izpustil 10 otrok in ne
kaj drugih talcev, zatem na. mi 
je videl prihajanje agentov, ie u'l 
ob živce: tedaj je tud: ubil dve 
osebi. Funkcionar policije, ki c 
prisostvoval prvemu zasliševanju 
terc-rista, je dejal časnikarjem: 
»Ne vem. čemu r.e je Robinson 
predal, kaže pa zato. ker je na
vezal s talci prijateljske stike.. *.

(dg)

ZARADI POSESTI HAŠIŠA

V Parizu aretirana 
Christina von Opel

PARIZ, 5. - Policija je aretirala 
26-letno hčerko »avtomobilskega ma
gnata* Christino von Opel. Pri 
njej oziroma skupini njenih prijate 
Ijev in prijateljic so agenti odkrili 
nič manj kot 2-.200 plastičnih vrečk 
s hašišem v skupni vrednosti sko
raj 2 milijard lir. Preiskovalci div 
mnevajo, da gre za člane velike 
mednarodne organizacije prekupče
valcev z mamili. Prizadeti bodo o- 
stali priprti štiri dni, nakar jih bodo 
verjetno uradno obtožili trgovine z 
mamilnimi sredstvi.

sede za mizo in v kakšnem svoj- 
stvu. Tei Aviv namreč ni nikoli pri
znal Palestincem pravice, da bi se 
v prvi osebi udeležili mirovnih po
gajanj, še manj pa ni hotel prista
ti na to, da bi jih zastopala Orga
nizacija za osvoboditev Palestine. 
Prisotnost PLO pa so arabske drža
ve postavljale za neovrgljiv predpo
goj, da se pred več kot tremi leti 
prekinjena pogajanja premaknejo z 
mrtve točke.

Drugo sporno točko je predstavlja
la zasedba Cisjordanije, oziroma iz 
raelska trditev, da je to osvobojeno, 
ne pa zasedeno ozemlje, o katerem 
se sicer lahko razpravlja, vendar 
sanW 'o načlhn upravljanja, ki pa 
bi moralo nesporno potekati pod iz
raelskim nadzorstvom.

Ob vprašanju Cisjordanije tn -nje
ne teritorialne pripadnosti pa ie 
nova izraelska desničarska vlada 
prišla navzkriž že tudi z VVashingto- 
nom. Ameriški predlog, da bi usta
novili palestinsko državo, je naletel 
na odločen izraelski odpor in ne
vero. da sj je kaj takega sploh 
mogoče zamisliti. Vse do danes ni 
videti, da bi Izrael za ped odstopil 
ud prejšnjih zahtev.

izraelsko nepopustljivost glede 
vračanja ozemlja Arabcem v Cisjor- 
daniji je potrdil tudi ugledni a me 
riški senator Javits, ki je prav te 
dni na obisku v Izraelu in ki Be- 
ginu pripisuje veliko zavzetost, da 
bi se obnovila ženevska pogajanja.

Koliko so ■osnovane domneve o 
izraelski -»brezpogojni* pripravljeno
sti na pogajanja in predvsem koliko 
lahko ameriški predsednik Carter o- 
mili trda stališča Tel Aviva pa bo 
pokazal bližnji obisk izraelskega pr 
vega ministra v ZDA (bp)

Ustanovljena zveza 
šestih strank 
«aipskega loka»

V Desenzanu ob Gardskem jeze
ru je bilo 2. julija zasedanje pred
stavnikov Slovenske skupnosti U- 
nion Valdotain, SVP bocenske po
krajine) furlanskega gibanja, tri 
lientinsko-tirolske ljudske stranske 
in okcitanskega gibanja. Slovensko 
skupnost so ni zasedanju zasto
pali Draro Štoka. Maria n Terpio. 
Ralko Dolhar in Marija Ferletič.

V prvem delu zasedanje so pred
stavniki omenjenih strank izdelan 
predlog za statut, ki bo te stran
ke povezal v federacijo, katere 
glavni namen bo skrb za življenje 
in razvoj narodnostnih manjšin v 
Italiji, V komiteju te federacije ho 
po en predstavnik v- ake manjšin
ske stranke, Lo je skupno šest 
Vsako leto oo skupščina narodnost
nih manjšin, ki bo seveda imela 
posvetovalni glas. Na skupščini bo
do lahko prisotne kulturne organi 
zacije. ki delujejo z mednarodnost- 
r.imi skupnostmi.

Predlog za statut jezikovnih tn 
etničnih skupnosti bodo sedai ra
tificirale posamezne stranke in gi
banja.

V -drugem delu zasedanja je oil 
govor o evropskih volitvah in o 
možnosti najbolj učinkovitega na
stopa narodnih manjšin Ker bo 
parlament mora! kmalu izdati vo 
lilni zakon za evropske volitve so 
predstavniki v Desenzanu sklenili 
stopiti v stik o terr vr.rašanju s 
pristojnimi rimskimi oblastmi.

Ob koncu zasedanja je bil gnv^r 
o perečih problemih posameznih 
narodnih skupnosti.

površje še preostalih sodčkov s stru
pom, s katerimi je bila natovorjena 
pred nekaj leti potopljena jugoslo
vanska ladja »Cavtat*.

MOSKVA, 5. — Tiskovna agenci
ja TASS je sporočila, da je umrl 
sloviti sovjetski znanstvenik Gersh 
Budker, ki mu je bilo 69 let. Pokojni 
je bil izvedenec na področju atom
skih reaktorjev.

Na Formozi je približno 8 tisoč 
kilogramov zamrznjenih rib z zahte
vanimi zdravstvenimi potrdili vred 
kupilo toskansko podjetje Panepe- 
sca* iz okolice Pistoie, ki jili je raz
delilo po srednji in severni Italiji. 
Tvrdka, ki je prodala obtoženih pet
sto zabojev morske žabe, pa je 
danes sporočila italijanskemu part
nerju, da je v Francijo odposlala nad 
2 toni istih rib in da ni dobila ni
kakršnega sporočila o zastrupitvah.

Vprašanje zdravstvenih pregledov, 
ki je že v preteklosti doživelo precej 
kritik, je namreč pri zamrznjenih ži
vilih dokaj enostransko. Izvesti jih 
je treba namreč pred zmrzovalnim 
postopkom, tako da se morajo uvoz
niki in tudi uporabniki zanesti na 
industrijski obrat, ki je živila pri
pravilo.

Vendar gre v primeru zastruplje
nih morskih žab za mnogo širše 
vprašanje, kajti, lahko bi, če ne bi 
bilo vmes smrtnih žrtev, rekli na 
žalost, so bila zdravstvena potrdila 
s Formoze verodostojna. Ribe se 
niso pokvarile med zamrzovanjem, 
kar bi lahko povzročil že manjši 
padec temperature v posebnih zmr- 
zovalnih aparatih, temveč so se za 
strupile v morju.

Kako je do tega prišlo in točno s 
čim so se morske žabe zastrupile 
(domnev je precej, od posebnih vi
rusov do kovin, ki bi se v previsokih 
količinah nahajale v morju) bodo 
morale preučiti pristojne oblasti 
Formoze in strokovnjaki s celega 
sveta. Kajti ni izključeno, celo pre
cej verjetno je, da niso morske 
vode zastrupljene še drugje, (bp)

RIM, 5. — Trideset let stari Gre- 
gdrio Serrao, 28-letni Franco Lampa 
in 22-letni Valerio Morisi so bili 
obsojeni na 2 leti in pol zaporne kaz
ni, ker so 5. maja t.l. posilili za- 
hodnonemško stevardeso Evo Muller. 
Prizadeti je 25 let. Napadalci bodo 
razen tega morali izplačati mladi 
ženski 800 tisoč lir odškodnine.

KAIRO, 5. — Kljub vestem, ki so 
začele krožiti včeraj zvečer, je biv
ši egiptovski minister za verska 
vprašanja Al Zahabi šc živ. Njegovi 
ugrabitelji so postavili oblastem po
noven ultimat, ki se je iztekel o- 
poldne. V sporočilu, ki so ga obja
vili sinoči, v poznih večernih urah 
je rečeno, da pripadniki musliman
ske ločine »kesanje in izseljevanje* 
zahtevajo, v zameno za njegovo živ
ljenje in za osvoboditev, naj obla
sti izpustijo na svobodo 60 članov te 
fanatične ločine, ki so trenutno v 
zaporu ter odkupnino v znesku pol 
milijona dolarjev, da bi odtehtali 
preganjanje, ki so ga bili deležni s 
strani vlade.

Med zaporniki, za katere zahteva 
jo osvoboditev, so se mnog; udele
žili oboroženega napada na kairsko 
vojaško akademijo, do katerega je 
prišlo aprila lete 1974. Pri napa
du je izgubilo življenje približno 20 
oseb, egiptovska vlada pa je takrat 
označila napad kot zaroto, katere 
namen je bil strmoglaviti režim 
predsednika Sadata.

Vendar je eden od udeležencev 
takratnega napada na akademijo Ta- 
lal Al Ansari, ki je med drugim 
obsojen na dosmrtno prisilno delo, 
zavrnil možnost, da bi ga zamenjali 
za bivšega ministra ter dodal, da ne 
more sprejeti, da ga izpustijo na 
svobodo v takih okoliščinah.

Po nekaterih vesteh naj bi pri
padniki verske ločine zahtevali dovo
ljenje. da lahko zapustijo Egipt, 
češ da se počutijo družbeno zapo
stavljene. Pristal; naj bi tudi na 
možnost, da jih egiptovske oblasti 
premestijo v neki osamljen kraj v 
puščavi. Notranje ministrstvo pa je 
zanikalo vest, da bi ugrabitelji zah
tevali letalo, s katerim naj bi sku
paj s svojim talcem in z osvoboje 
nimi somišljeniki odleteli v Libijo. 
Slednjo vest so posredovali pripad 
niki družine ugrabljenega bivšega 
ministra, vendar je le nekaj ur 
kasneje začela krožiti vest, da so Al 
Zahabija ubili. Takojšnje policijske 
preiskave niso pripeljale do nobe
nih rezultatov, notranje ministrstvo 
pa je sporočilo, da se pogajanja

ugrabitelji nadaljujejo v »pozitivnem 
vzdušju* in s pomočjo dosedanjega 
posrednika.

Bivši egiptovski minister za ver
ske dobrine in znan proučevalec 
islamskega sveta Al Zahabi je bil 
ugrabljen v nedeljo zjutraj. Takoj 
po prvem ultimatu, ki je zapadel 
v ponedeljek opoldne, so egiptovske 
oblasti, ki bi, tako so zahtevali u- 
grabitelji, med drugim morale ob
javiti na časopisih svoje uradno ob
žalovanje zaradi preganjanja, ka
terega so deležni pripadnik; ločine, 
ukazale aretirati kakih sto članov 
sekte. Drugih osem je v zaporu od 
sredine junija, ko je vlada progla
sila versko ločino za protizakonito.

Potem ko je prvi ultimat zapadel, 
so ugrabitelji izdali drugega, ki se 
je sinoči prav tako iztekel. V 
pogajanjih sodeluje tudi predsednik 
vlade Mamduh Salem, stike z ugra
bitelji pa je vzpostavil odvetnik lo
čine Al Tuni. (if)

V Milanu ugrabili 
hčerko podjetnika

MILAN, 5. — Nekaj pred 20. uro 
je četvero z revolverji oboroženih 
in nezakrinkanih moških ugrabilo 
22 let. staro hčerko premožnega 
industrijca. Gre za 17. letošnjo ugra
bitev v milanski pokrajini.

Žrtev je Patrizia Valisi, čigar 
oče, Giuseppe Valisi, je lastnik in
dustrijskega podjetja «IMI» (Impre- 
sa Montaggi Industriale). Sedež pod
jetja se nahaja v kraju Solaro.

IGLESIAS, 5. - Tukajšnji pretor 
dr. De Angelis je s posebno razsod
bo odredil, da imajo pravico do pla
čanega sindikalnega dopusta v smis
lu člena 23 zakona o delavskih pra
vicah vsi predstavniki tovarniških 
sindikalnih organizacij in ne le nji
hovi voditelji. Razsodbo je izre
kel na podlagi obtožbe, ki jo je v 
tem oziru predložil na račun grad
benega podjetja «Arturo Marigo* 
maja letos tajnik delavske zbornice 
CGIL Salvatore Serra.
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REDNI OBČNI ZBOR DELNIČARJEV DNE 21. JUNIJA 1977 
SKLEPI OBČNEGA ZBORA

Dne 21. junija je bil v Turinu pod predsedstvom dr. ing. Carla Perroneja redni občni zbor družbe. Na
vzočih ali zastopanih je bilo 122 delničarjev za skupno 196.850.332 delnic oziroma za 70,3% glavnice.
Občni zbor je odobril poročilo, ki ga je predložil upravni svet, bilanco, zaključeno na dan 31. decembra 
1976 z dobičkom 41,3 milijarde lir, nadalje razdelitev brutto dividende v višini 140 lir za delnico po nomi
nalni vrednosti 2000 lir oziroma v višini 7% nominalne vrednosti ter naložbo v amortizacijski sklad ter 
za izrabo naprav vsote 250,9 milijarde lir.
Občni zbor .je izprpnlnil upravni svet s tem, da je potrdil za svetnika dr. ing. Vittorina Dalle Molle, ki 
je bil ob času kooptiran v smislu člena 2386 civilnega zakonika, imenoval za svetovalca dr. Vittoria Bru
na ter dopolnil nadzorni odbor z imenovanjem namestnika nadzornega odbora dr. Giovannija Macchiorlattija.

GLAVNE REALIZACIJE V 1976 (IN POVEČANJE V ODNOSU NA 1975)

Italija Od tega na Jugu
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NALOŽBE 
(v milijardah lir)

NAROČNIKI

APARATI

TELEFONSKA GOSTOTA 
(aparatov na 100 prebivalcev)

ŠTEVILO CENTRALE

MESTNA IN * 
PODROČNA OMREŽJA 
(v kilometrih)

MEDMESTNO OMREŽJE 
(v kilometrih)
MEDMESTNI PROMET 
(milijoni razgovorov) 
od katerih v medkrajevnem 
prometu

POVEZANI NAROČNIKI 
na dan 31. decembra 1976

DELUJOČI APARATI 
na dan 31. decembra 1976

1.191,2 363,6

511.151 (+ 5,3%) 151.350 (+ 6,0%)

778.894 (+ 5,4%) 196.564 (+ 5,6%)

27,1 17,6

670.489 (+ 6,3%) 196.905 (+ 6,9%)

4.421.672 ( + 12,2%) 1.385.177 (+13,1%)

2.019.922 (+16,3%) 544.181 ( + 15,1%)

2.300,2 (+12,9%)
2.279,1 ( + 13,1%)

5G2,9 ( + 13.4%)
558,5 (+13,6%)

10.165.916 2.656.260

15.246.223 3.715.157

Mini o «Cavtatu»
RIM, 5. — V četrtek, 7. t.m. ob 12. 

uri bo na ministrstvu za trgovinsko 
mornarico v predelu EUR tiskovna 
konferenca ministra Attilia Ruffi- 
nija v zvezi z najnovejšimi (»lemi 

• Farni o operacijah za potegnitev na

OBVESTILO DELNIČARJEM 
IZPLAČILO DIVIDENDE ZA POSLOVNO LETO 1976 

(kupon št. 23)
V smislu sklepov rednega občnega zbora delničarjev, se izplačevanje dividende za poslovno leto 1976 začne 
z dnem 23. junija 1977 v brutto znesku 140 lir za vsako delnico v nominalni vrednosti po 2.000 lir. Izplače
vanje se bo vršilo v smislu veljavnih zakonskih predpisov, in sicer na predstavitev delniških dokumentov 
in z odtrganjem kupona št. 23 na blagajnah družbe v Turinu, Ul. Santa Maria 3 (vrednotnice) ali v Ri
mu, Ul. Flaminia 139 na sedežu ŠTET — Societa finanziaria telefonica p.a. ter v Turinu, Ul. Bertola 28 
oziroma v Rimu, Ul. Aniene 31 kot tudi pri običajnih poverjenih blagajnah.


